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PRIMORSKI DNEVNIK je začel Izhajati v Trstu 13. maja 1945, njegov predhodnik PARTIZANSKI DNEVNIK pa'26. novembra 1843 v vasi Zakriž nad Cerknim, razmnožen na ciklostil. Od 5. do 17. septembra 1944 se je tiskal v tiskarni «Doberdob» 
v Govcu pri Gorenji Trebuši, od 18. septembra 1944 do 1. maja 1945 v tiskarni «Slovenija» pod Vojskim pri Idriji, do 8. maja 1945 pa v osvobojenem Trstu, kjer je izšla zadnja številka. Bil je edini tiskani partizanski DNEVNIK v zasužnjeni Evropi.

KONČANO ZASEDANJE^ SEDMIH^ INDUSTRIJSKO NAJBOIJ RAZVITIH DRŽA V

NA BONSKEM d/RHU BOGATIH SPREJELI SKUPNO STRATEGIJO 
ZA UČINKOVITEJŠE PREMAGOVANJE GOSPODARSKE KRIZE

Spektakularna zaključna tiskovna konferenca - Razlike med evropskimi in izven- 
evropskimi državami ostajajo - Le malo novega v odnosih z državami v razvoju

(Poseben dopis)
nUNN — Vrhunski sestanek sed- 

f 1 industrijsko najbolj razvitih dr- 
g J, ~ah°da se je zvečer zaključil s 
Pfiktakularno tiskovno konferenco 

dvorani mestnega gledališča v 
,;.nnu- Šefi držav in vlad ZR Nem- 

k, ZDA, Francije, Kanade, Itali- 
tk!» ^edke Britanije so pred okoli 
, °č zbranimi novinarji razgrnili 

imupn° gospodarsko strategijo, ki 
a za cilj premagati gospodarsko 
opicanje na mestu*, povečati za- 

("Slenost, stabilizirati «plavajoče te- 
pe* in zmanjšati inflacijo, 

le? , ® ^ega skupno sporočilo ude- 
: e(accv bonskega sestanka vsebu- 
" tudi nekaj konkretnih obvezno- 
?ab,pos.ameznih držav in prav ta del 

ključnega dokumenta je pritegnil 
nJv®cj°. pozornost in — povzročil 
d»* . ie razočaranje. Skoraj vsi

»vmki iz sedmih «industrijsko 
Dr a ^ razv_itih dežel* so namreč 
Dofri z.a.čei'f0m bonskega sestanka 

udarili, da so pripravljeni sprijaz- 
11 s® tudi z «žrtvami» in odrekanji,

če bo to prispevalo k uspehu skup
nih naporov in zadovoljitvi skupnih 
interesov.

Italijanski premier Giulio Andre
otti je, kot piše v skupni izjavi, spre
jel obvezo, da bo italijansko gospo
darstvo v naslednjem letu poveča
lo stopnjo rasti za 1,5 odst. v pri
merjavi z letošnjim letom. Andre
otti namerava ta cilj doseči z zmanj
šanjem javnih izdatkov in sočasnim 
pospeševanjem investicij. Kanada je 
izrazila namen povečati obseg pro
izvodnje do 5 odst. V imenu Zvez
ne republike Nemčije se je zvezni 
kancler Helmut Schmidt obvezal, da 
bo v avgustu predlagal parlamentu 
paket ukrepov, ki naj bi omogočili 
rast družbenega proizvoda za en 
odstotek. Ob tem se je bonska vla
da zavarovala z dodatnim pojasni
lom, da ukrepi za oživljanje gospo
darstva ne smejo vplivati na pove
čanje inflacije. Francoski predsed
nik Giscard D'Estaing se je obve
zal, da bo njegova vlada nadalje
vala s politiko, ki ima za cilj zni

žanje stopnje inflacije*. Na ta na
čin se je Francija gotovo uvrstila 
med tiste udeleženke bonskega se
stanka, ki so jo odnesle z najmanj
šim samoodpovedovanjem.

Japonski ministrski predsednik 
Takeo Fukuda je poudaril, da nje
gova vlada namerava v letošnjem 
letu doseči povečanje gospodarske 
rasti za 1,5 odst. v primerjavi z 
1977. letom. Največji del tega pove
čanja naj bi uresničili s svobodnej
šim uvozom in pa z umetnim oživ
ljanjem notranje potrošnje. Velika 
Britanija je izrazila pripravljenost, 
da se odločneje spopade z inflacijo 
in da doseže večjo stopnjo gospodar
ske rasti, s tem pa poveča tudi 
svojo zaposlenost. Prispevek k sta
bilnosti zahodnega gospodarstva vi
di Velika Britanija tudi v dejstvu, 
da je bistveno znižala stopnjo in
flacije in ozdravila svojo zunanje
trgovinsko bilanco. Predsednik ZDA 
Jimmy Carter je izjavil, da zmanj
šanje inflacije predstavlja priori-

«Delovni zajtrk» v Bonnu

N<*ateri „d protagonistov bonskega vrha industrijsko najbolj razvitih držav pri zajtrku. Z leve britanski pre
mer Callaglian, francoski predsednik Giscard DEstaing, ameriški predsednik Carter in zahodnonemski kancler 
Schmidt (Telet oto A.No.v Url j

tetno gospodarsko politično nalogo 
njegove države. Kot delež v skup
nem »paketu* gospodarskih ukre
pov ZDA navajajo zmanjšanje prej 
predvidenega obsega davčnih olajšav 
za 1979. leto za 10 milijard dolarjev, 
kakor tudi racionalizacijo in zmanj
šanje proračunskih obveznosti v 
tem in naslednjem letu.

V tistem delu skupne izjave, ki 
govori o posameznih .-prispevkih* 
sedmih držav k oživljanju in stabi
lizaciji svetovnega gospodarstva se 
ZDA niso obvezale, da bodo zmanj
šale uvoz nafte. Razsipna potrošnja 
vseh izvorov energije, predvsem pa 
nafte v ZDA pomeni po mnenju 
vseh ostalih udeležencev bonskega 
»summita bogatili* osnovni razlog 
za inflacijo im monetarno nestabil
nost. Problem varčevanja z ener
gijo v ZDA je v skupnem dokumen
tu bonskega sestanka zaobsežen v 
načelnih stališčih o tem, da je pač 
treba zmanjšati odvisnost od uvoz
ne energije. Na tem «splošnem» me
stu v izjavi piše, da bodo ZDA do 
konca tega leta spreje'e ukrepe, s 
katerimi bodo do 1985. leta dnevno 
privarčevale 2 in pol milijona 
sodčkov nafte. ZDA bode povečale 
proizvodnjo premoga za dve tretji
ni in na ta način poskušale zmanj
šati odvisnost od nafte in njenih 
derivatov. V letošnjem in v orihod- 
njem letu bo Washington. tako vsaj 
napoveduje Jimmy Carter, dosegel, 
da bodo ZDA uvozile manj nafte 
kot v letu 1977. To nameravajo do
seči tudiz novo politiko cen in to 
na ta način, da bodo do leta 1980 
ceno nafte v ZDA izravnali s sve
tovno ceno. Znano je, ca .je sedaj 
nafta onkraj Atlantika bistveno ce
nejša kot na naši celini

Udeleženci «summita» so se obve
zali, da bodo neglede na odpore bor
cev za zaščito človekovega okolja, 
ki so glasni v vseh državah, podprli 
nadaljnjo uporabo atomske energije 
v miroljubne namene. Pri tem so 
veliko govorili tudi o skupnih napo
rih za zagotovitev mednarodnega 
nadzora nad širjenjem jedrske teh
nologije. Razgovore o tem so pod pri
tiskom ZDA jn Kanade kot glavnih 
dobaviteljev urana začeli že na lan
skem sestanku «bogatih» v Londonu. 
Za protiuslugo so se ZDA in Kanada 
to pot v Bonnu obvezale, da bodo 
še nadalje redno oskrbovale evrop
ske potrošnike z dragocenim ura
nom.

V skupni izjavi poudarja sedem 
udeleženvec bonskega sestanka raz
vitih nujnost boja proti protekcio
nizmu v mednarodnih ekonomskih 
odnosih. Že danes je mogoče trditi, 
da so dogovorjena stališča preveč 
ohlapna, da bi lahko kakorkoli vpli
vala na obstoječo praso zaščite na
vala na obstoječo prakso zaščite na- 
«potrošniški patriotizem* za vsako 
ceno

Nestabilnost na monetarnem podro
čju se je po skupnem prepričanju 
udeležencev bonskega sestanka nega
tivno izrazila v upadanju želje po 
nadaljnjem investiranju, kar je vpli
valo tudi na počasnejšo gospodarsko 
rast na vseh delih sveta. Zaradi te
ga so na bonskem sestanku poudarili 
pomen redne in močnejše interven
cije nacionalnih emisijskih bank v 
vseh primerih, ko prihaja do resnej
ših težav in prevelikih nihanj »pla
vajočih tečajev* posameznih nacional
nih valut. V sklepih poudarjajo izre
den pomen mednarodnega monetarne
ga sklada, od katerega pričakujejo, 
da bo prispeval k «neoviranemu funk
cioniranju svetovnega monetarnega si
stema*. Ob robu te ugotovitve v iz
javi navajajo, da so predstavniki Ev
ropske skupnosti «obvestili» bonski 
sestanek o sklepu sveta Evropske 
skupnosti iz Bremna, ki predvideva 

IVO VAJGL

Pittoni (PSI) predsednik deželnega sveta F-JK

na svojem prvem zasedanju 
Gollija (KPI) in Salvatorea

Včeraj se je sestal novoizvoljeni svet dežele Furlanije - Julijske krajine, ki je 
četrte mandatne dobe izvolil Amalda Pittonija (PSI) za predsednika, Maria 
Varisca Pa za podpredsednika deželne skupščine. Med tajniki je tudi slovenski svetovalec Boris Iskra (KPI). 

Na sliki: predsednik deželnega odbora Comelli med glasovanjem. Poročilo na 2. strani.(Nadaljevanje na S. strani)
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«M1NIPABLAMENT» KD SE BO SESTAL 28. JULIJA

Tleči nemir v Krščanski demokraciji 
pred zasedanjem vsedržavnega sveta
Na dnevnem redu izvolitev novega strankinega predsednika in obračun bitke 
za Kvirinal • Nov Berlinguerjev poziv vladi, naj uresniči program ■ Kmalu 

imenovanja vodilnih kadrov številnih javnih ustanov in bank

RIM — V krščanski demokraciji 
po Moru je na površju vse mirno: 
politična usmeritev je nespreme
njena, razmerje sil pa je še ved
no tako, da opušča Zuccagniniju, 
da trdo ostane na svojem mestu 
strankinega tajnika Nekaj pa se 
vendarle premika v pričakovanju 
zasedanja demokrščanskega vsedr 
žavnega sveta, ki je predvideno za 
28. julij.

Treba je na primer zabeležiti do
ločen nemir v strankini desnici, 
ki ji pa doslej ni uspelo, da bi 
predlagala alternativno linijo ali 
nova notranja zavezništva. Očitno 
je še prezgodaj, da bi kdo od pred
stavnikov vplivnih strui tvegal ne
varnost odprtega spopad?

Po sedanjih predvidevanjih bi se 
seja demokrščanskega miniparla- 
menta utegnila razgibati le ob vpra
šanju nasledstva Alda Mora na me
sto strankinega predsednika. Kandi
dat številka ena ostaja Gonella, 
marsikdo v stranki pa se boji

.... .................„„„„..... ..... ........ ...... ........................................................ *.......... ....... .......................................... .............. ............... ...................... ..............
OB IZREDNIH VARNOSTNIH UKREPIH V UTRJENEM DVORCU BLIZU LONDONAJUGOSLOVANSKA DIPLOMACIJA NA DELU

Priprave na beograjsko 
konferenco neuvrščenih

Na sestanku, ki bo od 25. do 29. julija 
bo sodelovalo okrog sto deset delegacij

B (Od našega dopisnika) 
“EOGRAD — Jugoslovanski zu

nanjepolitični dejavnosti zadnje ča- 
£ daje pečat 'bližnja ministrska 

pnfei-enca yse|1 neUvrščenih držav, 
.j' b° od 25. do 29. julija v Beogra- 
ti uŠtevilni jugoslovanski diploma- 
•J obiskujejo prijateljske neuvrščene 

po vsem svetu in se z njiho- 
1predstavniki pogovarjajo o na- 
,°Sah, s katerimi se bo spoprijelo 
o'tajsko srečanje, medtem ko 

Pograd gosti tuje diplomate in dr- 
Jp>ke. tema pogovorov pa je e- 
i ka. Tako je včeraj končal obisk v 
L^laviji premier Ljudske republi- 

,°ng° Gomma, te dni pa pri- 
Kujejo tudi severnokorejskega zu- 

dnJega ministra Ho Dama. 
niiv v jugoslovanski prestol
zb, . potekajo zadnje priprave na 
o,,','Cvan.ie zunanjih ministrov ne-
fenCenih držav- To bo P° konfe' Vri na vrhu v Colombu najštevil- 

Jse delovno srečanje neuvrščene- 
Svsta. Kakor poudarjajo v jugo- 

b„ '!atlskih diplomatskih krogih, se 
n konference udeleži' vseh 86 pal

ičnih članic neuvrščenega giba- 
Ja, udeležbo pa so prijavile tudi 

zn, države, ki imajo status opa
ri ali S°sta Tako računajo,

bo skupaj z zastopstvi narodno 
n ,v°oodilnih gibanj in predstavniki 
m,^enih narodov in še nekaterih 
. onarodnih organizacij v Beogra- 

aa ministrski konferenc-' neuvr- 
eiitf sodel°valo okrog 110 delega- 
tJ konferenca ho potekala v čen
či™ , va»> kj se po svoji funk- 
HfcJ in izvrstnih delovnih raz-
^lab izkazal že v času beograj

skega sestanka evropske konferen
ca o varnosti in sodelovanju, še po
sebej pa pred kratkim, ko je bil 
prizorišče enajstega kongresa jugo
slovanskih komunistov. Za beograj
sko konferenco vlada veliko zani
manje tudi na tujem, saj se je za 
spremljanje tega srečanja prijavilo 
že 150 tujih časnikarjev, pričakuje
jo pa jih še petdeset.

VLADO BARABAŠ

NA PRAVOSODNEM MINISTRSTVU

Jutri srečanje 
večinskih strank 
o vprašanju amnestije

RIM — Na pravosodnem ministr
stvu se bodo jutri pravni izvedenci 
strank večinske koalicije zopet se- 
šli s predstavniki vlade, da razčle
nijo vprašanje amnestije. Najpo- 
membnejši problem, ki ga morajo 
rešiti je, ali naj amnestija zapopa- 
de tudi prekrške javnih upravite
ljev, Temu nasprotujejo predvsem 
komunisti in republikanci, ki sodijo, 
da bi tak ukrep ne naletel pri jav-

Danes začetek izraelsko - egi ptovs kega 
posvetovanja o bližnjevzhodni krizi

Sestanku med zunanjima ministroma Dajanom in Kamelom bo prisostvoval Vanče - ZDA 
bodo ob morebitnem neuspehu razgovorov zahtevale sklicanje ženevske konference

LONDON — Izraelsko - egiptovska 
pogajanja za poravnavo bližnje- 
vzliodne krize so se vendar pre
maknila z mrtvega tira. Danes se 
namreč sestaneta egiptovski zunanji 
minister Kamel ter njegov izraelski 
kolega Dajan. Njuno srečanje je pri
pravil in mu bo tudi predsedoval 
ameriškj državni tajnik Vanče. Ne 
bo šlo sicer za pogajanja v pravem 
smislu, temveč le za nekakšen po
svet, ki naj bi trajal dva ali naj
več tri dni. Sogovornika naj bi se 
domenila o glavnih temah, ki naj 
bi jih obravnavali na prihodnjih 
snidenjih.

Današnji sestanek bi moral biti 
v londonskem središčnem hotelu 
Churchill, toda zadnji trenutek so 
agenti britanske oz. ameriške tajne 
službe sklenili, naj se vrši v zna
menitem gradu Leeds blizu Maid- 
stona v Kentu kakih 60 km jugo
vzhodno od Londona, in to iz var
nostnih razlogov. Boje se namreč 
morebitnih terorističnih napadov iz 
vrst palestinskih skrajnežev 

O kentskem radu menijo, da je 
prava trdnjava, kljub temu pa so 
pristojne oblasti sprejele izredne 
varnostne ukrepe. Dajana, Kamela 
in Vancea so prepeljali z londonske
ga letališča Heathrovv v Leeds Ca- 
stle neposredno z vojaškim; helikop- 

nem mnenju na odobravanje. ter ji, a politični oddelek britanske
če bodo na jutrišnji seji dosegli I policije je podvrgel strogi in telesni 

sporazum, bo vlada razpravljala o, preiskavi vse arabske državljane,
... __: __ii .. .. ih Hnzilv Hrvrvvfm; 11 11 \rustreznem odloku na petkovi seji, 

parlament pa bi ga moral odobriti 
pred poletnimi počitnicami.

MOSKVA - V 60. letu starosti 
je včeraj nenadno umrl Fjodor Ku
lakov, član CK in politbiroja Komu
nistične partije SZ.

globoka vrzel. Spor zadeva, kot zna
no, bodočnost Cisjordanije in Gaze, 
Egipt je sprejel izraelsko tezo o pet
letnem prehodnem obdobju, zahteva 
pa, da preide njuna uprava v roke 
jordanskih (Cisjordanija) oz. kair
skih oblasti (Gaza). Po izteku petih 
let naj bi krajevno palestinsko prebi
valstvo samo odločalo o svoji pri
hodnosti. Sadat z druge strani pred
laga sklenitev sporazuma, po kate- 
tem naj bi v prehodnem obdobju bi
la zagotovljena vsem prizadetim ta
borom popolna varnost, in to ob za
slombi mirovnih čet OZN. V Kairu 
nadalje zahtevajo, da se rok za u- 
mik Izraelcev (vojakov in kolonov) 
iz Cisjordanije in Gaze določi na 
posebnem sestanku med egiptovski
mi, jordanskimi, izraelskimi in pa
lestinskimi predstavniki.

Begin, za katerega je Cisjordanija 
sestavni del Izraela, pa ponuja pri
zadetemu prebivalstvu le določeno 
avtonomijo pod izraelsko zasedbo; 
po izteku petletne prehodne dobe naj 
bi kvečjemu na novo preučili odno
se med telavivsko vlado in palestin
skim življem.

Marsikateri zunanji opazovalec se 
vprašuje, čemu je Begin sploh pri
stal na zdajšnje posvetovanje v 
Kentu, saj tvega, da ga Zahod po
novno «obsodi» zaradi njegove ne
popustljivosti. Njegovemu pristanku 
sta očitno botrovala nenehni in na
raščajoči ameriški pritisk na Tel 
Aviv z ene ter čedalje jasnejša poli
tična izolacija Begina in Dajana v 
sklopu izraelske vlade na drugi 
strani.

Ameriški državni tajnik ne bo to-

posredoval samo «ideje» za rešitev 
palestinskega vprašanja. Njegovo po
sredovanje bo pa vsekakor učinko
vito: sogovornikoma, zlasti pa l-
zraelskemu zunanjemu ministru bo 
pojasnil, da zahtevajo Američani po
spešitev pogajalnega ritma; v na
sprotnem primeru, če bo namreč pri
čujoči dvostranski posvet šel po 
vodi, bo washingtonska vlada od
ločno zahtevala vnovično sklicanje

vsakršnega notranjega premika, saj 
je z Morom funkcija strankinega 
predsednika nehala biti zgolj čast
na, ampak je za dobila močan poli
tični pomen: sedaj pa nekateri sku
šajo obnoviti nekdanji položaj. Sam 
Zaccagninj se bo še ta teden posve
toval z voditelji struj.

Glavna naloga vsedržavnega sve
ta bo vsekakor ta, da napravi o- 
bračun dolge bitke za Kvirinal. 
Marsikateri demokrščanski parla
mentarec očita strankinemu vod
stvu, da je nespretno vodilo to bit
ko, da ni jiti predložilo demokr.ščan- 
sks kandidature, da je bilo preveč 
popustljivo do socialistov Na- dru
gi strani pa so tudi taki ki se po 
tegujejo za zbližan je s PSI, ki naj 
bi dalo vsaj dolgoročne sadove. 
Med te spada minister za državne 
udeležbe Bisaslia: po njegovem bo
sta Andreottijeva vlada in sedanje 
politično ravnovesje dolgotrajna, saj 
so trenutno edina alternativa pred
časne volitve. Toda po izteku tega 
obdobja bi se po mnenju Bisaglie 
utegnila pojaviti možnost, da bi 
PSI pokazala večjo pripravljenost 
k vladnemu sodelovanju s KD, mor
da z zunanjo podporo komunistov, 
ki pa bi se morali v tem primeru 
odpovedati zgodovinskemu kompro
misu vsaj kot vladni formuli. Gle 
de Kvirinala na Bisaglia trdi, da 
KD ni mogla ravnati drugače in 
da se je «konec koncev* vse sreč
no končalo.

Notranje polemike glede tistih 
desetih dni glasovanj ter zapoznela 
kreganja bi bila ne samo odveč, 
ampak škodljiva; tako trdi Granel- 
li, predstavnik demokrščanske le
vice. Treba je delovati v okviru 
sedanje večine, in to brez rezerv 
in predsodkov. KD. pravi Granelli, 
ostaja stranka soočanja. «Stranka, 
ki raste*, pa je PSI v definiciji 
tajnika Craxija. «To je stranka, ki 
vzbuja pozornost in upe*. Tajnik 
PSI je dal razumeti, da .je priprav
ljen nakloniti Andreottiju še nekaj 
časa, čeprav je kriza še vedno vse 
stvar bodočnosti, kot je poudaril 
tudi tajnik KPI Berlinguer v svo
jem nedeljskem govoru v Arezzu, 
posvečenem sicer pretežno proble 
mom žensk. Komunistični voditeljženevske konference. To pa Beginu 

in Dajanu gotovo ne bo ugajalo, saj je tudi ponovil obsodbo zaradi re
bi se v Ženevi Izraelci znašli za 
pogajalno mizo prav z vsemi zain
teresiranimi stranmi, torej poleg z 
Egipčani tudi še s Sirci, Jordanci, 
Sovjeti, in seveda Palestinci, (dg)

presije v Sovjetski zvezi in trdil, 
da se socializem ne more odreči 
političnim svoboščinam. Opozoril je 
tudi na pretečo nevarnost teroriz
ma ter jt zaključil z odločno po

zitivno oceno izvolitve Pertinija na 
Kvirinal. Berlinguerjev poziv vladi 
za uresničenje dogovorjenega Dro 
grama je že drugi v kratkem času 
po junijskem pismu Andreottiju To
da za vladno večino prihaja na 
dnevni red novo vprašanje ki hi 
utegnilo ustvarjati novo napetost’ 
tteba bo namreč obnoviti vrhove 
številnih jarmih ustanov ir bank.

Oktobra bo zapadel mandat pred 
sedniku IRI Petrilliju. Po osem 
najstih letih demokrščanskega pred
sednikovanja naj bi to funkcijo 
prevzel demokristjan Bover. KD 
zagovarja tudi kandidaturo Medu- 
gna za novega predsednika ENEL. 
za katero se ogreva še posebno mi
nister Donat Cattin. Toda naspro
tovanja tej kandidaturi so zelo 
močna, zato m izključeno, da bi

Ponovna zapora 
avtoprevoznikov 
na Brenncrju
BOČEN — Kljub pozivu orga

nizacij, kj združujejo italijanske 
avtoprevoznike, nšj šoferji pre
kinejo zaporo na mejnih prehodih 
z Avstrijo, je včeraj ponovno 
prišlo do zastojev. Tokrat so av- 
topreVozniki parkirali svoja tež
ka vozila kar na brennerskem 

■ mejnem predoru. Protest pa je ■ 
bil kratkotrajen, da je čez nekaj 
ur promet ponovno stekel. Po
ložaj je torej še vedno do skraj
nosti napet, šoferji hočejo doka
zati italijanski vladi, da bodo 
takoj stopili v akcijo, če se ne 
bodo uresničila njena zagotovila 
o posredovanjih pri avstrijski 
.vladi in o ponovni vzpostavitvi 
konkurenčnosti italijanskih avto
prevoznikov.

Medugna, ki sedaj vodi «Banco di 
Roma*, imenovali za nekakšnega 
«vrhovnega komisarja* «Liquichimi- 
ce», katere upravitelj Ursini je 
trenutno v zapore. Včeraj pa se 
je minister De Mita posvetoval z 
gospodarskimi izvedenci strank za 
obnovitev vodilnih struktur Blagaj
ne za Jug; eden od resnih kandi
datov na predsedniško mesto je 
Cortesi, bivši predsednik Alfa Ro
meo. MINO FUCCILLO

USPEŠNO UELO 
LETOŠNJEGA 
RAZISKOVALNEGA 
TABORA V LENDAVI

LENDAVA — Mladinski socialno- 
geagrafski raziskovalni tabor, ki sta 
ga pripravila gibanje Znanost mla
dini in Inštitut za geografijo ljub
ljanske univerze že sedmič zapored, 
od tega šestič na dvojezičnem sto- 
vensko-madžarskem območju Pomur
ja, je v ponedeljek sklenil z delom. 
V Gentirovcih : je zbralo 20 dija
kov predvsem iz obmejnih sloven
skih občin.

Strokovni vodja profesor dr. Vla
dimir Klemenčič je na zaključku 
[poudaril; «Rezultati tega razisko
valnega dela so zelo zanimivi, in 
mislim, da bodo udi uporabni pri 
programiranju nadaljnjega razvoja, 
naj bo to družabnega, ekonomske
ga, socialnega, in pa tudi usklaje
vanja enakopravnosti med madžar
sko narodnostjo in slovenskim na
rodom v tem prostoru. Raziskave 
so pokazale, da je to območje iz
redno živahno in dinamično v svo
jem gospodarskem razvoju; da ima- 
m opravka z velikimi socialnimi 
premiki, saj praktično ni več na
selja, ki ne bi oddajalo svoje de
lovne sile v industrijske in druge 
nekmetijske dejavnosti. Tabor je u- 
gotovil, da vsi ti veliki socialni pre
miki ne odpirajo novih problemov 
pri narodnosti, ampak da postaja 
le ta v vseh procesih enakopraven 
dejavnik in integralni del družbe
nega razvoja in strukture prebival
cev*

Dodajmo, da so r ■ mladi sezna
nili tudi z aktualnimi narodnostnimi 
vprašanji tako v Sloveniji kakor v 
zamejstvu. O tem so jim predavali 
in odgovarjali na vprašanja narod
nostni politični delavci iz Avstrije 
in Italije ter Slovenije: Avguštin 
Malle, dr. Karel šiškovič, Hajos Fe
renc in Ludvik Olas. Rezultate bodo 
kakor doslej s pridom uporabili pri 
načrtovanju razvoja in drugod. To
vrstni tabori pa navajajo mlade, 
zato sta skrbeli tudi asistentki Met
ka Špes in Janja Miklavc, na znan
stveno raziskovalno delo.

ERNEST RUŽIČ

Andrew Young 
v Beogradu

BEOGRAD —- Zvezni, tajnik za zu
nanje zadeve Josip Vrhovec je vče
raj sprejel veleposlanika ZDA pri 
Združenih narodi1' Andrewa Younga, 
ki' je na zasebnem obisku v Jugosla
viji. Vrhovec in Young sta se zadr
žala v prijateljskem razgovoru, ki je 
— kakor so sporočili — zajel nekate
ra mednarodna vprašanja in vlogo 
Združenih narodov pri njihovem re
ševanju. Pogovore je prisostvoval 
tudi novi stalni predstavnik Jugosla
vije pri Združenih narodih Miljan 
Komatina.
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TEŽAK DAVEK SODOBNI CIVILIZACIJI

Eksplozija avtociSterne zahtevala nove žrtve
Vozilo se je prevrnilo pri Xilotepecu v Mehiki - Hudi nesreči tudi v Kairu in J. Koreji

ki so v preteklih dneh dopotovali v 
Veliko Britanijo.

Kolikor zadeva pogovore med Da
janom in Kamelom ob Vanceovi nav
zočnosti, si nihče ne dela utvar.
Med predlogoma za izhod iz bližnje- 
vzhodne krize, kakor sta ju iznesla krat predložil nobenega novega na- 
Sadat in Begin, zeva pač še vedno | črta .ampak bo Dajanu in Kamelu

CIUDAD MEXICO - Štiri dni po 
strahoviti tragediji v kampingu na 
španski sredozemski obali se je ne
kaj podobnega pripetilo na avtoce
sti Ciudad Merico Queretaro, kjer 
se je pri Xilotepecu prevrnila avlo- 
cisterna napolnjena s tekočim bu
tanom. Plin se je vnel, plameni so 
brizgnili sto metrov visoko in za
jeli območje pol kilometra. Po pr 
vih podatkih naj bi bilo 11 mrtvih 
in nad sto ranjenih. Do nesreče je

prišlo na neobljudenem območju, 
plameni so zajeli mimoidoče avto
mobile ii. tri avtobuse. Obračun žr
tev pa se veča iz ure v uro, saj ena 
tretjina ranjencev ima opekline po 
vsem telesu in so obsojeni na po
časno, a neizbežno agonijo.

Človek se pri vsem tem zdrzne, 
saj po cestah in tudi mimo naselij 
in mest vozijo na kolesih prave ke 
mične bombe, v primerjavi s kateri
mi so oile nekdanje letalske bombe

le igračke. Kemična industrija pri
pominja, da so to zgolj tragična na
ključja, ki jih je treba plačevati v 
industrializirani družbi, avtoprevoz
niki trdijo da so njihove avtocister 
ne varne.

Naključja so prav tako botrovala 
drugima dvema nesrečama. V Kairu 
je na ozkem mostu preko Nila avto
bus trčil v nasproti vozeče vuzilo 
in strmoglavil v blatne vode Nila 
Po prvih neuradnih vesteh naj bi

utonilo vsaj sto potnikov, šofer tra
gičnega avtobusa pa se je rešil. Pri 
mestu Pusan v Južni Koreji pa se 
je vnel avtobus. Mrtvih je bilo o- 
sem potnikov od trideset ranjenih 
pa se bodt, gotovo rešili štirje, osta
li pa bodo zaradi hudih opeklin pod
legli.

Težak ie davek ki ga mora vsa
kodnevno plačevati sodobni človek. 
V tem koncu tedna je bijo na av= 
strijskih cestah kar 46 mrtvih
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NA VČERAJŠNJI SEJI DEŽELNEGA ZAKONODAJNEGA ORGANA

Pri volitvah predsedstva deželnega sveta 
dosežena široka demokratična enotnost
Predsednik Pittoni (PSI), podpredsednika Colli (KPI) in Varisco (KD), tajnik tudi 
slovenski svetovalec Iskra (KPI) - Benco vd. Gruberjeva (lista «per Trieste») žalila 
slovensko narodnostno skupnost in ostro napadla osimske sporazume ter vlado

Deželna skupščina je na včeraj
šnjem prvem zasedanju četrte man
datne dobe ponovno izvolila socia
lističnega svetovalca Arnalda Pit- 
tonija za predsednika deželnega sve
ta; izvolila je tudi dva podpredsed
nika in sicer Maria Collija (KPI) in 
Salvatoreja Varisca (KD) in štiri 
svetovalce, ki bodo v četrti mandat
ni dobi opravljali tajniško delo: to 
so Romano Specogna (KD), Massi- 
mo Persello (KD), Franca Miani 
(KPI) in Boris Iskra (KPI).

Pred začetkom včerajšnje seje so 
se sestali predstavniki deželnih taj
ništev in razpravljali o vprašanjih 
v zvezi z volitvami predsedstva de
želnega sveta. KD sta zastopala de
želni tajnik Coloni in načelnik sve
tovalske skupine Biasutti, KPI de
želni tajnik posl. Cuffaro in načel
nik svetovalske skupine Colli, PSI 
deželni podtajnik Carbone in načel
nik svetovalske skupine Zanfagnini, 
PSDI deželni tajnik Bianchi, PRI 
deželni tajnik Barnaba, PLI dežel
ni tajnik Trauner in SSk deželni taj
nik Drago Štoka. Na sestanku so se 
domenili, da bodo v tem prehodnem 
obdobju deželne skupščine volili za 
kandidata, ki bi omogočil takojšnji

začetek del zakonodajnega organa 
in bi mu s tem zagotovil prestiž
nost. Zaradi tega so sprejeli pred
log o ponovni izvolitvi dosedanjega 
predsednika Arnalda Pittonija.

Včerajšnje zasedanje se je priče
lo z umestitvijo začasnega predsed
stva, kateremu je kot najstarejša

dnevnega reda, je spregovorila za
časna predsednica Benco vd. Gru
ber, ki je s svojim govorom izzvala 
splošno negodovanje deželnega sveta. 
Nekateri svetovalci so zapustili dvo
rano, drugi pa so z nestrpnostjo po
slušali besede, ki so bile še najmanj 
primerne za otvoritveno sejo dežel-

svetovalka predsedovala Aurelia j nega zakonodajnega organa Med 
Benco vd. Gruber (lista »per Trie-1 drugim je dejala, da »je že pred 
ste») tajniške posle pa sta oprav- dvajsetimi leti opozorila na veliko 
ljala Franca Miani (KPI) in Arman
do Angeli (KD), ki sta najmlajša 
med 61 svetovalci. V drugi točki 
dnevnega reda je bila prisega vseh 
svetovalcev; prisegli so posamično 
po abecednem redu z naslednjo for
mulo »Prisegam, da bom zvest repu
bliki in da bom opravljal svojo služ
bo edino v neločljivo blaginjo dr
žave in dežele.» Slovenska svetoval
ca Boris Iskra (KPI) in Drago Što
ka (SSk) sta najprej prisegla v 
svojem materinem jeziku, nato pa

nevarnost, ki bi nastala, če bi zdru
žili ozemlja in ljudi, ki so si različ 
ni po geografski legi, zgodovini in 
gospodarstvu, ne da bi upoštevali 
avtonomistične težnje. Po dva'se- 
tih letih,* je nadaljevala, »lahko 
brez ošabnosti in z iskrenim obžalo
vanjem potrdim svoje preroške skr
bi, ki jih je včeraj, kot danes, na
rekovala moja ljubezen do ljudi na
še dežele: do industrijskega Porde
nona, do majhne in kulturne furlan
ske domovine, do sončne Goriške,

v italijanščini; svetovalci Cavalio j do slovenske narodnostne manjšine 
(DP). De Agostini (MF) in Puppini ki živi v legendi in poeziji na o-
D’Agaro (MF) pa so prisegli naj
prej v furlanščini, nato pa v itali
janščini.

Pred volitvami predsedstva, ki b 
morale biti na vrsti kot tretja točka

IZJAVI CUFFARA (KPI) IN COLONIJA (KD)

«Podprli smo Pittonijevo izvolitev 
da bi delo skupščine takoj steklo»

Po sestanku deželnih tajnikov, ki 
je bil pred včerajšnjim zasedanjem 
deželnega sveta in po izvolitvi pred
sedstva deželnega zakonodajnega or
gana, je deželni tajnik KPI posl. 
Antonino Cuffaro poudaril, da je 
KPI podprla kandidaturo Arnalda 
Pittonija, ker jo je PSI predlagal 
kot jasno povezavo tako s prehod
nim obdobjem, v katerem se nahaja 
dežela, kot z namenom, da bi se 
izognili izčrpujočim razpravam in 
bi lahko deželni svet pričel takoj 
delovati. Cuffaro je poudaril, da je 
KPI prejela taka zagotovila in ker 
jih je dal predvsem PSI, podprle 
pa so jih tudi ostale demokratične 
politične sile, se mu zdijo resna, 
odgovorna in neodložljiva. S tem, 
da se še enkrat podčrta začasnost 
rešitve, pa ne pomeni zmanjšanja 
vloge in prestižnosti izvoljenega 
predsedstva. To pa pomeni, da v 
primernem trenutku, ko se bodo i- 
skale enotne rešitve bo tret>a u- 
poštevati naše zahteve o kandidatu
ri komunističnega predstavnika za 
predsedniško mesto deželnega sve
ta, saj je KPI druga najmočnejša 
sila v deželi. Ostali smo na svojih 
stališčih, je dejal deželni tajnik KPI, 
ko smo držali ločeni vprašanji pred
sedstva in sestave deželnega odbo
ra; KD pa moramo opozoriti, da 
ne bi mislila, da bo današnja reši
tev na kakršenkoli način pogoje
vala pogajanja, ki jih je treba ta
koj začeti, da bodo dobili organi 
deželnega inštituta stabilen ustroj.

Dežela potrebuje stabilno vlado, je 
nadaljeval Cuffaro, v kateri morajo 
biti zastopane potrebe prebivalstva; 
delati pa je trebi, takoj in z zavze
tostjo, da bi se ne problemi poslab
šali preko vsake mere. Komunisti 
bodo ostali pri svojem predlogu: za 
rešitev številnih velikih problemov, 
kot so obnova potresnega območja, 
gospodarski razvoj in izvajanje o- 
simskih sporazumov, za katerega 
pa sta potrebni strogost in široka 
demokratična participacija, je nuj
na sestava deželnega odbora demo
kratične enotnosti, ki mora imeti 
najširšo zaupanje prebivalstva, de
lavskega razreda ir vseh demokra
tičnih sil, torej neposredno tudi na
še stranke. Stališče PSI o našem 
predlogu, kot tudi stališče PRI, do
kazujeta, da obstaja že baza za ši
roko zbližanje med demokratičnimi 
silami in da je mogoča sestava pro
grama s točnimi obvezami, ki bi
takoj pokazal n o preusmeritev de
želne politike in metod vladanja. 
Zavzeli se orno, je še dejal Cuf
faro, za dosego teh ciljev, zaradi če
sar se obračamo na demokratično 
javno mnenje, na aktivn ■ družbene 
sile, na delavske organizacije, da 
nam bedo pomagali pri dosegi teh 
ciljev.

Po včerajšnji seji deželnega sveta, 
je deželni tajnik KD Sergio Coloni 
izjavil, da je KD bistveno pripomo
gla pri izvolitvi novega predsednika 
skupščine že na prvi seji po navo
dilih deželnega vodstva. Dejal je, 
da ni hotela KD podpreti lastne za 
konite kandidature, da bi se okrog 
dosedanjega predsednika ustvarilo 
široko soglasje in da bi se s tem 
zagotovilo takojšnje delovanje de
želnega organa. Po drugi strani, je 
š*- dejal Coloni, je pravilno, da v 
tem prehodnem obdobju, ki ga ozna
čuje programsko soočanje med si
lami, ki se sklicujejo na ustavo, ne 
predstavlja ustroj deželnega sveta 
kakšen predsodek ali oviro. Javno 
mnenje bo tako lahko pozitivno oce 
nilo našo razpoložljivost, katere se 
bomo držali tudi pri sestavi skupin 
in deželnih komisij.

Jutri se bo ' -‘sla delegacija K^, 
da bi proučila politični položaj in 
imenovala svojega kandidata za 
predsedniško mesto deželnega od
bora; vsekakor pa prevladuje pri 
KD splošno mnenje, da bodo pre
dlagali potrditev dosedanjega pred
sednika odv. Antonia Comellija. Od 
četrtka dalje pa se bo delegacija 
KD sestala z delegaciji strank u-

IHUH.K V KS II 
MA ZADNJI STKANI

stavnega loka in tudi s skup nama 
liste »per Trieste* in Furlanskega 
gibanja.

Solidarnost SSk 
z obsojanimi v SZ

Pokrajinski svet Slovenske skup
nosti, zbran na redni seji 14. julija 
1978, je med drugim obravnaval kra
tenje človeških pravic v Sovjetski 
zvezi in preganjanja državljanov, 
ki niso krivi nič drugega kakor svo
bodnega izražanje misli.

Pokrajinski svet SSk, je rečeno 
v poročilu, ki je naravni naslednik 
in tolmač upornosti Slovencev proti 
fašističnemu preganjanju in razna
rodovanju, se zgraža nad krivični
mi obsodbami in preganjanjem svo
bodnih državljanov Ginzburga, Piat- 
kusa in Ščaranskega ter vseh dru
gih svobodnih državljanov Sovjet
ske zveze, katerih krivda je le v
tem, da si upajo svobodno izražati 
svoje misli in protestirati proti kra
tenju osnovnih človeških pravic. 
Svet SSk izraža obsojencem vso so
lidarnost in razumevanje ter pozi
va vse Slovence, da se na vseh fo
rumih in ravneh zavzemajo za svo
bodo vesti, za enakopravnost in o- 
brambo človeškega dostojanstva.

SEJA ODBORA SSŠ
Sindikat slovenske šole sporoča, da 

bo seja glavnega odbora jutri, 19. 
t.m., ob 18. uri na sedežu sindikata, 
Ul. Fabio Filzi 8.

bronkih meje, do zadnjega dela I- 
stre v Miljah, do starodavne in po
habljene tržaške luke.* Izredno na
padalna je bila tudi na račun osim
skih sporazumov, ko je dejala da 
«na tem področju, kj živi od naspro
tij in koncentracije rimske birokra
cije, od političnega klientelizma in 
dvomljivega poenotenja različnih e- 
lementov, je dežela Furlanija - Ju
lijska krajina doživela v soboto, po
navljam v soboto, 8. novembra 1975, 
svoje največje ponižanje. Takrat so 
poklicali v Rim predsednika dežel
nega odbora, ki je bi. na tem da 
odstopi, da bi mu sporočili o taj
nih mednarodnih dogovorih. Pred
sednik je bil prisiljen v naglici zbra
ti razpoložljive odbornike, ki jih je 
dosegel z vojaškim letalom, ki mu 
ga je dala na razpolago vlada. Od 
odbornikov je moral iztrgati odobra
vanje o tem, kar so v Rimu sklenili 
v strogi tajnosti in skrivnostnem 
vzdušju, ne da bj se ozirali na u- 
stavne norme, ki narekujejo, da se 
od takih prilikah vprašajo za mne
nje zainteresirani občani.*

Na sporedu so bile nato volitve 
predsedstva; glasovanje je bilo taj
no, najprej pa je skupščina volila 
predsednika deželnega sveta. Glaso
vanje je dalo naslednji izid: voliv
cev je bilo 59, belih glasovnic 8, 
vzdržal se je 1, Arnaldo Pittoni pa 
je prejel 50 glasov. V trenutku gla
sovanja ni bilo v dvorani predstav
nikov Furlanskega gibanja, ki niso 
pozneje volili hiti dveh podpredsed
nikov, niti štirih tajnikov.

Arnaldo Pittoni je bil torej z ve-

PD Rdeča zvezda in ŠK Kras
vabita vse občane na javni se
stanek, ki bo v prostorih ŠK Kras 
v Zgoniku jutri, 19. julija, ob 
21. uri. Prisotni bodo predstav
niki SKGZ.

Razpravljali bomo o temi
POLITIČNI POLOŽAJ 
NA TRŽAŠKEM 
PO JUNIJSKIH VOLITVAH

Uvodne misli bo podal član iz
vršnega odbora SKGZ

dr. Karel šiškovič

liko večino izvoljen za predsednika 
deželnega sveta. Takoj zatem je 
prevzel predsedniško mesto in se 
najprej zahvalil skupščini, ki mu je 
potrdila zaupanje in ga izbrala za 
tako važno mesto. Dejal je, da se 
bo zavzel za vedno boljše delovanje 
skupščine, za njeno prestižnost in 
njeno demokratično reprezentanč
nost. kot bo tudi branil vloge vseh 
političnih skupin mimo vsake večin
ske formule, ki se bo ustvarila v 
njeni notranjosti. Poudaril je, da 
bo treba izpeljati do konca vse ti 
ste pobude, ki so jih med tretjo 
mandatno dobo komaj začrtali. Pri 
tem bo potreben skupen politični na
por, važno pa bo tudi sodelovanje 
ostalih članov predsedstva in vseh 
tistih, ki bodo na odgovonrih mestih 
deželnega zakonodajnega organa. 
Prav to sodelovanje pa bo predvsem 
koristno v iskanju sinteze vseh mo
či našega ljudstva, tako italijanske
ga kot slovenskega jezika, ki so 
kljub kulturnim in zgodovinskim ra
zlikam, različnemu tolmačenju pere
čih deželnih problemov, enotne v 
težnji po preporodu, napredku in

SESTANEK 0 POLITIČNEM POLOŽAJU NA TRŽAŠKEM

Enotnost demokratičnih sil jamstvo 
za rešitev važnih tržaških vprašanj

V Gregorčičevi dvorani je na povabilo SPOT, Slovenskega kluba 
in Mladinskega krožka spregovoril predsednik SKGZ Boris Race

(Nadaljevanje na zadnji strani)

Sinoči je bil v Gregorčičevi dvo
rani javni sestanek na temo »Po
litični položaj na Trž.aškem po ju
nijskih volitvah*. Uvodno besedo je 
imel predsednik SKGZ Boris Race. 
Govornika je v imenu organizato
rjev srečanja, to je SPDT, Mladin
skega krožka in Slovenskega kluba 
pozdravil predsednik slednjega Mar
ko Kravos. Veliko število poslušalcev 
je bilo jasen dokaz, kako zelo zani
ma tržaške Slovence politični položaj 
v občini in deželi. Izidi volitev, uspeh 
liste »per Trieste*, včerajšnje volitve 
predsedstva deželnega sveta in da
našnja prva seja občinskega sveta so 
za nas Slovence zelo važni dogodki, 
do katerih moramo biti nadvse po
zorni. V svojih uvodnih besedah je 
Boris Race najprej analiziral odnos, 
ki ga imajo voditelji liste «per 
Trieste* do Slovencev. Zelo pomembni 
so tu razlogi, s katerimi so skušali 
m skušajo prvaki «melonov» izpod
kopati osimski sporazum, s posebnim 
poudarkom na gospodarski del. Z ne
realno visokimi številkami dokazujejo, 
da bo industrijska prosta cona priva
bila v Trst toliko jugoslovanskih de
lavcev, ki bodo Trst balkanizirali. 
Italijani naj bi postali v Trstu manj

šina. Za to trditvijo se skriva sta
ro protislovensko stališče, po kate
rem naj ostane Trst italijanski, Slo
venci pa naj se asimilirajo. Dejan
sko stališče liste »per Trieste* na
daljuje staro protislovensko gonijo, 
ki so jo vodili za časa Avstrije, |)od 
fašizmom in Po vojni nacionalistične 
in iridentistkine sile. V Trstu je ve
liko • let prevladovala logika močnej
šega, Slovence so skušalo asimilirati 
z najrazličnejšimi načini pritiska (od 
ustrahovanja pa do urbanistične poli
tike). Glede današnjega političnega 
stanja je Race podčrtal stališče, da 
ni v nobenem primeru mogoče sode
lovati z listo «per Trieste*. saj so 
stališča njenih voditeljev dovolj jasna.

Slovenci podpiramo sporazum de
mokratičnih sil, temelj temu naj bo 
jasen program, ki mora upoštevati 
zahtevo Po globalni zaščiti Slovencev. 
Samo tak jasen program lahko vodi 
k pozitivnim rešitvam tržaškega vpra
šanja in je za Slovence edini ugoden. 
Izvajanje osimskih sporazumov in u- 
veljavljanje vseh pravic slovenske 
narodnostne skupnosti v Italiji, ter 
pozitivna rešitev ostalih tržaških vpra
šanj so edine možnosti, da preraste
mo današnje stanje.

V NOGI MED SOBOTO IN NEDELJO

Neznanci vrgli molotovko na streho 
dvorane p. d. «V. Vodnik» v Dolini
Na srečo minimalna škoda ■ Protestne izjave občinskega odbora dolinske 

občine, SPZ, KPI, PSI, SSk in boljunskega prosvetnega društva

Neznani zlikovci so v noči med 
soboto in nedeljo odvrgli zažigalno 
steklenico na streho društvene dvo
rane v Dolini, Nesramni atentat na 
srečo ni povzročil materialne škode.

Bilo je okrog dveh ponoči, ko so 
bližnji stanovalci i.i skupina mladih, 
ki se je mudila na dvorišču dru
štvene gostilne, zaslišali močan pok, 
nakar se je na strehi društvene 
stavbe pojavil ogenj. Prisotni so 
nemudoma poklicali gasilce, saj je 
strešna podlaga lesena in je torej 
obstajala resna nevarnost, da se 
vžge. '"(Na srečo so plameni poje
njali brž ko je pogorela tekočina, ki 
je bila v steklenici.

Vaščani so drugo jutro z ogorče1 
njem obsodili napad na društveni 
sedež. Čeprav ni materialne škode, 
je treba podobna dejanja preprečiti 
in iztakniti storilce, saj je namen 
teh netiti sovraštvo in napetost v 
krajih, kjer vlada med občani slo
venske in italijanske narodnosti 
medsebojno spoštovanje in razume
vanje.

Odbor PD Valentin Vodnik je ta
koj vložil prijavo proti zaenkrat ne
znanim storilcem rodlega dejanja 
in sprejel protestno resolucijo:

«Prav v času ko se dolinsko pro
svetno društvo pripravlja, da na 
kulturni način proslavi 100-letnico 
svojega obstoja, so neznanci v noči

DANES POPOLDNE V OBČINSKI PALAČI NA TRGU UNITA

ŽIVO ZANIMANJI ZA PRVO SEJO 
TRŽAŠKEGA OBČINSKEGA SVETA
Še nobenega sporazuma med strankami: danes ne bodo 
izvolili župana - Zasedanje pokrajinskih vodstev KD in SSk
Danes se na umestitveni seji se

stane tržaški občinski svet. O tem, 
kakšno zanimanje vlada za to 
sejo, priča že dejstvo, da so morali 
na občini uvesti vabila za občin
stvo. kajti prostor, namenjen ob
činstvu, je zelo majhen in povpra
ševanje je bilo zelo veliko; marsi
kdo bo moral tako ostat, pred vrati.

O tem, kaj se bo dogajalo v ob
činski dvorani, se širijo najrazlič
nejše govorice, vendar je točnih 
vesti zelo malo, saj stranke skrbno 
prikrivajo svoje sklepe in jih bo
do razkrile šele na jutrišnji seji. E- 
dino, kar smo lahko izvedeli, ie, da 
bodo predstavniki liste «ner Trieste* 
oddali bele glasovnice in ne bodo 
glasovali za lastnega župana. To 
pa tudi pomeni, da bo jutri v ba- 
lotaži (skoraj povsem jasno je, da 
danes noben kandidat ne bo prejel 
potrebne absolutne večine 31 gla
sov) treba odločati med demokri- 
stjanskim in komunističnim kandi
datom. morda Stopperjern in Costo, 
ki sta bila nosilca liste To pa so 
le ugibanja, kajti tudi usmerjenost 
liste »per Trieste*, za vzdržanje, 
kot nam je povedal njen predstav
nik Giuricin, morda ni dokončna, 
ampak se bo le spremenila. Mimo 
predstavnikov te liste pa bodo tudi 
drugi predstavniki nedvomno »po
živili* razpravo, prva med njimi 
poslanca Almirante in Pannella, ki 
bosta (sicer z nasprotnih zornih 
kotov) po stari navadi izrazila svo
je nasprotovanje osimskemu spora
zumu.

Kar pa zadeva spored prihodnjih 
sej, naj povemo, da namerava Man- 
lio Cecovini, ki bo, kot svetovalec, ki 
je prejel največje število glasov, 
predsedoval občinskemu svetu vse 
do izvolitve župana, sklicati ta te
den še dve seji občinskega sveta, 
jutri in v petek

O stanju na tržaški občini je v 
soboto obširno razpravljalo pokra
jinsko vodstvo KD. Tehnično anali
zo volilnih izidov je podal bivši 
občinski svetovalec Fabiani, nato 
pa je pokrajinski tajnik Rinaldi v 
obširnem govoru natančno razčle
nil politično ozadje teh izidov. Po 
dolgi razpravi so z večino glasov 
odobrili obširen dokument, v ka
terem KD potrjuje svoja doseda
nja politična stališča o bodočnosti 
Trsta in izraža pripravljenost, da 
se o teh programih sooča z vsemi 
demokratičnimi strankami, razen s

fašisti in z radikalci. Pri tem pa 
KD odločno zavrača kakršnokoli 
možnost komisarske uprave. Tako 
je v nadaljevanju dokumenta re
čeno, da mora sporazumevanje med 
demokratičnimi silami privesti do 
največje možne enotnosti pri uprav
1 jan ju mesta.

KD nato navaja vrsto problemov, 
ki jih bo morala rešiti občinska u- 
prava, kolikor sodi ta problema-

med soboto in nedeljo poskusili za
žgati društveni sedež v Dolini.

Odbor prosvetnega društva zapre- 
paščeno nad tako nizkotnim deja
njem, naperjenim proit ustanovi, ki 
se poteguje za kulturno rast in mir
no sožitje med narodi (istega dne 
so predstavniki dolinskega društva 
pospremili toskanski zbor La Mon- 
tanara na prijateljsko izmenjavo v 
Kropo), izraža ostro obsodbo nad 
tem in podobnimi dejanji in obenem 
poziva pristojne oblasti, da kon 
čno iztaknejo krivce, čigar edini 
cilj je ustvarjanje sovraštva in na
petosti med tu živečima narodoma.*

Ob tem vse obsodbe vrednem do
godku, so različne kulturne organe, 
zacije in politične stranke sprejele 
protestne resolucije jp izrazile do
linskemu prosvetnemu društvu svo
jo solidarnost.

Ob napadu na sedež prosvetnega 
društva »Valentin Vodnik* v Dolini 
OBČINSKI ODBOR OBČINE DOLI
NA poziva občane, še posebno mla
dino, k najaktivnejši budnosti, da 
se podobni napadi in provokacije 
pravočasno preprečijo.

Fašistični atentat na sedež PD 
Valentin Vodnik v Dolini jj ponoven 
dokaz, da smo Slovenci v naših kra
jih tista tarča, v katero nacionalne 
sile pomerijo vsakokrat, ko vzkipi 
napetost v boju za >ečjo demokratič
nost in splošni napredek. Po admi
nistrativnih volitvah v naših krajih 
in izvolitvi Pertinija za predsednika 
republike ni naključno, da se je srd 
zahrbtnih napadalcev usmeril nad 
naše društvo, ki praznuje letos svo
jo 100-letnico in se z vsemi ostalimi 
Slovenci in demokrati pripravlja na 
praznovanje 100-lctnice velikega slo
venskega tabora v Dolini kot enega 
od bistvenih trenutkov naše nacio
nalne zgodovine. SLOVENSKA PRO
SVETNA ZVEZA izraža dolinskim 
prosvetarjem in vsem občanom svo
jo solidarnost ter vabi vse na naj
večjo budnost ob hudi zaskrbljeno
sti zaradi neučinkovitosti pristojnih 
varnostnih organov, ki ne znajo iz
slediti in kaznovati storilcev vseh 
ponavljajočih se podobnih izzivalnih 
in podlih podvigov.

PROSVETNO DRUŠTVO FRANCE 
PREŠEREN iz Boljunca izreka soli
darnost prosvetnemu društvu Valen
tin Vodnik iz Doline ob atentatu na 
društveni sedež. Od organov javne 
varnosti pa zahteva, da se čimprej 
odkrije materialne krivce, ter tiste, 
ki jim nudijo pomoč. V upanju, da 
se čimprej postavi konec rušenju 
mirnega sožitja v naših krajih.

Ob podlem atentatu na sedež pro-

KPI OBČINE DOLINA svojo soli
darnost PD Valentin Vodnik. Ostro 
obsoja ta atentat proti demokratični 
kulturni ustanovi, ki je podoben a- 
tentatom fašističnega pečata izpred 
vojnih in povojnih let. Zahteva od 
pristojnih organov, da se krivci iz
sledijo in pravično kaznujejo. Ob u- 
gotovitvi, da se terorizem stopnjuje 
in širi tudi v naše kraje, poziva 
vse demokrate naše občine k večji 
budnosti in k pravilnemu odgovoru 
proti takim in podobnim izzivalnim 
napadom na naše demokratično ži
vljenje.

DOLINSKA SEKCIJA PSI izra
ža svoje ogorčenje obr atentatu na 
sedež društva VMfcfithr- Vodnik. I- 
zraža vso solidarnost prizadetemu 
društvu, vse občane poziva k bud
nosti, od pristojnih oblasti pa zahte
va, da čimprej odkrijejo krivce in 
preprečijo nadaljnje izpade fašistič
nih tolp.

SEKCIJA SSK v občini Dolina od
ločno obsoja bombni atentat na stav
bo v Dolini, v kateri ima sedež pro
svetno društvo »Valentin Vodnik* in 
izraža svojo solidarnost dolinskim 
prosvetnim delavcem.

Ta ponovni izbruh nasilja proti slo
venskim ustanovam potrjuje, da so 
še na delu sovražne sile proti naši 
narodnostni skupnosti, proti katerim 
je treba odločno in enotno nastopiti.

Danes seja občinskega 
svela Devina-Nabrcžinc

Danes ob 18. uri bo na sedežu 
občine seja občinskega sveta, če 
se ne bo kaj preveč zatikalo, naj 
bi to bila zadnja seja jesenjo. 
Na dnevnem redu je veliko točk, 
ki so predvsem administrativne na
rave, zato bi utegnila biti razprava o 
ostalem (urbanizem in splošna 
gradbena dejavnost) živahnejša in 
dolga.

• Konzorcij za prevoze obvešča u- 
porabnike, da bodo na podlagi spre
memb deželnega zakona št. 47 z dne 
6.9.1974, ; orali vsi potniki, ki jih 
bodo dobili brez vozovnic ali ustrez
nih abonmajev, plačati 5000 lir globe.

Slovensko deželno gospodarsko zdru
ženje sporoča, da je spremenjena te
lefonska številka sedeža v Trstu. No
va številka je 62953.

V OKVIRU GLASBENIH SREČANJ

Ino in San Mirkovič 
v baziliki sv. Silvestra

V okviru uglasbenih srečanj» 
bosta nastopila v četrtek, 20 julija, 
ob 20.30 v baziliki sv. Silvestra bra
ta Ino in San Mirkovič z Reke, V 
duetu bosta zaigrala na violino in 
klavir dela Bacha, Beethovna. Slo
venskega in Wieniawskega.

Osemnajstletni Ino Mirkovič je 
ie pri petih letih stopil v glasbeno 
šolo, pri desetih pa je prvič igral 
v orkestru glasbene šole z Reke. 
Leta 1971 je zasedel drugo mesto 
na jugoslovanskem zveznem tekmo
vanju. Pri štirinajstih letih se je 
vpisal na akademijo za glasbo v 
Zagrebu, kjer je letos diplomiral 
z odliko.

Njegov brat San. rojen leta 1957, 
je prav tako z odliko lani diplomi
ral v klavirju na isti akademiji. 
Sodeloval je na raznih koncertih 
v Jugoslaviji, Italiji in Španiji, 
pred kratkim pa so mu odobrili šti
pendijo za izpopolnjevalni študij v 
Moskvi.

Utonil je v kopališču
V kopališču Lanterna je včeraj 

popoldne utonil 78-letni Luigi Gat- 
tesco iz Ul. delTAgro 6/1. Okoli 16. 
ure je med plavanjem nenadoma 
izginil pod vodno gladino in kljub 
temu, da so mu kopalci nemudoma 
priskočili na pomoč, je bilo to za
man. Dežurni zdravnik Rdečega kri
ža je lahko le potrdil njegovo smrt.

Razna obvestila

Gledališča
Naslednja opereta, ki jo bodo uPn’ 

zorili v gledališču Rossetti je d«l° 
Emmericha Kalmana «Kneginja 11 
Cikaga*. Kalman je znan predvsem 
po operetah »Čardaška kneginja* lC 
»Grofica Marica*. Opereta »Kneginj* 
iz čikaga* je modernejše delo, 881 
sta njena osnovna ritma dunajs** 1 
valček in ameriški plesi (shimfl"' 
Charleston itd.). Opereta je drogah 
manj znana in jo redkeje uprizarjaj® 
V osrednji blagajni Pasaže Protti s» 
na razpolago vstopnice za prve Pre“ 
stave. Premiera bo v soboto, 22. t.i'1

Kino
Miramarski park — »Luči in zvo^j 

ob 21.30 «11 sogno imperiale di ^ 
ramare* (v italijanščini); ob. SS'® 
«Der Kaisertraum von Miramar* 0 
nemščini). Prevoz z motornim & 
nom s pomola Audace ob 20.20 j® 
ob 21.50 ter iz 'Miramara ob 22-* 
in ob 00.05.

Ariston 21.30 «L'inquilino del terzj>
piano*. I. Adjani, M. Douglas,
Winters. Prepovedan mladini 
14. letom.

Mignon 14.30 «Shalako». Sean Conerl' 
Brigitte Bardot.

Nazionale 17.00 «Emanuelle e gli r 
timi cannibali*. Laura Gemser. P" j 
povedan pod 18. letom.

Grattaciclo 16.00—22.15 «Scandalo d 
sole*. S. Dee, R. Egan. T. Donah"0, 

Excclsior 17.00 «Amarcord».
Penice Poletna zapora.
Ritz 17.00 «Napoli... i 5 della sQu* 

dra speciale*. R. Harrisom PreP® 
vedan mladini pod 14. letom.

Eden 17.00 «Goodbye Emanuelle*. * 
Kristel. U Orsini. Prepovedan nd®' 
dinj pod 18. letom.

Cristallo Zaprto.
Filodrammatico 16.0Q—22.00 »Bel A*”

— 11 mondo delle pornodonne*'
Prepovedan mladini pod 18. letom- 

Aurnra 16.30 «11 caso Drabble*. ■*' 
Caine.

Capitol 17.00 »Shock*. Barvni fil"1' 
Prepovedan mladini pod 14. letom- 

Moderno Poletna zapora.
Ideale Poletna zaiora.
Vittorio Venelo Poletna zapora.
Astra 16 30 «Indians». James Vitmore' 

Barvni film.
Radio Zaprto.

Včeraj-danes
Danes, TOREK, 18. julija

MIROSLAV
Sonce vzide ob 5.33 in zatone ^ 
20.49 — Dolžina dneva 15.16 — 
na vzide ob 19.03 in zatone ob 3-45' 

Jutri, SREDA, 19. julija 
VINCENC

Vreme včeraj: Najvišja temperatur® 
27,7 stopinje, najnižja 20,7 stopinj* 
ob 13. uri 27 stopinj, zračni d®*1 
1017,9 mb ustaljen, vlaga 68-odstotn®1 
nebo 7 desetink pooblačeno, veter *® 
hodnik severozahodnik 11 km na Uf0, 
triorje' skoraj mirno, temperatura & 
rja 22,5 stopinje.

Slovenski raziskovalni inštitut — 
SLORI obvešča, da bo zaprt od 20. 
julija do 20, avgusta.

Koordinacijski odbor za poimeno
vanje osnovne šole v Trebčah vabi 
vse starše šoloobveznih otrok in va
ščane na sestanek, ki bo jutri, 19. 
t.m., ob 21. uri v Ljudskem domu.
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S POLITIČNIM GOVOROM GIANNIJA CERVETTIJA

tika v njeno pristojnost. Med temi 
problemi, od pristanišča do ladje-1 svetnega društva Valentin Vodnik
------------------------------------------------- jz Doline, v noči med soboto, 15., in

(Nadaljevanje na zadnji strani) | nedeljo, 16. julijem, izreka SEKCIJA
•iilliiiliilIllliliiiiiKllllllllllllIllliillllllliillIlllllIliiiiililllllliiiiiillIlIlllllililIlIliililllilllllIlllllllllllllliiitiiimuliiillllllllllllllllllliiillllllllllllllillillllllllliilllllllll

Ne, gospa, S!oven ti smo realnost!
Po vseh ljubeznivostih, ki ste 

jih gospa Gruber Bencova izrekli 
na račun Slovencev in na račun 
*balkanske nevarnosti» iz Jugosla
vije, med volilno kampanjo v svo
jem in v imenu pele-mele liste 
»Per Trieste», si drugačnega go
vora od onega, ki sta ga imeli vče
raj kot najstarejša (todc to Vas ne 
opravičuje) izvoljena deželna sve
tovalka v deželnem svetu, seveda 
nismo mogli pričakovati. Če Vam 
je kaj treba priznati, Vam je vse
kakor treba priznati doslednost v 
negativnem odnosu do Slovencev 
oziroma, da smo jasnejši, v poelič- 
no-folklornem odnosu do Slovere 
cev, ki ga seveda odločno odklanja
mo, pa če Vam je prav ali ne.

Vidite, gospa, v tem je velik ne
sporazum med Vami in nami Slo
venci, med Vašim pojmovanjem 
slovenstva in našim in prav ta ne
sporazum Vas je kljub vzvišenim 
ljubeznivostim privedel med naše

največje nasprotnike. Vi — kot 
'pravite — ljubite slovensko manj
šino, naseljeno s poezijo in legen
dami na robu meje. Samo še ma
lo take ljubezni več, gospa, in po
tisnili nas boste kar čez mejo i ’ 
nas z vso našo oziroma Vašo ^poe
zijo in legendo» izbrisali iz naše 
tržaške, pokrajinske in deželne 
stvarnosti.

Toda Vi, gospa, tudi dobro veste, 
da to ni tako lahko in da Vam kaj 
takega ne bo uspelo, kot ni v vsej 
zgodovini uspelo mnogo močnej
šim od Vas in Vaše liste. Zato Vam 
prav ljubeznivo svetujemo, da ne
hate že enkrat z poezijami, legen
dami, kraškimi mlekaricami in 
cvetlicami in da se končno že spri
jaznile z dejstvom, da Slovenci na 
Tržaškem in v deželi nismo tpoe- 
zija in legenda» na robu meje, pač 
pa da smo živo tkivo današnjosti 
z vsemi problemi, ki so problemi 
vse deželne in če hočete državne 
družbe, in seveda z našimi speci

fičnimi problemi, ki so žal vse prej 
kot poezija in legenda ker so še 
kako trdi in realni problemi naših 
nepriznanih in neizvajanih pravic, 
problem rabe našega jezika, na
šega šolstva, našega gospodarstva, 
naše pravične zastopanosti v jav
nih organih in upravah itd.

Kar pa zadeva Osimo oziroma, 
kot pravite, tisto soboto, 8. novem
bra 1975, Vam pri najboljši volji 
ne moremo pomagati. Kot so Vas, 
kar se nas Slovencev tiče, povozile 
vpoezije in legende», tako Vas je, 
kar zadeva Osimo, povozil naravni 
razvoj dogodkov ob meji in v šir
šem svetu. Ostali ste pač, z vsem 
bremenom časa na Vaših rame
nih, ob robu realnega življenja. 
Iz srca Vam lahko samo zaželimo, 
da bi se tega čimprej zavedli, tako 
Vam bodo morda prihranjena še 
nadaljnja razočaranja ljudi, ki ni
so sposobni hoditi vštric z logiko 
časa in razvoja.

ZAKLJUČEN FESTIVAL
«L ’UNITA in dela»

Pokrajinski festival komunističnega ti
ska je obiskalo nad 50.000 Tržačanov

S političnim zborovanjem, na kate
rem je govoril tudi član vsedržavne
ga tajništva KPI Gianni Cervetti, se 
je v nedeljo zaključil v prostorih 
tržaškega velesejma na Montebellu 
pokrajinski festival «L’Unita in De
la*. Pred glavnim govornikom sta 
govorila tajnik tržaške federacije 
KPI Giorgio Rossetti in član pokra
jinskega tajništva Boris Iskra.

Cerveiti je najprej poudaril pomen 
festivalov komunističnega tiska in 
težavno delo komunistov zato, da bi 
spoštovali vladne programe in da 
bi podvzeli tiste ukrepe, ki so ved
no bolj potrebni za rešitev težavnega 
položaja, v katerem se država na
haja. Nato je ostro napadel terori
stične organizacije, ki hočejo izpod
kopati temelje demokratične republi
ke, vendar je polemiziral tudi s ti
stimi, ki skušajo zvaliti krivdo za 
nastali položaj na delavsko gibanje. 
«Kdor skuša dokazati, da izvira te
rorizem iz marksističnega delavske
ga gibanja, je dejal Carvetti, po
tvarja zgodovino, saj so se uteme
ljitelji marksistične znanosti že pred 
stoletjem borili proti anarhističnim 
in individualističnim odklonom v 
delavskem gibanju samem, poleg L- 
ga pa pozablja na doprinos, ki ga 
je dal Lenin pri ustroju partije, ko 
se je boril proti vsem samovoljnim 
težnjam in proti vsakomur, ki je ho
tel, da bi oborožili organizacije de
lavcev. Tudi vsa zgodovina Komuni
stične partije Italije priča, da je le
ta vedno, tudi med drugo svetovno 
vojno, odklanjala terorizem*. Govor
nik je nato obspdil procese proti sov
jetskim oporočnikom in orisal velik 
pomen izvolitve Sandra Pertinija za 
predsednika republike.

Ob koncu se je še zaustavil pri 
zadnjih upravnih volitvah, izidi ka
terih so predvsem za Trst zaskrblju
joči. Dejal je da hočejo komunisti 
razumeti vzroke, ki so pripeljali ; 
takega položaja in o njih razprav
ljati ter poudaril, da se je delavsko

gibanje vedno borilo za mir, pri
jateljstvo in sodelovanje med različ
nimi narodi in narodnostmi. Tri so 
danes temeljne točke, na katere se 
opira akcija partije: obramba
vzgledne klime miru in prijateljstva, 
gospodarski razvoj Trsta in enotnost 
dežele Furlanije-Julijske krajine pri 
izbiri poti za njen razvoj.

Tudi letos je žel festival velik u- 
speh, saj se ga je udeležilo nad 50 
tisoč Tržačanov.

ROJSTVA IN SMRTI 
Dne 17. julija 1978 se je v Trst11 

rodilo 5 otrok, umrlo pa je 13 oseb\ 
RODILI SO SE; Corinna Milceni^ 

Marco Vecchiet, Roberto Sluga, Chi®- 
ra Pellizzaro. Gabriele Iellini.

UMRLI SO: 86-letna Anna Mari® 
Broz, 71-letnj Renato Hrovatin, 3®
letni Andrea Paliaga, 73-letni Brun0 
Cesca, 85-letna Margherita TalaW>ni 
vd. Sodo. 68-letna Valeria Eschi vd- 
Lalovich, 53-letni Carlo Gaili, 82-letn® 
Caterina Tomaž vd. Bartoli, 74-letn® 
Anna Curek vd. Prete, 74-letni D1' 
ciano Cailini, 66-letni Davorino
chini, 89-letna Candida Marussig vd'
Cuccagna, 76-letni Anton Perich.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 8.30 do 20.30)

Ul. Rossetti 33, Ul. Roma 16, $ 
L Stock 9, Trg Valmaura 11.

(od 8.30 do 13. in od 16. do 20.30) 
Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio 4.

nočna služba LEKARN
Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio i

Mali oglasi
KURIM knjigo Rafaela Perhavca »Le 

talci Prekomorci*. Izdala jo je 
knjižnica NOV in POS Nova Gorica 
25. junija 1968. Ponudbe na Primor
ski dnevnik pod »Knjiga*.

PRODAJAMO hišo z vrtom v dolinski 
občini. Pisati na passaporto nr. A 
8728-92, pošta Boršt (34010),

PRODAM nov kajak, dvosedežni, tip 
A.S.A. Telefonirati zvečer na št. 
569357.

ŠVAB KORADO — zavarovalni agent 
— sporoča vsem svojim prijateljem 
in agentom iz Trsta, da je odprl 
nov urad v Trstu, Ul. Genova 14, 
tel. 61034/5.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽB* 
Nočna služba za zavarovance INA^ 

m ENPAS od 22. do 7. ure: tele1, 
št. 732-627.

LEKARNE V OKOLICI
Boljunec: tel. 228-124; Bazovica: tel 

726-165; Opčine: tel. 211-001; Prosek 
tel. 225141; Božje polje Zgonik: tel- 
225-596; Nabrežina: teL 200-121: S* 
sljan: tel. 209-197: žavlje: tel. 213-137: 
Milje: tel. 271-124.

Prispevki
V počastitev spomina Angele Bandi 

darujeta Vojka in Pepi Pertot 5000 
lir za Dijaško matico!

V spomin na Angelo Bandi daruj* 
sekcija PSI Dolina 20.000 lir za od- 
bor proslave tabora v Dolini.

V počastitev spomina Ludvika Gu‘ 
ština in Bojana Raubarja daruje dru
žina Kuret 36.000 lir za PD Kraški 
dom.

V spomin na Bojana Raubarja il 
Tomaja daruje Milka Gerdol 5000 Uf 
za Glasbeno matico.

Namesto cvetja na grob Angel* 
Štrajn por. Bandi darujejo Ana Daril
10.000 in družina Lepore 10.000 lir z® 
proslavo 100-ietnice tabora v Dolin'- 
V isti namen daruje Marino Bandi
50.000 lir za 100-letnico tabora " 
Dolini.

Naznajamo žalostno vest, da nas je nenadoma zapustila naša 
predraga mama in nona

ALOJZIJA NOVAK vd. SM0TLAK
Pogreb pokojnice bo danes, 18. t.m., ob 13.30 iz mrtvašnice 

glavne bolnišnice naravnost v cerkev v Mačkoije.

Žalujoči: hči Olivi ja in sin Mario 
z družinama ter drugo sorodstvo

Mačkoije. Opčine, 18. juli ja 1978
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KONČNO PRIJETNA IN RAZVEDRILNA NEDELJA

Sonce in številne vaške prireditve 
zvabili Tržačane iz mesta na Kras

Uspeli šagri v Praprotu in Bazovici ter razstava krnskega terana 
v Repnu ■ Tudi na kotalkarski reviji na Opčinah polno ljudi

POGOVORI 0 SESTAVI VEČIN V KRAJEVNIH UPRAVAH

V občinskem koimlišču pri Lanterni vedno mrgoli kopalk

lt0n^Po sončno vreme je v nedeljo 
bival 0 razveselilo Tržačane in pre- 
sice i °k°*'ških vasi. Dopoldne je 
ohla1- kaza'o. da bomo spet priča 
biijT^j in hladni nedelji, katerih je 
jj letos že nič koliko, vendar se 
tar prv*i' popoldanskih urah nebo 
prjiasnilo in močni sončni žarki so 
na |5 . ijucii. predvsem meščane, 
dit,? aže’ na Kras, na številne prire- 

e Po naših vaseh.
,Se*aže vzdolž barkovljanske obale 
kopal” Nosljana so bile natrpane sb d°^ Palci, ki so se brezskrbno žgali 
HjihSotlcu- Zaradi tega je prišlo ob 
pra°Vern povratku v poprej skoraj 
til n rnesto do zastojev v prome- 
Mira ivsem na obalni cesti in v 

“■Parskem drevoredu.
osvpy*k* gozdiči so nudili primerno 
oj|j!jev tistim meščanom, ki so se 

da preživijo prijetno popol- 
se i y okolici. Proti večeru pa so 
Bral ■ 0 Tržačani razvedrili na ša- 
bii_n,ln drugih prireditvah, ki jih je 

to nedeljo zelo veliko.
58g redn° živahno je bilo na vaški 
čila* v Praprotu, ki se je zaklju- 
š]j včeraj. V nedeljo so lahko pri- 
st "a.svoj račun tako mladi kot 
otOtročad se je zabavala ob 
p^kih igrah, tekmovanje v košnji 
y pritegnilo pozornost odraslih. 
Pr.J^ernih urah se je na novem 
ni _t0ru malo izven Praprota, ki so 
lo naredili sami vaščani, kar tr
hla teko da je praznik'popolno- 

usPel,
v g.e bvo je bilo tudi v Repnu in
čila |20v‘c*- V Repnu se je zaklju- 
kj i. .adicionalna razstava terana, 
l>Dple že šestnajsto leto priredila 

ntabrska občina, v Bazovici pa

Prosvetno društvo 
Lonjer - Katinura 

športno društvo Adria
jbrejata v soboto 22., in ne- 
6ljo, 23. julija,

Vaški praznik
J^dvorišču društvene gostilne v

Sp o r e d :
^boto, 22, julija

16. uri tek čez dm in stm
♦ Ort n.ajmlajše

d 20. ure dalje ples z an-
POMLAD 

^ "ecieljo, 23. julija 
®b 8.3n kolesarska dirka na, 8.30

4 '?°nometer 
Z °b “
♦Ob

0. uri slikarski ex tempore
18. uri koncert godbe na 

■hala KUD Karol Pahor iz
♦ Qlrana

d 20. ure dalje ples z an- 
5a,nblom POMLAD

so imeli šagro, ki jo je organiziral 
vaški odbor.

Ljubitelji športa in umetnosti pa 
so se pomudili na Opčinah, kjer so 
ponovili kotalkarsko revijo.

Promet je v nedeljo, razen ob u- 
rah povratka v mesto, potekal nor
malno. Na mejah ni bilo večjih ko

lon avtomobilov, kar kaže, da se ni- 
r j Tržačani še odločili za poletne 
dopuste. Verjetno pa bo položaj ob 
prihodnjih vikendih in še predvsem 
v prvi polovici avgusta precej dru
gačen, saj takrat dolgih pločevina
stih kač in zamudnega čakanja v ko
lonah gotovo ne bo manjkalo.

iiiiiiiiiiiiiiiiiiiuiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiuuiiuiiiiiiiuiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiinimiiiMiiiiimiuniiiiiimii

PRIHODNJO SOBOTO IN NEDELJO

Pevski zbor «Vasilij Mirk» 
bo gostoval v Brežicah
Srečanja se bodo udeležili šlirje pevski zbori

V Brežicah, mestu na ravnini 
nad Savo, kjer se ta približa Go
rjancem in se vanjo izliva Krka, 
oddaljeno 35 km ob Zagreba, bo 
v soboto, 22. t.m., šesto srečanje 
pevskih' zborov «Bratov Milavcev* 
iz Brežic, »Svoboda* iz Stražišča 
pri Kranju, «Zarja» iz Železne Ka
ple in «Vasilija Mirka* s Proseka - 
Kontovela.

Prvo srečanje teh zborov je bi
lo leta 1973 v Krahju,' kjer' "so se 
zbori domenili, da se bodo vsako 
leto v drugem kraju srečali in s 
tem utrdili prijateljske stike, obe
nem pa izmenjali izkušnje. Tako 
so se zbori ponovno srečali leta 
1974 v Brežičah, ko je srečanje 
sovpadalo s počastitvijo dneva OF, 
proslavo 1. maja - praznika dela in 
30. obletnice Kozjanskega odreda. 
Leta 1975 je bilo srečanje pri nas 
in sicer na Proseku, ko so prazno
vali 30. obletnico osvoboditve. Na
slednjega leta so se zbori srečali 
na Koroškem ob priliki protestne 
manifestacije proti ljudskemu šte
tju.

Vsa dosedanja srečanja so pote
kala res v pravem bratskem in to
variškem vzdušju, kar jasno po
trjuje, da so taka srečanja zelo 
koristna in spodbudna. Zato je po
vsem razumljivo, da vlada med 
našimi pevci za to gostovanje u- 
pravičeno navdušenje obenem pa 
obveza, da se s takimi srečanji 
nadaljuje. Po vsej verjetnosti se
IMIIIIIIIIIIHIIIIIIIII Hilli Hll lili lili IIMIMHIIIHHIIII MII

bodo prav na tem gostovanju do
menili za kraj prihodnjega sreča
nja, ki po predvidevanjih bi mo
ral biti prihodn je leto Prosek - Ivon- 
tovel. (br)

Izleti
Združenje Union prireja v nedeljo, 

23. t.m., izlet v Pradamano in šte- 
verjan z mladinsko godbo od Koro
šcev (Milje). Informacije in vpiso
vanje na sedežu združenja Union, Ul. 
Valdirivo 30, vsak da od 10.30 do 
12. ure, razen ob ponedeljkih in če
trtkih in popoldne od 17. do 19.30. 
razen.ob ponedeljkih in sobotah.

“""■Mlini,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,    ............. .................................. .......................... mm ■Ulil n m

VČERAJ PONOČI V UL TORINO

Priletna ženska izgubila življenje 
v Požaru podstrešnega stunovanju
V stanovanju so bili nakopičeni kupi starih časopisov in cunj

budilo prasketanje, poklicali gasil 
ce. Na kraj so pridrvela kar štiri 
gasilska vozila, med temi tudi pre
mična lestev in potrebni sta bili 
dve uri težkega dela, da so gasil
ci ukrotili plamene.

Podstrešno stanovanje — pet ve 
likih sob — je bilo natrpano s sta
rimi časopisi in cunjami, kar je 
seveda zelo otežkočalo delo gasil
cev. Šele okoli 4. ure so tako pod 
kupom pepela našli zoglenelo tru
plo 82-letne Marghčrite Crisman, 
ki je sama stanovala v velikem 
stanovanju.

Vzrokov požara še niso pojasnili, 
po vsej verjetnosti pa jih je treba 
pripisati kratkemu stiku ali pa sa- 
mosežigu papirja in cunj. Gasilci 
so ostali na kraju še več ur, pre
den so pogasili vsa žarišča. Požar 
je uničil približno 30 kv. metrov 
strehe in precej poškodoval celo po- 

. slopje, v veliki meri tudi zato, kar
«i v ”tna ženska je včeraj pono- je voda preplavila stanovanji v pr 
bjL lragičnih okoliščinah izgubila vem in v drugem nadstropju.

, Pri požaru podstrešnega Truplo Crismanove so v zgodnjih 
je i-,uan,'a. v Ul. Torino 7. Požar jutranjih urah prepeljali v mrtva- 

..nruhniii včeraj ponoči in okoli šnico glavne bolnišnice, kjer je na 
so sosedje, ki jih je pre-1 razpolago sodnim oblastem.

AVDITORIJ PORTOROŽ 
Tel. 73571 - 73090

POLETNE 
PRIREDITVE ’78

Predstava ob 20.30 
po krajevnem času

DANES, 18. julija
Glasbeno - humoristična 
prireditev v Avditoriju

Vstopnice v prodaji pri blagajni 
Avditorija. Rezervacije tel. (066) 
73571 in 73090.

26. JUBILEJNE
MEDNARODNE
POLETNE
KULTURNE
PRIREDITVE

DANES, 18. julija, ob 20.30
preddverje 
Glas molčečnosti 
Pantomimski oder Varšavske 
komorne opere

JUTRI, 19. julija, ob 20.30
poletno gledališče 
Profesionalni folklorni ansambel 
Hrvatske »Lado*, Zagreb

V ČETRTEK, 20. julija, ob 20.30
poletno gledališče 
Nina Patarčec, klavir, Zagreb 
Tadeja Perkavec, klavir, Ljub
ljana / Neukirchen - Vluyn

V PETEK, 21. julija, ob 20.30
viteška dvorana 
Naš Tito - film

V PETEK. 21. julija, ob 20.30 
poletno gledališče 
Folklorni ansambel 
«Magisterial», Mehika

V SOBOTO, 22. julija, ob 20.30
viteška dvorana 
Titova pot — film

Najbrž jutri v Gorki sestanek 
zastopnikov strank ustavnega toka
Zatišje in le ugibanja o novih večmah - Izvolili so župana v Vilešu ■ V petek zasedanje občinskih 
svetov v Romansu in Tržiču ■ Še pred koncem julija v občinskem svetu v Gorici razprava

o regulacijskem načrtu
Goriško občinske svetovalce ča

ka ob koncu julija prava marato
na. Občinski' odbor je končno odo
bril varianto k regulacijskemu na
črtu in namerava odpreti in za
ključiti razpravo o tem še pred 
poletnimi počitnicami. Gre za zelo 
važno odločitev, ki bi najbrž zah
tevala bolj umirjeno razpravo in 
prisotnost vseh svetovalcev v dru
gačnem vzdušju. Nekateri svetoval
ci so ali bodo najbrž na počitni
cah. Na županstvu predvidevajo, 
da bodo v dveh ali treh sejah za
ključili razpravo o tem vprašanju, 
ki od bliže zanima vse prebival
stvo Gorice.

INTERPELACIJA ŽUPANU

Svetovalca SSk
o lokacijah naših šol

V zvezi z vestjo o nameravani pre
mestitvi slovenske osnovne šole iz 
Ulice Vittorio Veneto (zavod Lenas- 
si) v novo šolsko stavbo v Ulici 
Čampi, kamor se bo že v tem letu 
preselila slovenska osnovna šola v 
Ulici Croce, ki smo jo objavili v ne
deljski številki našega lista in po in
terpelaciji, ki jo je županu naslovil 
že v soboto socialistični občinski 
svetovalec Marko Waltritsch, sta 
včeraj tudi občinska svetovalca Slo
venske skupnosti Damjan Paulin in

Andrej Bratuž poslala županu inter
pelacijo v kateri hočeta vedeti za 
dokončno mnenje občinske uprave o 
lokaciji slovenskih osnovnih šol v me
stu. Svetovalca poudarjala zahtevo 
vseh slovenskih ustanov in društev 
v mestu, da se ohranita v Gorici dva 
šolska centra, eden v severnem, dru
gi pa v južnem delu mesta. Oba sve
tovalca opozarjata župana tudi na 
nujnost odprtja druge sekcUe sloven
skega otroškega vrtca v šlandrežu.

PO PRIZADEVANJU ENOTNEGA ŠOLSKEGA ODBORA

Dvodnevni izlet v Slovenijo 
bo 9. in 10. septembra letos
Udeležijo se ga lahko vsi dijaki tretjih razredov 
šole «Ivan Trinko», ki so uspešno opravili izpile

Turnir
«24 ur šaha v Idriji»

V Idriji se skrbno pripravljajo 
na zanimivo srečanje šahistov «24 
ur šaha v Idriji*. Šahovski klub
«Rudar» bo v počastitev letošnjega rica ali pa Drev0red 20. septem- 
dneva vstaje slovenskega naroda] ’̂ Qorica
organiziral 21. in 22. julija v šnort- 
no-rekreacijskem centru v Idriji 
tekmovanje štirih osemčlanskih e- 
kip Kolektorja, mladih in starejših 
članov kluba in upokojencev. Tek
movanje se bo pričelo v petek, 21. 
julija, popoldne in se bo končalo 
po 24 urah v soboto, 22. julija, po
poldne. Šahisti bodo tako poleg za
nimivih borb na črno belih poljih po
kazali tudi veliko mero vztrajnosti 
ter tako prispevali k razširjanju 
kroga ljubiteljev šahovske igre na 
Idrijskem, (sk)

S počasnostjo se v tem počitni
škem vzdušju sestaja,jo konec leto
šnjega junija izvoljeni občinski sve
ti. Počasnost velja tudi' za tiste u- 
prave, kot so Ronke in Gradež, 
kjer obstaja trdna večina in kjer 
ne bi smelo biti problemov. Prvi 
so se v petek sestali občinski sve
tovalci v Vilešu. Tu je lista kr
ščanske demokracije spet dobila 
absoluto večino, tri manjšinske sv e
tovalce je dobila levičarska koali
cijska Lista KPI - PST - PSDI. Za 
župana so svetovalci večine notr- 
dili Renata Portellija. V petek zve
čer pa se bo sestal občinski svet 
v Romansu. Tu je večino spet do
bila levičarska iista KPI - PSI - 
neodvisni, manjšino tvorijo tu de
mokristjani.

Ni pa še ničesar znanega, kdaj 
se bosta sestala občinska sveta v 
Ronkah in v Gradežu. V prvem 
kraju ima levica trdno večino, v 
drugem pa jo imajo demokristjani 
z republikanci. Culi smo vest, da 
so komunisti v Ronkah (razpola
gajo s 16 svetovalci, torej z abso
lutno večino) predlagali sestanek 
vseh strank,

V petek pa bo prva seja občin
skega sveta v Tržiču. Sklical jo 
je izredni komisar dr. La Rosa 
kljub temu, da ni sporazuma med 
strankami Kot smo žo pisali, je 
možna levičarska koalicija z odlo
čilno podporo socialdemokratov, 
sredinska koalicija, v kateri bi 
prvo violino igrala KD, pa ne bi 
dosegla zadostnega števila glasov.

Popolna tišina o pokrajinskem 
svetu, čeprav je v teh dneh prišlo 
do sestankov med zastopniki raz
nih strank. Tajništvi PSDI in PSI 
sta preučili položaj v izvoljenih 
upravah in zlasti socialdemokrati 
so se izrekli proti nadaljnjim komi
sarskim upravam. To najbrž pome
ni, da bodo v Tržiču podprli levi
čarsko upravo.

V soboto so se sestali tudi demo
kristjani in socialisti. Na sestanku 
so si izmenjali misli o posameznih 
stališčih. Niso sicer objavili tiskov
nega poročila, izvedeli pa smo, da 
obe stranki soglašata, da je treba 
imeti v izvoljenih upravah jasne 
večine in opozicije. Stranki nista 
za asemblearizem: večina mora
vladati, manjšina pa voditi kon 
struktivno opozicijo. Demokristjani 
so bajč jasno povedali, da ne na
meravajo vladati skupno s komu
nisti. < ........ *,

Sicer pa »e bodo demokristjani v 
pokrajinskem merilu držali dežel 
dihe navodil. Drevi sfe sestane demo 
kristjansko pokrajinsko vodstvo, ju
tri zvečer pa naj bi bi! v Gorici 
sestanek strank ustavnega loka na 
pokrajinski ravni.

V petek se bo sestal tudii občin
ski svet v Gorici. Na seji bodo 
razpravljali o obračunih za leti 
1976 in 1977 ter o načrtu za obno
vo židovske sinagoge v Ul. Ascoli.
Stavbo bodo obnovili s prispevkom 
deželne uprave.
..................................................................................................................................................

Kakor znano, je meseca maja le
tos odpadla poučna ekskurzija di
jakov tretjih razredov nižje sred
nje šole »Ivan Trinko* v Slovenijo. 
To je bila boleča odpoved, ki jo je 
zahtevalo ministrstvo za javno vzgo
jo. Enotni šolski odbor za Goriško 
je o tem vprašanju že nakajkrat 
razpravljal in zavzel odločitev, da 
na lastno pobudo omogoči organi
zacijo ekskurzije, ki je v maju 
odpadla.

V ta namen je odbor stopil v 
zvezo s pristojnimi organi v SR 
Sloveniji, ki so zagotovili, da se 
izlet lahko izvede. Soglasno so se 
odločili zu datum 9. in 10. sep
tembra letos.

Ekskurzi je se lahko udeležijo vsi 
dijaki, ki so uspešno zaključili tre
tji razred nižje srednje šole. Ek 
skurzija je brezplačna. Starši, ki 
želijo, da bi njihovi otroci spozna
li delček Slovenije, naj do 15. av
gusta pošljejo Prijavnico z vsemi 
potrebnimi podatki na naslov Enot
ni šolski odbor. Ul. Malta 2, Go-

in nasploh vsi, ki se ukvarjajo * 
vzgojo mladih. Srečanje bo ob 11.30 
v Dijaškem domu v Gorici.

Pisateljica Branka Jurca 
v slov. poletnem središču

Slovensko poletno središče v Gori
ci bo danes obiskala znana mladin
ska pisateljica Branka Jurca ki se 
bo z otroki in vzgojitelji zadržala 
dalj časa v prijaznem pomenku. Ne 
bi bilo napak, če bi se tega sreča 
nja udeležili tudi starši, vzgojitelji

Razprava o drugačnem 
upravljanju 
goriške proste cone

Na zadnji seji pokrajinskega vod
stva sindikalne zveze CGIL-CISL- 
UIL v Gorici so razpravljal: o spre
membah v upravljanju goriške pro
ste cone, predvsem pa o drugačnem 
angažiranju sredstev goriškega 
sklada. *

Zaradi cele vrste za; letenih vpra
šanj, ki jih bo treba posebej preuči
ti, so se na sestanku domenili za i- 
menovanje posebne študijske komi
sije. ki bo pregledale dosedanje delo 
(tudi negativne pojave) ter sestavi
la vrstoi predlogov o katerih bo do
končno sklepalo pokrajinsko sindi
kalno vodstvo.

V tej zvezi velja omeniti, da sindi
kati zastopajo stališče, da bi morale 
ugodnosti goriške proste cone služiti 
za povečevanje gospodarskih in pro
izvodnih dejavnost' v korist celotne 
skupnosti, ne pa za ustvarjanje po
sameznih interesni' področij ali za 
bogatenje nekaterih posameznikov.

Sredstva goriškega sklada pa naj 
bi se porabila izključno na tistih so
cialnih področjih, zaključuje tiskovno 
poročilo sindikalne zveze, kjer niso 
predvideni posegi državnih ali dežel
nih ustanov.
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Dvanajst koscev se je pomerilo...
.  .......................................... ........................... .... v.«.- - • 1 .-loeeoeOMfl|:'T: '■* .......... • yi ■ ' v' **•**

Tekmovalci so se najprej pomerili v klepanju kose. te dolgo ni bilo na gabrskem koncu slišati
toliko klepanja naenkrat...

IZ MIRENSKE KULTURNE KRONIKE

Ugoden obračun ob sklepu sezone 
mirenskega moškega pevskega zbora

Zbor, ki ga poznamo tudi v zamejstvu, je lani nastopil 14-krat 
Na plošči «Primorska poje» je zastopan tudi mirenski zbor

Moški zbor iz Mirna je z nastopi 
v začetku tega meseca sklenil svojo 
štirinajsto sezono delovanja v tem 
sestavu. Tudi v tej sezoni je bil zbor 
poglavitni in hkrati edini organizi 
rani nosilec kulturnega življenja v 
svojem kraju. Deloval je v okviru 
Pevskega društva Miren in ker je 
ostal po prenehanji aktivnosti mla
dinskega mešanega zbora (pred dve
ma letoma) še edina sekcija v Pev
skem društvu, se je dejavnost dru
štva praktično pokrivala z dejavnost
jo moškega zbora.

V minuli sezoni je v zboru pod 
vodstvom Anteka Klanc, pelo dva
intrideset pevcev, vendar jih na no
benem nastopu ni bilo toliko skupaj 
na odru; še najštevilnejši je bil gla
sovni sestav zbora na reviji Primor
ska poje v Boljuncu in na gostova
nju v Šmartnem pri Litiji, ko je štel 
osemindvajset pevcev. Razlogov za 
ta nihanja v številčni strukturi zbo
ra je več. Nekaj pevcev je namreč 
šele med sezono pristopilo k zboru 
oziroma se vrnilo vanj, dva pevca 
sta prav tako med sezono odšla k 
vojakom, nekaj posameznikov je iz 
različnih razlogov za krajši ali dalj
ši čas prenehalo s sodelovanjem v 
zboru, ob koncu sezone pa so se po
znali tudi že dopusti. Pevci so bili 
po glasovih takole razvrščeni:

Prvi tenor je pelo pet pevcev; 
Marjan Brumat, Abel Mozetič, Stan
ko Mužina, Jadran štanta in Vir- 
gilij Ušaj.

Drugi tenor: Štefan Brilej, Vin
ko Brilj, Robert Klančič, Stano Klan
čič, Ivo Lutman, Anton Mask, Ma
tjaž Mozetič, David Olivo in Jože 
Žigon. Skupaj torej devet glasov, kar 
bi kazalo na številčno moč te vrste, 
vendar je bila prav ta skupina pod
vržena največjim spremembam.

Prvi bas — šest glasov: Zoro Bu
din, Bruno Bukovec, Armand Cotič 
(podpredsednik). Zlatko Makorič, I- 
vo Marušič in Savo Silič.

Drugi bas: Anton Budin (predsed

nik), Peter Budin, Emiljan Ferfolja, 
Marjan Marušič, Dušan Pelicon, Zo
ran Rebec, Roman Rupnik, Roman 
Saksida, Mitko Semolič, Lovrenc 
Štanta, Serafin Štanta in Oskar Tri- 
bušon. Z dvanajstimi pevci je bila 
to najmočnejša glasovna skupina 
zbora, skupaj s prvimi basi boljši 
del zbora: kar je potrdila tudi žirija 
tekmovanja «amaterski zbori pred 
mikrofonom* (tekmovanje poteka na 
prvem programu ljubljanske radij
ske postaje, strokovno žirijo pa se
stavljajo znana slovenska glasbena 
imena), ki je base pohvalila z ozna
ko, da so izenačeni in da dajejo 
zboru toplino. Zbor je vadil dvakrat 
tedensko: ob četrtkih ter sobotah in 
imel vsega skupaj v tej sezoni 64 
vaj. Zaradi izmeničnega dela je zbor 
lahko računal na kolikor toliko za
dovoljivo udeležbo pevcev le na so
botnih vajah, medtem ko so četrtkove 
vaje zaradi nesklepčnosti glasov več
krat odpadle. Prav v nezadovoljivem 
obisku vaj ob spremljajočem po
manjkanju delovne vneme na vajah 
gre iskati enega od razlogov za pa
dec kvalitete mirenskega moškega 
zbora. Tudi nanovo naštudiran pro
gram je skromen in nezadovoljiv.

Siceršnja dejavnost zbora (koncer
ti, nastopi . . .) je bila na ravni prejš
njih let, v nekaterih pogledih pa tu
di boljša, Tu mislimo na izredno ži
vahen zaključek sezone, ko so se v 
treh tednih v mirenskem kulturnem 
domu zvrstili kar trije koncerti (o- 
ziroma celo štirje če štejemo, da so 
operni solisti peli dopoldne in zve
čer, da so torej imel' dva koncerta 
opernih arij), glavni nosilec organi
zacijskih prizadevanj pa je bilo pri 
vseh teh prireditvah pevsko društvo.

Vseh nastopov je imel zbor v mi
nuli sezoni štirinajst; te lahko raz
poredimo v pet grup. V domači kia- 
jevni skupnosti naštejemo pet nasto
pov: oktobra in julije koncert v last
jo organizaciji s sodelovanjem več 
zborov; ob dnevu mrtvih komemora 
ciji ob spomenikih v Mirnu in Ore-

hovljah, v decembru proslava dne
va JLA, v juniju pa «praznik šparg- 
ljev* v Orehovljah. V začetek sezo
ne segajo trije nastopi ob tovarni
ških prireditvah: septembra lani od
prtje nove cementarne v Anhovem 
(združeni zbori) in proslava 30 let
nice tovarne pohištva Iztok Miren 
(prireditev je bila v črnem vrhu), 
ki je tudi pokrovitelj zbora, v okto
bru pa je zbor sodeloval pri odprtju 
obrata otroških igrač mirenske to
varne Ciciban v Dolenji Trebuši. Tri 
nastope lahko postavimo v občinsko 
merilo: oktobra lani koncert petih 
zborov v Humu v goriških Brdih ob 
30-letnici ZKO Slovenije; v juniju 
sodelovanje s kulturnim programom 
na nroslavi dneva samoupravljalca 
v Novi Gorici; v začetku tega me
seca pa zadnji nastop te sezone: na 
«pesmi poletja 78» v Prvačini. Dva
krat je zbor zapel tudi v zamejstvu: 
v februarju na Prešernovi proslavi 
v Gabrjah, v marcu pa v Boljuncu 
v okviru revije Primorska poje. O- 
stane še eno daljše gostovanje: v 
aprilu je zbor nastopil v Šmartnem 
pri Litiji in tako vrnil obisk šmar
skim pevcem, ki sc v Mirnu gosto
vali v lanskem oktobru.

Omenjeno je bilo že tekmovanje 
«amaterski zbori pred mikrofonom*. 
Tri pesmi je zbor za to tekmovanje 
posnel lani decembra v »študiju 14* 
ljubljanske radijske postaje, posnet
ki pa so bili skupaj z oceno stro
kovne žirije predvajani na prvem 
programu aprila letos. Pesem miren
skega moškega zbora pa smo več
krat slišali tudi na tržaški in ko
prski radijski postaji.

V minuli sezoni je prišlo tudi do 
zgodovinsko pomembnega dogodka 
za zborovsko kulturo na Primor
skem: do izdaje dveh plošč »Pri
morska poje* (posnetki sami sicer 
niso iz te sezone, ampak so starej
ši). Na plošči je predstavljen tudi 
moški zbor iz Mirna s Simonotijevo 
skladbo Podgorski mornarji, (pb)

Pravijo, da pravih koscev, ki bi 
znali travnik obriti do zadnje bil
ke, skorajda ni več. Saj vemo: mo
torizacija, opuščanje kmetijstva, 
včasih tudii lenoba. Trditev pa bo 
najbrž preuranjena, kajt. veščih in 
dobrih koscev .je še zmeraj na pre
tek. To smo lahko videli na nedelj
skem tekmovanju koscev v Ga
brjah, ki ga je v okviru poletnega 
praznika pripravilo tamkajšnje pro
svetno društvo »Skala* in ki ,je v 
to, sicer mirno vasico ob vznožju 
Krasa privabilo veliko množico gle
dalcev. Toliko, da so bili tekmo
valci, 12 po številu (zaradi točno 
sti 10 koscev in 2 kosici) že malce 
v zadregi.

Tekmovalci so morali najprej do
kazati, kako vešči so v klepanju 
kose, v drugem delu preizkušnje 
pa so rezila poskusili na mehki 
otavi na travniku pred Tinkotovo 
gostilno.

Komisija je ocenjevala kakovost 
klepanja ter držo posameznega tek
movalca ter kako čisto kosi. Hitro
sti košnje tokrat niso upoštevali, 
pa so tekmovalci kljub temu hiteli, 
tako da je v nekaj minutah zmanj
kalo trave. Za najboljšega kosca 
j<5 bil proglašen Karlo Malič iz 
Gabrij, takoj za njim pa Jožef Ba 
tistič iz t Rup«, medtem ko so Mi
liču (Koterju) Devetaku iz Dola 
podelili tretje mesto. Vsi so pre 
jeli pokal PD «Skala». Nagradili so 
tudi tekmovalca, ki sta se uvrsti 
la na četrto in p>eto mesto ter 
predstavnici nežnega spola na tek 
movanju, Julko Floreninovo in Jo 
lando Maličevo.

Naj kot zanimivost navedemo, da 
je najstarejši tekmovalec bil star 
nad 75 let.

Prireditev, pri tem pa ne gre 
posebej poudarjati, da gre za naše 
kraje za novo in dokaj izvirno po 
budo, je zelo lepo uspela, kar je 
vzpodbuda, da jo bodo ponovili, 
morda v nekoliko bolj spopolnjeni 
obliki, tudi prihodnje leto.

Nasploh pa so prireditelii z u- 
spehom tridnevnega praznika, če
prav je prva dva dneva močno na
gajal dež, tako da so se morali 
kartavci. ki so tekmovali v briška 
li. zateči sredi igre v bližnji ske 
denj, zadovoljni. Zadovoljni pa so 
nedvomno tudi številni obiskovalci, 
ki so se zabavali ob zvokih narod
nozabavnega ansambla «Briški slav 
ček*.

Do kdaj zavlačevanje 
z izplačilom poviška 
bivšemu osebju ONAIRC?

Bivši uslužbenci ustanove ONAI 
RC, ki so postali državni uslužbenci, 
najbrž še dalj časa ne bodo mogli 
vnovčiti mesečnega poviška v znesku 
25 tisoč lir, do katerega imajo pra
vico od 1. septembra 1977 dalje. Mi
nistrstvo za javno vzgojo je namreč 
na vprašanje goriškega šolskega 
skrbnika, kako naj se ravna pri iz
vajanju dekreta predsednika republi
ke št. 116 (ki zadeva poleg ostalega 
tudi gmotne izboljšave bivšega oseb
ja ONAIRC), odgovoril, da je treba 
pri izplačilu poviška upoštevati tu
di že izplačane akontacije.

Proti takemu tolmačenju so takoj 
nastopili šolski sindikati vseh treh 
sindikalnih organizacij, kakor izhaja 
iz tiskovnega poročila, ter od šol
skega skrbnika zahtevali, naj člm- 
prej ponovno posreduje pri osred
njem uradu, da se vprašanje spet 
preuči. Bivši uslužbenc' ONAIRC 
namreč niso bili deležni (pred 1. sep
tembrom 1977) nabenih akontacij na 
bodoče gmotne izboljšave, zato tudi 
imajo pravico do celotnega poviška 
v znesku 25 tisoč lir mesečno, za raz
dobje od 1. septembra 1977 dalje.

Konec tedna bodo v Štandrežu 
zaključili letošnjo kotalkarsko sezo
no. Mladi kotalkarji društva «Oton 
Župančič* se bodo predstavil: doma
či in drugi publiki v soboto, 22. ju
lija, zvečer na ploščadi v Domu 
Andrej Budal. Prireditev se bo na
daljevala v nedeljo, 23. julija, zve
čer, ko bodo nastopili kotalkarji 
društva »Vipava* s Peči in društva 
iz Ronk

Tatovi ne mirujejo
Marsikdo je nedeljsko popoldne iz

koristil za kopanje ali izlet, nekateri 
pa so ta čas izbrali za vrsto tatvin- 
skih podvigov. Iz Tržiča poročajo, 
da so v nedeljo popoldne tamkaj za
beležili nekaj tovrstnih dejanj. 33- 
letni Aldo Erman, ki stanuje na Kor- 
zu del Popolo 4, je odšel na kopanje. 
Ko se je proti večeru vrnil domov 
je presenečeno ugotovil, da so bili 
med njegovo odsotnostjo v stanova
nju tatovi. Odnesli so nekaj gotovi
ne in nekaj dragocenih predmetov v 
skupni vrednosti okrog milijon se
demsto tisoč lir. Vlomili so skozi 
vhodna vrata.

V bližnji Ulici Desana, prav tako 
na številki 4, pa so tatovi, menda s 
ponarejenim ključem, stopili v sta
novanje 27-letnega Ivana Boserja, ki 
se je ta čas mudil na predstavi cirku
sa Orfei. Iz stanovanja so odnesli 
nekaj gotovine in dragocenih predme
tov v vrednosti okrog milijona lir.

Kino

• 31. julija poteče rok za predložitev 
prošenj za delovni mesti knjigovodje 
in stenodaktilografke pri goriškem 
mestnem podjetju. Za podrobnejša po
jasnila se interesenti lahko obrnejo v 
urad za osebje omenjenega podjetja.

Gorica
CORSO 17.30-22.00 »Guerre stellari*. 

Mark Hamill. Barvni film.
MODERNISSIMO Zaprto.
V1TTOR1A Zaprto.
VERDI Zaprto.

Tržič
PRINCIPE 18.00-22.00 »Tragic bus*.
ENCELSIOR 18.00—22.00 «1 magnifici 

sette*.

Nora Gorica 
in okolicu

SOČA »Peklenski pregon*, ameriški 
film ob 18. m 20. uri.

SVOBODA »Mož z zlato pištolo*, 
ameriški film ob 18. in 20. uri.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Danes ves dan in ponoči )e v 

Gorici dežurna lekarna San Giusto, 
Korzo Itaiia 244, tel. 83538.

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU
Danes ves dan in ponoči je e 

Tržiču dežurna lekarna S. Antonio, Ul. 
Romana 147, tel. 40497.
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OB ZASEDANJU PREDSTAVNIKOV SEDMERO BOGATIH

V Bonnu so res poskrbeli 
za varnost svojih gostov

Poleg tudi sicer številne domače policije še tisoči zahodnonem- 
ških policajev v uniformi, civilnih domačih in tujih agentov, celo 
zasebne policijske enote, «bele miši» in specializirani korpusi

BONN — Za Zahodno Nemčijo, 
ki Šteje okoli 65 milijonov ljudi 
— obilnih 62 milijonov Nemcev in 
okoli 2 milijona in pol tuje delov
ne sile — in ki je hkrati ena naj
močnejših ekonomskih sil na sve
tu, pravijo, da ima za glavno me
sto le »veliko vas*. Zares, Bonn 
ni nikakršno veliko mesto, ki bi 
se bilo razvijalo tako, kot bi to 
zahtevali interesi velike države, 
ker je Bonn zasilno glavno mesto 
velike države. Zato bo držalo, da 
je Bor* vsaj nekaj časa bil le 
»velika vas*, pa čeprav se je 
hkrati, v zadnjih letih, razvil v 
mesto, ki šteje v normalnih časih 
toliko prebivalstva, kol ga šteie 
Trst, namreč okoli 285 tisoč ljudi.
V teh dneh pa. ko je pozornost 
vsega sveta obrnjena v Bonn, kjer 
so se sestali predstavniki sedmih 
najbogatejših in najbolj razvitih 
držav Zahoda, se je število prebi
valstva zahodnonemškega glavne
ga mesta krepko dvignilo, kajti v 
Bonn niso prispeli le predsedniki 
ali šefi vlad sedmerih najboga- 
teljših in najbolj razvitih dežel, 
pač pa so ti ljudje pripeljali s se
boj ogromno svojih sodelavcev, 
strokovn jakov, svetovalcev itd., 
skratka je ob sedmerih »šefih* 
prišlo sem še .1.000 ministrov, di
plomatov, strokovnjakov itd.

Da bi svet mogel zvedeti, kaj 
se v Bonnu dogaja, je sem pri
drvelo z vseh koncev sveta še 
2.000 časnikarjev ir, TV reporter
jev. Ob vsem tem je bilo logič
no, da se je oklepila tudi varnost 
tolikšnega števila diplomatov in 
pomembnih ljudi. In ker ves to
liko opevani svobodni svet doživ
lja hudo tudi družbeno krizo, tako 
da ni varen nihče, ki je količkaj 
pomemben, se je v Bonn steklo 
za te dni nič manj kot 17.000 po
licajev iz raznih predelov Zahod
ne Nemčije in seveda iz tujine, 
iz raznih držav, od koder so pri
šli diplomati.

V Bonnu se te dni dogajajo ve
like stvari, nad vsem tem pa bedi 
redna bonska policija, ki je ni 
malo, saj gre za glavno mesto 
pomembne države, poleg tega je 
tu še 13.000 policajev v uniformi, 
katerim bomo dodali še približno 
900 do 1000 policijskih agentov v 
civilu. London, ki šteje 7 milijo
nov in pni ljudi, nima toliko po
licije. kolikor se je te nateplo v 
Borm v teh dneh. Zahodna Nem
čija je tokrat doživela nekakšno 
splošno mobilizacijo, seveda na 
tem področju. Razen zelen^ sivih 
uniform domače seveinoporenske 
in vestfalske policije je tu še po
licija iz Dolnje Saške in iz Po
sarja pa tudi od drugod. Hudob
ni jeziki trdijo, da je je prišlo 
toliko več zaradi navzočnosti ame
riškega predsednika Carterja, ki 
da je spravil »v alarmno stanje* 
vso Zahodno Nemčijo.

Seveda ne smemo glede tega 
pretiravati, kajti vsaka država je 
odgovorna za varnost svojih go
stov in ker se je v Bonnu zbra
lo veliko tujih pomembnih gostov, 
je povsem naravno, da se je okre
pila varnost, saj morajo zahodno- 
nemški policaji zaščititi ne le živ
ljenja in varnost tolikerih tujih 
gostov, pač pa tudi razne objekte, 
v katerih se sestajajo, v katerih 
stanujejo, v katerih se zbirajo na 
ožje sestanke strokovnjaki, skrat
ka paziti morajo na to, da more 
tolikšno število pomembnih gostov 
in strokovnjakov mirno opravljati 
avoje odgovorno delo.

Zato ni nikogar presenetilo niti 
dejstvo, da se je v Bonnu sestalo 
tudi več specializiranih policijskih 
formacij, med katerimi na primer 
tudi slovita ali če hočemo tudi 
proslula »GSG 9», to je tista po
licijska ali vojaška enota, ki se je ■ 
proslavila v napadu na letališče v 
Mogadišu. Ti poklicni vojaki so 
zasedli posebne kritične točke, nji
hovi ostrostrelci so na najbolj de
likatnih mestih.

PONOVNO 0 VELIKOPOTEZNIH NAČRTIH

Predor pod Gibraltarjem 
ni nova, Hasanova zamisel

v

Prvi so se s tem v zvezi oglasili Spanci - Nato so o tem govorili Francozi 
Ideja je izvedljiva, celo naglo rešljiva, toda še dolgo ne bo izvedena

tovno vojno. Francoske zamisli so 
šle torej v pozabo.

Ponovno se je o predoru izpod 
Gibraltarja resneje spregovorilo 
pred 22 leti. Idejo o »kopenski zve- 
zi» z Afriko je obnovil 1956. leta 
znani španski gradbenik Pena 
Boeuf. Pravzaprav je bil Boeuf 
proti predoru, proti «kopenski zve
zi* pod vodo, pač pa je predlagal 
gradnjo mostu, ker da je mostov
na povezava «bolj varna in laže 
izvedljiva*. Njegov načrt je pred
videval gradnjo 20 ali točneje 22 
km dolgega mostu, ki bi povezoval 
mestece Tarif na španski strani s 
Tangerjem na maroški obali.

Ob tej zamisli bi bilo treba ven
darle dodati nekaj «stranskih pri
pomb*. Vtem ko so se nekateri 
strategi ogrevali za kopensko po
vezavo med Afriko in Evropo, so 
jo drugi odklanjali, ker da 20-ki- 
lometrska morska ožina med Afri
ko in Evropo vendarle ščiti Evro
po pred morebitnimi nepredvideni
mi vdori iz Afrike. Saj je res, da 
Afrika ne predstavlja nobene vo
jaške nevarnosti, toda primer Rom 
mlovega »afriškega korpusa* je dal 
marsikomu misliti.

Vrhu tega ne smemo pozabiti, 
da je tu tudi vprašanje Gibraltar
ja kot mogočne trdnjave, ki je Ve
liki Britaniji doslej služila kot ne
kakšen «jez», ki je v času-vojne 
zapiral vsakomur vhod iz Atlanti
ka v Sredozemlje ih obratno. Da
nes, ko smo že skoraj 35 let v 
miru, pa čeprav le relativnem, se 
ha te probleme niti ne spomeni- 
mo, vendar je hkrati znano, da o 
vsakem tovrstnem načrtu na kon
cu odločajo vrhovna poveljstva, ta
ko imenovani'generalštabi. . .

Naj bo kakorkoli, španski gradi
telj je predlagal svoj 20 km dolg 
most, ki da bi bil veliko cenejši 
kot predor izpod morja. Poznejša 
raziskovanja in poznejši računi pa 
so pokazali, da bi gradnja tunela 
bila lažja in celo cenejša od grad
nje mostu. Še več, tunel bi bil si
cer 33 km dolg, torej 13 km dalj
ši a veliko cenejši in bi omogočal 
hkrati cestno in železniško pove
zavo. Razen avtomobilske ceste za 
tovornjake in osebna vozila bi pod 
Gibraltarsko ožino stekla tudi dvoj
na železniška proga, ki bi omogo
čila odlično železniško povezavo.

Seveda bi tolikšna gradnja ne 
bila tako enostavna kot se na pr
vi pogled zdi. Po idejnih načrtih, 
ki so jih izdelali španski strokov
njaki, bi gradnja predora trajala 
nič manj kot 10 let, stala pa bi 
3 milijarde dolarjev, to se pravi 
okoli 25 tisoč milijard lir v naši 
valuti. Pri tolikšnem delu bi bilo 
zaposlenih okoli milijon ljudi. Pred
vsem bi tu delali španski in maro
ški delavci, višje strokovne sile 
pa bi prispevale tudi druge države, 
ki bi bile neposredneje zainteresi
rane za tolikšno gradnjo.

Odkod tolikšna sredstva, se bo 
marsikdo vprašal? Španija ne zmo
re tolikšnih finančnih sredstev, še 
toliko manj bi se v tolikšne stro
ške mogel spustiti Maroko. Po ne
katerih idejah bi gradnjo financi
ral mednarodni konzorcij bank, ki 
bi si seveda izgovoril tudi eksploa
tacijo predora za določeno dobo. 
Strokovnjaki pri tem menijo, da bi 
gradnja predora bila tudi odlična 
naložba, ker da bi se predor na
glo izplačal. Posebno se ti finanč
ni strokovnjaki opirajo na že v 
začetku omenjeni turistični val, ki 
da bi iz Sredozemlja zapljusknil v 
Severno Afriko.

Kot vidimo bi finančnih težav ni
ti ne bilo toliko, s tehnične plati pa 
je zadeva izvedljiva. In vendar 
smo prepričani, da se ne bomo 
tako zlepa vozili pod Gibraltarsko 
ožino iz Tarifa v Tanger, kajti tu
di o tunelu izpod Rokavskega pre
liva se govori že desetletja in so 
se načrta že konkretno lotili, pa 
so nato odjenjali, kajti tolikšne na
ložbe zahtevajo malo bolj trdna 
gosnodarstva, kot so gospodarstva 
tudi razvitih in bogatih dežel, ka 
kr.šni sta Francija in Velika Brita
nija, da ne govorimo o Španiji in 
Maroku.

Kot bi vsega tega ne bilo do
volj. nadzirajo ožji del centra in 
kritična mesta tudi policijski heli
kopterji, na nekaterih mestih pa 
se opažajo tudi policijska oklepna 
vozila. Iz vsega tega izhaja, da ni 
vtis o mobilizaciji prav nič preti
ran, pa čeprav je hkrati tudi res, 
da je tolikšna »policijska varnost* 
v zahodnonemškem glavnem mestu 
pravzaprav «malo manj kot norma
len pojav*, le da^ je tokrat šte
vilo policajev večje in da je zato 
tudi bolj opazno.

Kdor se na razmere v Bonnu 
bolje spozna, ve povedati, da že 
omenjeno število 17.000 agentov v 
uniformi ter skoraj tisoč agentov 
v civilu še ni celotno število po
licistov, ki so angažirani v tej 
»akciji varnosti, v Bonnu, daje so 
bonske oblasti mobilizirale tudi 
vrsto zasebnih varnostnih sil, za
sebnih policij, ki razpolagajo z iz
redno dobro organiziranimi in o- 
premljeinimi enotami.

Pri vsem tem se nekatere oseb
nosti še vedno ne čutijo dovolj 
varne in imajo posamezni državni
ki še motorizirano spremstvo. Gre 
za tako imenovane «bele miši*, 
za več desetin policajev na motor
jih in v belih uniformah, ki se 
pojavljajo ob temnih »marcedesm, 
s katerimi se posamezni državniki 
prevažajo z enega sedeža na dru
gega. Posebno pozornost so v Bon
nu posvetili Carterju, ki se ne 
prevaža z nemškimi vozili, pač 
pa so pripeljali zanj posebna a- 
meriška oklepna vozila, ob katerih 
se pri vsaki vožnji zbere skupina 
tudi do petnajstih »belih miši*, 
medtem ko sc morajo druei držav
niki zadovoljiti s sedmimi ali celo 
s štirimi «belimi mišmi*.

Bonski varnostni sistem predvi
deva — seveda v teoriji — pet 
stopenj ogroženosti ali te hočemo 
pet stopenj varnosti. V peto kate
gorijo spadajo osebnosti, k' niso 
kdove kako ogrožene, v prvo ka
tegorijo pa seveda osebnosti, ki so 
močno ogrožene in za katere je 
treba poskrbeti še posebej. To
krat pa ne gledalo na te katego
rije, pač pa so organizirali ne 
kakšno vrhunsko varnost, kj bi jo 
označili kot okrepljeno prvo kate
gorijo. Ko je bil pred dvema me
secema na obisku v Bonnu sov
jetski premier Leonid Brežnjev, je 
veljala «prva kategorija* in so to
rej mobilizirali toliko policije, ko
likor je je bilo treba za to kate
gorijo, vendar je bilo tedaj v Bon
nu le za eno tretjino policijskih 
sil v primerjavi s sedanjim sta-, 
njem.

Pri tem je zanimivo še nasled
nje: prebivalstvo zahodnonemške- 
ga glavnega mesta gleda na vse 
to povsem brezbrižno, kot bi se 
ga vse to ne tikalo. Oklepna vo
zila, ki krožijo po mestu, sirene) 
policijskih avtomobilov, ki parajo 
ozračje, ropot policijskih motornih 
koles, ki v patruljah drvijo po me
stu puščajo prebivalstvo Bonna 
brezbrižno Kaže, da so prebival
ci Bonna že navajeni tega. kaiti 
pogosti obiski tujih državnikov, ki 
zahtevajo vedno večjo varnost, so 
prispevali k temu, da so se lju
dje privadili takšnim za normaino 
življenje nenavadnim in nesprejem
ljivim razmeram. Čeprav se okoli 
raznih zgradb, ministrstev, amba
sad in hotelov ter dvorcev opaža
jo kordoni policije, postaja za pre
prostega bonskega človeka to ne
kaj že povsem naravnega.

Medtem ko se v določenih italijan
skih ekonomskih in sindikalnih kro
gih razpravlja o umestnosti ali ne
umestnosti gradnje ogromnega mo
stu, ki bi povezal Sicilijo s »konti
nentom*, torej mostu čez Mesinski 
preliv in se v določenih krogih nad 
tem načrtom navdušujejo, drugod 
pa skušajo zadevo preložiti na po
znejše čase, ko bo italijansko go
spodarstvo trdnejše in sposobnej
še za tolikšne podvige, se v Ma
dridu ogrevajo nad še zahtevnej 
Šim in večjim načrtom. V mislih 
imamo predor pod Gibraltarjem, o 
čemer smo že pisali in ki postaja 
te dni predmet javnih razprav v 
mnogo širših krogih kot doslej. Ko 
je maroški kralj Hasan II. nedav
no govoril o prijateljskih zvezah 
Maroka in Španije, je omenil tudi 
možnost gradnje predora izpod Gi 
braltarskega preliva, predora, ki bi 
povezoval «dve prijateljski državi 
in hkrati dve celini*. Kot je rekel 
maroški kralj, bi ta predor »veli
ko pomenil z gospodarskega in 
s strateškega vidika*.

Ideja, o kateri je spregovoril 
Hasan II., ni nova. Nasprotno, o 
tem načrtu se govori že več de
setletij, le da so nekoč o tem lahko 
le sanjali, kajti za nekdanje teh-

ične razmere je bil tolikšen na 
črt le utopija, danes pa je ideja’ 
povsem uresničljiva.

Prvi, ki si je zamislil kopensko 
zvezo med evropsko celino in Afri
ko na področju Gibraltarske ožine, 
je bil Španec Carlos Ibanez de I- 
bera. To je bilo že davnega leta 
191)8 ko je o tem ne le govoril, 
pač pa o tem tudi pisal, toda te
danji svet je to zamisel sprejel le 
kot «umsko pustolovščino* nekoga, 
ki nima kriteri ja o človekovih spo
sobnostih in možnostih*, kot se je 
tedaj o načrtu nekdo izrazil. Toda 
samih 10 let pozneje je znani te
danji španski gradbenik Pedro La-

vernade napisal knjigo z naslovom 
»Predor pod Gibraltarsko ožino*. 
V tej knjigi je več tehničnih po
datkov kot drugega, vendar pa gre 
še vedno za »fantastične zamisli, 
ki si jih človeštvo še ne more pri- 
voščiti*. kot je te zamisli ocenil ne 
ki tedanji kritično nastrojeni grad
benik.

In vendar se je od tedaj lotilo te 
ga načrta še veliko drugih ljudi, 
seveda predvsem drznih projektan
tov, ki so vedno bolj uvidevali, da 
bo prej ali slej treba najti pot za 
bolj praktično povezavo evropske 
celine z Afriko. To idejo je vsi
ljevala tudi vedno močnejša moto
rizacija v svetu, kajti milijoni tu
ristov, ki rinejo iz severne Evrope 
v njene južne predele, radi «za- 
pluskncjo* čez Sredozemsko morje 
na severnoafriške obale, a jim je 
razpoložljiva ustrezna »bela mor
narica* nekakšno ozko grlo.

Prvi, ki so se za Spanci začeli 
ogrevati za ta načrt so bili ,Fran- 
cozi. Toda ti se niso ogrevali za 
prekop izpod Gibraltarja iz turi 
stičnih razlogov, pač, pa so se 
Francozi že 1931 ogrevali za ta na
črt zato, ker je bila Francija te
daj izrazita afriška kolonialna sila 
in tedaj si v Parizu nihče ni niti 
zamišljal, da bo treba nekega dne 
zapustiti Afriko in se vrniti domov, 
v Francijo, v matično deželo, ker 
si afriške «posesti» želijo samostoj
nosti in svobode. Francija si je 
zamišljala predor pod Gibraltarsko 
ožino v svoji «dolgoročni kolonial 
ni politiki* na afriški celini in na
črti so dobivali že resnejše oblike 
tudi s finančne plati, toda od leta 
1931. do 1936. leta je bila doba 
prekratka, da bi se te zamisli za 
čele uresničevati. Leta 1936 se je 
v Afriki že začel «ples», ki se je 
nato prenesel tudi v Španijo, špan
ska državljanska vojna pa ni bila 
nič drugega kot uvod v drugo sve-

V soboto in nedeljo v Repnu in Praprotu

v ttepnu so v sodoio oaprn ib. razstavo terana, uaprija sta se uaeieztia tokrat — poleg drugih gostov — tudi predsednik deželnega odbora 
dr. Comeili ter prefekt dr. Marrosu, ki ju vidimo na prvi sliki na vrhu. Druga slika nam prikazuje množico prijateljev zdrave kapljice v 
nedeljo popoldne. V soboto in nedeljo so tudi v Praprotu imeli slavje —1 tradicionalno šagro. Na sliki na vrhu vidimo komisijo, ki je ocenje

vala dela mladih slikarjev - šolarjev, na drugi pa vidimo tekmovalce, ki so se preizkušali v košnji

ITALIJANSKA TV 
Prvi kanal

13.00 Koncert ob 13. uri
13.30 DNEVNIK in Danes v par

lamentu
18.15 Oči, roke in fantazija: 

Zelena narava
18.40 »Emil*, 2. nadalj.
19.05 «Lone Ranger*, risanke
19.20 «Zorro», TV film
19.45 Almanah. Vremenska slika
20.00 DNEVNIK
20.40 LA C ADUTA DELLF A 

'QUILE (TV nadalj.):.
«La Rivoluzione in esilio* 

21.35 Kmetijstvo jutri 
Premiera fiimov 
Ob koncu DNEVNIK, Danes 
v parlamentu in Vremenska 
slika
Drugi kanal

13.00 Dnevnik 2 - OB 13. URI
13.15 Glasbeni program
18.15 Propram za otroke 

Otroci v svetu:
«Peru: Hermilia*

18.40 Mladiček in «Mia Miao* 
18.50 Iz parlamenta

Dnevnik - ŠPORTNE VESTI 
19.10 »Simplicissimusove dogodiv

ščine*. TV film, 4. epiz. 
Vremenska slika

19.45 Dnevnik - STUDIO APERTO
20.40 Dnevnik - DOSSIER 

Grandangolo
21.30 «L’armata sul šota*, film

V glavnih vlogah Catherme 
Deneuve, Pierre Brasseur in 
Philippe Noiret 
Ob koncu Dnevnik 2 - ZAD
NJE VESTI

JUGOSLOVANSKA TV 
Ljubljana

19.05 OBZORNIK
19.15 DALJNOGLED
19.50 Moč zborovskega zvoka: 

Prelom s preteklostjo
20.20 Risanka 
20.30 DNEVNIK
21.00 Iz tropskega deževnega gO' 

zda: «Zelena maternica* 
dok. oddaja

21.35 «Maja z viharnega otoka* 
TV nadalj.

22.35 Glasba takšna in drugačn3 
23.25 DNEVNIK

Koper
20.30 ODPRTA MEJA 
21.(K) Otroški kotiček
21.15 DNEVNIK
21.35 Aktualna tema
22.05 ŠAH MAT:

»Dekle, ki ie prišlo od da
leč*, TV fiim 

22.55 Beograd:
ATLETIKA, mednarodno sre-
Čanje
Zaareo

19.15 DALJNOGLED 
20.30 DNEVNIK
21.00 Aktualna oddaja
21.50 Akcije:

Varstvo pri delu
22.00 «Hajka», celovečerni film
23.45 Šahovski komentar

ŠVICA
19.15 «Barbapapa gre v Afriko*
19.20 Propram za otroke 
2035 «Kanarski otoki*, dok.
21.45 «Guai ai vinti*, film
23.20 Portreti

TRST A
7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 11.30, 13.00, 

14.00, 15.30, 17.00, 18.00. 19.00 Po
ročila; 7i20 Dobro jutro po naše; 
8.05 Prijateljsko iz- studia 2; 9.05 
Veliki orkestri; 9.30 Prelistavanje 
poldavnine; 9.40 Ritmična glas
ba; 10.05 Koncert sredi jutra;. 10.45 
Cicibani telovadijo; 11.IX) Axel 
Munihe - Marija Susič; »San Mi- 
chele* - 5. del; 11.35 Plošča dne
va; 12.00 Glasba po željah; 13.15 
Zborovska glasba; 13.35 Od melo
dije do melodije; 14.10 Mladi na 
počitnicah; 14.20 Iz jugoslovanske 
ga glasbenega repertoarja; 15.35 
Napotki za dobro diskoteko; 16.30 
Otroci, ali veste, da...; 17.05 150. 
obletnica Schubertove smrti; 17.30 
Glasbena panorama; 18.05 Zgodo
vina slovenskega gledališča od 1848 
do 1920; 18.20 Za ljubitelje oper
ne glasbe.

KOPER
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 12.30, 14.30, 

15.30, 17.30, 19.30 Poročila; 8.05 - 
9.30 Glasba za dobro jutro; 9.32 
Emme - elle; 10.00 Z nami je...; 
10.15 Orkester Baiardi; 10.32 Od
mor; 10.40 Glasba in nasveti; 11.00 
Kirn. svet mladih; 11.32 Z nami 
je...; 11.45 Festivalbar; 12.05 - 14.00 
Glasba po željah; 12.50 13.00 Brin- 
diam® con.,.: - M.OO Plošče; 14.33 
Glas E‘. Fliserja: 14.45 Izdaje
DEM; 14.15 Onore al merito; 15.32 
Orkester in klavir G. Norisa; 15.45 
E. Galletti: 16.(X) Poje skupina II 
magažzino dei ricordi: 16.15 Z na
mi je..:; 16.40 Popevke; 16.45 Or
kester T. Freddolinija; 17.05 Jaz 
poslušam, ti poslušaš; 17.40 Glas
beni notes: 18.00 Ob petih popol
dne: 18.30 Primorski dnevnik; 19.00 
Glasba po željah; 19.35 Domači

pevci zabavne glasbe; 20.30 Crash; 
21.(X) Fantasia musicale; 21.32 
Rock party; 22.00 Ob 21...; 22.30 
Chiaroscuri musicali; 23.45 Ritmi 
za godala.

RADIO 1
7.00, 8.00, 12.00, 13.00, 14.00, 17.00,

19.00 Poročila; 6.00 in 7.20 Jutra- 
lje prebujanje; 8.40 Včeraj v par 

lamentu; 8.50 Glasbeni program;
9.00 Radio anch’io; 11.30 Spored t 
Mino; 12.05 in 13.30 Vi in jaz; 14.30 
Knjižna diskoteka; 15.00 E...state 
con noi; 17.05 La certosa di Pa1' 
ma, radij, igra: 18.35 Hipoteze; 
19.15 Kdo, kje, kako, kdaj; 19.30 
The Bee Gees; 20.30 Strnjena °" 
pereta; 21.35 Jazz; 23.15 Ža lah
ko noč.

SLOVENIJA
6.00, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 12.00,

13.00, 15.00, 16.00. 19.00, 20.00 Po
ročila; 7.00 Dobro jutro, rojaki n* 
tujem!; 7.20 Rekreacija! 7.50 Do
bro jutro, otroci!; 9.08 Glasbena 
matineja; 10.05 Počitniško popoto
vanje; 10.20 Mladi koncertanti 
10.40 Vedre note; 11.15 -12.00 Kdaj. 
kam. kako in po čem?; 11.40 Turi; 
stični napotki; 12.03 Promenadni 
koncert; 13.10 Danes smo izbrali! 
13.30 Kmetijski nasveti; 13.40 P® 
dotpače; 14.00 Danes ob 13.; 14.30 
Priporočajo vam...; 15.05 V kora* 
z mladimi; '16.30 Mozaik zvokov1,
17.00 ^Vrtiljak*; 18.00 Studio oh 
17.; 19.05 Poletni sprehodi z naši
mi solisti...; 20.35 Lahko noč, <*" 
troci!; 20.45 Ansambel Bojan A 
damič; 21.00 Slovenska zemlja y 
pesmi in besedi; 21.30 Radijska i- 
gra; 22.15 Zvočne kaskade; 23.29 
Jugoslovanska glasba; 24.05 Lite
rarni nokturno; 24.15 Popevke se 
vrstijo,

Horoskop
OVEN (od 21.3. do 20.4.) Pre

jeli boste ugoden finančen pre
dlog. Nepričakovana vesela no
vica.

BIK (od 21.4. do 20.5.) če se 
ukvarjate s trgovinskimi vpraša
nji, jim tudi posvečajte vso po
zornost.

DVOJČKA (od 21.5. do 22.6.) 
Z neodločnostjo tvegate, da uni
čite vse, kar ste dosegli. Skušaj
te brzdati svoje živce.

RAK (od 23.6. do 22.7.) Manjša 
napetost med vami in predstojni
kom. Ne računajte na, obljube, 
ki so vam bile dane,

LEV (od 23.7. do 22.8.) Odločno 
se boste spoprijeli s pravnimi 
vprašanji v zvezi s sporom, ki 
vas skrbi.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) Va
ša potrpežljivost bo postavljena 
pred preizkušnjo. Gmotni interesi 
povzročajo nemir v družini.

TEHTNICA (od 23.9 do 23.10) | 
Branite ugled svojega podjetja. * j 
čustvenem pogledu računajte sa* ; 
mo na to, kar lahko dosežete.

ŠKORPIJON (od 24.10. do 22.1 D 
če je vaš napredek odvisen od : 
študija, potem računajte na u' S 
speli. Najmlajši imajo do vas ve- j 
liko zaupanje.

STRELEC (od 23.11. do 20.12.) j 
Rešiti boste morali nekaj zapl^ : 
tenih upravnih zadev. Pretiran® i 
ljubosumnost.

KOZOROG (od 21.12. do 20.1). j 
Vaši napori bodo končno popla
čani. Skušajte razčistiti svoj ču- J 
stveni problem.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Nj' j 
kakor se ne povezujte z drugin*’ j 
ker bo ogrožena vaša neodvisnost, I

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Prid«' : 
bili boste pristaše za svojo naj' 1 
novejšo zamisel. Ne zaupajte ni' ; 
komur svojih težav.

f-------------------------- \
Emil Frelih

CAR
INDIJSKEGA JUGA

(potopis)

Današnji napredni ljudje Indije se radi zgledujejo po 
njegovem izročilu, ki vsebuje resnico o odrešitvi in pra
vico o socialnem dvigu in enakopravnosti vsakega posa
meznika, s stališč stvarnih racionalnih pogledov v dani 
situaciji.

V njegovem poslanstvu so se torej izražale potrebe 
velikih preobrazb silnim milijonom Indijcev, prepotreb
nim v socialnem, ekonomskem in kulturnem pogledu. Po 
njegovem je poglabljanje v duhovni svet potrebno, vendar 
mora biti povezano z akcijo, to je z delom in z znanstve
nimi in tehničnimi pridobitvami.

Ponos prebivalcev vasi Kamakumari, da se je v nji
hovem, z razkošjem edinstvene prirodne lepote obdarje
nem kraju, preprost menih preobrazil v velikega učitelja 
Indije, je vaščane spodbodel, da bi ohranili veliki dogodek 
Svvamijevega življenja v trajnem spominu. Na goli gra 
nitni skali so zgradili veličastno svetišče, podobno južno- 
indijskemu stilu Mandapamu.

Pogled nanj z obale je res navdušujoč in človek za
maknjeno ostrmi nad nepopisnim skladjem barv slikovi
tega rjavordečega otočka z mlečnim zelenilom valovitega 
morja pod prozorno modrino neba.

Z nestrpnim pričakovanjem smo vstopili v malo mo
torno ladjo. Med vožnjo se je burno zibala na nemirni 
morski gladini in valovi so nas nekajkrat pošteno oškropili.

Kamorkoli smo se ozrli z ladjice na oddaljujoče se buj
no zelenje kopnega, posejanega s snežno belimi hišami 
kritimi z rdečo opeko, ali na množico temnopoltih ljudi 
v svečanih indijskih oblačilih na otočku, čakajočih na 
trajekt, je bil pogled enkraten.

Veličasten Svvamijev spomenik
Izstopanje na otok pri razpenjenih valovih, ki močno 

butajo ob pečino, brez pomoči pomorščakov skoraj ne bi 
bilo možno. Na trdnih tleh skalnatega otoka je nato svo
bodno šinil pogled čez morsko ožino na razprostrto obalo 
Kanyakumari. Slikovita podoba eksotične prirode z gra
nitnimi hribi nad gozdom kokosovih palm in obaina pe
ščena plaža pred njo je mikavno vabila oznojeno telo v 
morske valove

Nedaleč vstran, na najjužnejši točki razčlenjenega rta, 
stoji spomenik v čast očetu Indije Mahatmi Gandhiju, kjer 
so vrgli del njegovega posmrtnega pepela v vsa tri indij
ska morja, ki se stikajo tod. Vse oi bilo lepo ubrano, da 
ne bi razbijala kompozicijske enovitosti bela cerkev Fran
čiška Ksaverija v kolonialnem portugalskem sloj^u iz 16. 
stoletja, ki s svojo arhitektonsko obliko nikakor ne sodi 
v ta. čudoviti južnoindijski celinski svet.

Na samem otoku preseneča sodobno usmerjena grad
nja objektov v iznajdljivi stilizaciji indijske arhitekture 
tega predela. Vsepovsod je vzorno čisto, kar sicer r i na
vada okoli indijskih svetišč. Rajši ne,pomislim, po kak
šnem prahu in umazaniji smo že hodili do vstopa drago
cenih zgodovinskih templjev na severu Indije.

Bolj rdeča kot svetlorjavkasta skala je ostružena Se

zuli smo se, kar je za vsakogar obvezno. Čevlje smo od
ložili v oštevilčene predale in se bosi podali po vzpetini 
na ogled. Podplati nog so se hitro privadili vročim iz- 
brušenim tlom do tiste mere, da smo imeli občutek kot 
bi hodili po topli, hrapavi preprogi. Veter, ki verjetno 
stalno prepiha otok, je blagodejno vlažil vroč zrak.

V občudovanju elegantne arhitektonske gradnje smo 
si ogledali oba glavna tempeljska objekta Vivekanda Man- 
dapam in Shripada Mandapam z njunimi stranskimi pro
stori. V glavnem templju, v meditacijski dvorani, kjer na 
visokem podstavku dominira granitni kip Svvamija Vive- 
kanande v njegovi znameniti popotni obleki, presenečajo

Tempelj na ilu Cumuiiu

na stropu, na stenah in stebrih, okrog portalov in okefl, 
prekrasni vdolbeni ornamenti razprtih lotosovih cvetov, 
prefinjena drobna ornamentika listov najrazličnejših oblik’ 
pavov, zmajev, slonov in drugih živalskih vrst, ki z- b<3' 
limi zarisi kot na grafičnih listih, izstopajo iz črno svet
lečega lakiranega granita. Vzorce edinstvene dovršenost* 
so izdelali tako imenovani sthapati ali achari. Tako pra
vijo kamnosekom, ki mojstrsko obvladajo veščine rezbar
jenja v granit, ki ga je na jugu Indije najti le v državi 
Tamil Nadu.

Sthapati, po indijsko inženirji in arhitekti, izviraj0 
vse do današnjih dni iz davnega rodu strokovnjakov, k* 
so pod vladarji Juga zgradili vse slikovite arhitektonsko 
precej zapletene dravidske templje v predelih Južne Indij®-

Nižji, Shripada Mandapam tempelj je obdan s hod
nikom z dekorativnimi kamnitimi stebri, ki odsevajo ta
milsko arhitekturo. Hodnik, ki obdaja stavbo na vseh 
štirih straneh, je hkrati idealno zatočišče pred sonc«0, 
pripeko, ki smo se ga bili s pridom poslužili tudi mi.

V notranjosti je v živih barvah idealiziran realistični 
kip boginje Kanyakumari z vsemi božanskimi insignija- 
m*, ki kljub modernejši stilizaciji deluje precej kičasto. 
Obkrožajo ga stalno goreče oJjenke, ki poudarjajo mi
stično ozračje.

Po ogledu privlačnih zanimivosti in znamenitosti oto
ka. smo se pred odhodom na trajekt še enkrat ozrli P° 
širni gladini morja in proti zeleni celini. Vse bolj nas 
je priklepal edinstven razgled na vse strani. Na otoku 
samem pa so nas navduševale živopisne skupine Indij
cev. ki so se sprehajali med templjema, po stopniščih, 
terasah in balustradah v snežnobelih dotijih in barvitih 
sarijih in poživljali edinstveno slikovitost otoka.

J
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tenis POLFINALE ZA DAVISOV POKAL

Katastrofa italijanske reprezentance
Adriano Panatta glavni krivec za neuspeh «azzurrov» v tekmi 
z Madžarsko (1:4) - Italijani vseeno dobili po 15 milijonov lir

pet — 31-letni amater
tolikr ^zo*<e Je v nedeljo pripravil 
in ck opcvanemu Adrianu Panatti 
Su uPa) z.r'jim italijanskemu teni- 
Madf sP'oano grenko razočaranje. 
jev; arsaa je p0 njegovi in Taroczy- 
riaffa^Sn,i--skoraj neverJetno Pre- 
iz tok3 ItallJO 'n jo je s tem izločila 

V p °vanja za Davisov pokal, 
to f“udlmPesti se je torej zgodilo 
Cor-,.' ?r skoraj nihče pričakoval, 
ci » 0 ?arazzutti, Paolo Bertoluc- 
no&i Predvsem Adriano Panatta, ki 
jj °lavni delež krivde za ta peko- 
iimi r3z’ so zaigrali daleč pod svo- 
Drot; j^obnostmi saj so izgubili 
djjrs^g ž’bki ekipi, kot je Ma-

Taroczy je res pokazal, da 
|m nilcen teniški igralec, a še da- 
lte svetovnega vrha, Peter Szo-

Pa ni na svetovni lestvici niti 
kot hPI?lh in se je izkazal le 
n.._ °roen igralec. Proti takšnima 
siav„. n'k°ma so vseeno italijanski 
eni * Profesionalci, ki vnovčijo v 
li velik kup milijonov, uspe-
kazn?UH '• ^riano Panatta je do- 
n ‘\da je le senca tistega izvrst- 
toma 1Sra'oa, ki je pred dvema le- 
roda..osv°jil prvo mesto na medna- 
je te" prvenstvih Francije in Itali 
D,^r omogočil zmago «azzurrov» v 
igral °k’em Pokalu. V Budimpešti je 
Pole? t 6Z vsake volje do zmage, 
bil h ^ega pa Je še pokazal, da je 
Bara rez .Primerne priprave. Tudi 
sa:ia.zzutti ni bil v najboljši formi, 
ja,ie v prvem dnevu z veliko te- 
i2„,iK.Prernagal Szokeja in gladko 
Ja , 11 s Taroczyjem. Kaže, da je 
liiaro i ' krivo dejstvo, da so Ha
nam Ze pred srečanjem dobili de- 
svn ° na8rado 15 milijonov lir za 
t 01° udeležbo. Verjetno, če bi jim 
bi huni3r obljubili v primeru zmage, 

y '* končni izid drugačen, 
p, .drugih polfinalnih srečanjih za 
Dr 1S0v_ pokal v glavnem ni bilo 
ko n e^?n’’ Švedska je nekoli
ki iePr’dakovano premagala Špani
ji J1 10 skoraj izključno po «krivdi» 
dle? 1 3Sa’ k' ie nerazumljivo po- 
kot Tohanssonu. Bjorn Borg je 
a,, ,P° navadi zmagal in tako je bil 

y oj odločen.
ria? ,arizu jf' Velika Britanija pre- 
iL“ala Pomlajeno reprezentanco 
v p c‘je s 3:2, Čehoslovaška pa je 
Pii ragi z lahkoto nadvladala Romu
ni0, ki je nastopila brez svojega 
ri: ,eSa igralca Nastaseja, ki je bil 

kvalificjran za tri mesece.
K°nčni izidi

Madžarska - Italija 4:1
- izida nedeljskih tekem 
■n°ke — Panatta 6:3, 3:6, 6:0, 8:6 
, arQczy _ Barazzutti 6:3, 6:4, 6:4 
j. ^ritaniia — Francija 3:?

rJarn (VB) - Deblicker (Fr.) 
V M 6‘1
^ (Fr.) - Lloyd (VB) 6:3

Ora;:ka - Španija

bodo na sedežu CONI sestavili s 
pomočjo računalnika sporeda le
tošnjih prvenstev A in B lige. 
Spored tekem za italijanski pokal 
bodo najavili že jutri.

Naj povemo, da ni bilo na seji 
združenja nogometnih profesional
nih društev polemik v zvezi z afe
ro, ki jo je sprožil odv. Campana. 
Le predsednik Catanzara odv. Ce- 
ravolo je poudaril, da ni nihče pri
čakoval tako odločnega nastopa s 
strani Campane, saj je v prejšnjih 
letih pošiljal vedno le protestne 
brzojavke.

Verjetno bo danes predsedstvo 
nogometne zveze sprejelo predlog 
o podaljšku borze, ki bi se tako 
nadaljevala jutri, v četrtek in petek.

Uspela turneja Partizana
V okviru priprav na bližnje no

gometno prvenstvo v 1. jugoslovan
ski ligi je Partizan iz Beograda o- 
pravil krajšo turnejo po Franciji, 
kjer je odigral tri prijateljske tekme.

V dveh tekmah so slavili Beograj

čani (proti Nantesu z 2:1 in proti 
Bourdeauxu s 3:0), medtem ko je 
v tretji tekmi jugoslovanski prvak 
izgubil z Nancyjem z 2:4.

KOŠARKA

DANES V MILJAH

Mednarodni turnir
Danes se v Miljah začne medna

rodni turnir, na katerem bodo nasto
pile štiri kvalitetne ekipe: New Re- 
lease, to je ekipa, v kateri se vsako 
leto zbere nekaj dobrih igralcev in 
nato poleti nastopa po Evropi, Start 
iz Lublina, poljska prvoligaška eki
pa, Akademik iz Sofije, bolgarski 
prvak in Hurlingham iz Trsta, 

Turnir se bo začel ob dvajsetih, 
igrišče pa bo na odprtem na Trgu 
Marconi. Kot zanimivost naj navede
mo, da bodo v vrstah Hurlinghama 
nastopili tudi slovenski mladinci čuk, 
K. Starc in Vitez.

KOLESARSTVO «TOUR DE FRANCE*

POLLENTIER DISKVALIFICIRAN
Prvi na skupni lestvici je J. Zoetemelk - Včeraj prost dan

ALPE D’HUEZ — V nedeljski zelo 
pričakovani etapi je prišlo do mar
sičesa novega. 1

Belgijec Bruyere, pravo presene
čenje tega Toura, je končno odpove
dal in rumeno majico je oblekel Zoe
temelk.

Vsekakor bo ta etapa, ki se je kon
čala na 1869 m Alpe d’Huez ostala v 
zgodovini Toura iz drugih razlogov. 
Nova rumena majica je po izredni 
zmagi postal Pollentier, zmagovalec 
lanskega Gira dTtalia, vendar zve
čer so organizatorji Belgijca diskva
lificirali, zato ker je hotel pri pre
gledu antidopinga komisarje ukaniti. 
Pollentier je včeraj izjavil (kolesarji 
so včeraj počivali), da je po zmagi 
pravilno odpravil svoje »dolžnosti*, 
na vsak način pa je njegova izključi
tev dokončna. To je nedvomno eden 
največjih škandalov v 75 letih Toura.

Brez sence dopinga bi nedeljska 
etapa Pollentiera res ostala v ana
lih kot eden izmed največjih podvi
gov. podvig res izrednega kolesarja. 
Pollentier je namreč ušel že na vzpe
tinah Luitela to je 52 kilometrov 
pred koncem in je nato sam dosegel

6:2. 7:5'
3:2

Johansson (Šve.)
Ss

išp)BofJ' ,6J4, 7:5 
B.a (Šve.) — Higueras (Šp.) 6:1

CS.4 6:2
Si„,., — Romunija 5:0

g.’1 (CSSR) - Florin (Rom.) 6:3

(CSSR) - Dizzu (Rom.) 6:3

lil
2 * ' 1 ■: |

dve minuti prednosti. Na začetku 
zadnjega truda, ki je pripeljal tek
movalce na Alpe d’Huez je Pollentier 
še imel nekaj prednosti, kazalo pa 
je, da ni njegov napad prinesel zaže
lenih sadov. V zadnjih kilometrih pa 
je Pollentier res .presenetljivo obdr
žal prednost, ki mu je za rumeno 
majico zadoščala. Za njim je zable
stel Hinault, kateremu je neverjetna 
množica (okoli milijon ljudi) vlila 
toliko moči ,da je na zadnjih vzpeti
nah celo pustil izrazitega gorskega 
specialista Zoetemelka za seboj.

Današnja etapa iz Gronobla do 
Marzine bo še bolj razjasnila vrh 
lestvice. Bo Hinault uspel omejiti 
Zoetemelkov napad, saj se bo da
nes treba povzpeti celo na osem vr
hov. To je vsekakor Zoetemelkov te
ren, vprašanje pa je še, če bo Kui- 
per zmožen velikega podviga.

Vrstni red nedeljske etape (St.
Etienne - Alpe D’Huez, 235 km)

1. Michel Pollentier
(Belgija) 7.23’07"

2. Kuiper (Niz.) 7.23’45”
3. Hinault (Fr.) 7.23’53”
4. Zoetemelt (Niz.) 7.24’26”
5 Agostinho (Port.) 7.25'19”
6. Lubberding (Niz.) 7.25’59”
7. Van Impe (Bel.) 7.26’08”

SKUPNA LESTVICA
1. Zoetemelk (Niz.) 80.06N1”
2. Hinault (Fr.)
3. Kuiper (Niz.)
4. Agostinho (Port.)
5. Bruyere (Bel.)
6. Galdos (Šp.)
7. Lubberding (Niz.)

po 14” 
5,31” 
6T0” 
9’32” 

12’40” 
14’20”

f „ i ,, > *£’ »< &S
Poletova kotalkarska revija, ki je bila v soboto in nedeljo na Opčinah, je navdušila veliko število gledal
cev. Zasluga za to gre seveda v največji meri mladim kotalkarjem in njihovim trenerjem (na sliki)

DIRKA PO GORIŠKEM KRASU

Slavje J. De Muyncka
De Muynck, letošnji zmagovalec 

dirke po Italiji, je osvojil prvo me
sto na krožni dirki po goriškem 
Krasu, ki jo je organiziral krožek 
»Moser club» iz Aiella, ob sodelo
vanju turistične ustanove iz Za- 
graja - Sredipolja. Belgijec je 102 
km dolgo progo prevozil v 3 urah 
in 6 minutah (32,903 km poprečna 
hitrost). Na drugo mesto se je uvr
stil Giovanbattista Baronchelli, tre
tji je bil Vladimiro Panizza.

Ob progi se .je zbralo veliko lju
di, da bi si od bliže ogledali naj
boljše italijanske profesionalne ko
lesarje (dirka je služila tudi 
za selekcijo za bližnje svetovno 
prvenstvo). Po drugem krogu (tre
ba jih .je bilo prevoziti 10) pa je 
hudo neurje razpodilo številne gle
dalce in v veliki meri prekrižalo 
račune prirediteljem.

VRSTNI RED
1. J. De Muynck (Bianchi Fae 

ma); 2. Giovanbattista Baronchelli 
(Scic) po 20”; 3. Vladimiro Pa
nizza (Vibor); 4. Mario Beccia 
(Šanson) isti čas kot Baronchelli.

Trofejo za veliko gorsko nagrado 
je osvojil Vladimiro Panizza, ki je 
prehitel Claudia Bortololta in Fran- 
cesca Moserja.

P. R.

SABLJANJE

SP V HAMBURGU

Krovopuskovu (SZ) zlato
HAMBURG — V ekipni konkurenci 

v floretu se je včeraj Italija uvrstila 
na peto mesto. V kvalifikacijah so 
«azzurri» izgubili s SZ ter si tako 
zapravili boljšo uvrstitev.

Včeraj so med drugim podelili sve
tovni pokal najboljšemu sabljašu 
prejšnje sezone. Priznanje je zaslu
ženo prejel Viktor Krovopuskov, ki 
je v nedeljo tudi osvojil naslov sve
tovnega prvaka. Borov košarkar Robert Klobas metu skoka

uh.........................

DANES START DVOBOJA ZA SP

SOVJET ANAT0LIJ KARPOV FAVORIT
Mnenje nekaterih naših čitateljev - Skoraj vsi navijajo za Korčnoja

Danes bosta šahista Anatolij Kar-, 
pov in Viktor Korčnoj povlekla svo
je prve poteze na šahovski deski 
ter tako končno začela dvoboj za 
naslov svetovnega šahovskega pr
vaka. Ljubitelji šaha. pa tudi ti
sti, ki te igre sploh ne znajo igra
ti, pričakujejo ta dvoboj z veliko 
nestrpnostjo, saj .je mnogo razlo
gov, ki bodo pripomogli k temu, 
da bo dvoboj zelo borben in zani
miv. Govorimo predvsem o večnem 
šahovskem in izvenšahovskem »so
vraštvu* med obema protagonisto
ma tega dvoboja, o Karpovovi mla
dosti in preračunljivosti, o Korčno- 
jevem «uporništvu» do vsega, kar 
je sovjetskega in še bi lahko na
števali. Zanimalo nas je, kaj mis
lijo o tem dvoboju naši šahisti, in 
tisti, ki jih šah zanima ali pa tudi 
ne, kakšne so perspektive, kdo bo 
zmagal, kdo je bolj priljubljen in

še marsikaj drugega. Večkrat smo 
zavrteli telefon, mnoge smo s svo
jimi vprašanji iznenadili, nekateri 
niso hoteli dajati nikakršnih ocen 
in mnenj, drugi pa so se rade vo
lje malo pogovorili o šahu ter o 
obeh nedvomno najmočnejših šahi- 
stih na svetu. Za večino je favo
rit sedanji svetovni prvak Karpov, 
vendar pa so simpatije v glavnem 
na strani Korčnoja. Vsi pa so bili 
složni v tem, da bo borba dolga 
in zanimiva in da ne bo manjkalo 
raznovrstnih zapletljajev.

ACE MERMOLJA (novinar): »Kar
pov je mlad in metodičen igralec, 
vendar pa nima Fischerjeve fanta
zije, pa niti osebnosti. Po mojem je 
bila vsa svetovna šahovska dejav
nost v zadnjih letih prav v Fischer
jevi senci, saj je slednji navsezad
nje prinesel mnogo novosti v šahov
ski svet, njegov naslednik na šahov-

AVTOMOBILIZEM VN VELIKE BRITANIJE

Nepričakovana zmaga C. Reutemanna
Favorita Andretti in Peterson sta morala odstopiti

hišiV^AJ _ v tekmovanju za te- 
hai/ iP?ka( »De Galea* je na Du- 
jo 5 (|'z°zemska premagala Avstri-

uP^OMET

v »ITALIJANSKA borza*

samo 72 ur 
«prodajo in nakup» 

n°Žom€tašev
hOvrJ^AN — Skupščina združenja 
k* hietnih profesionalnih društev 
bo včerajšnji seji odločila, da 
ske\Te®agala predsedstvu italijan- 
dane gorT*etne zveK’ ki se b° sestalo 
„e s- tridnevni podaljšek nogomet- 
v Porze- Pogajanja naj bi bila 
kluK storitl zveze, Totocalcia ter 
iavnuT Milan in Inter in ne več v 
So J/ Prostorih kot doslej, ko 
hiibrn yseskozi pogajali v prostorih 
V- ar>skega hotela »Leonardo da »'hči*,
či?a včeraj^ji seji so tudi odlo- 
lija’ da bodo imeli v sredo, 26. ju- 
itvovii ^ zbor. na katerem bodo 
dr„5i1 nova predsednika odborov 

** A in B lige. Dan kasneje 
""'o.....

BRANDS HATCH — Argentinec 
Carlos Reutemann je v nedeljo ne
pričakovano, o povsem zasluženo 
zmagal na dirki formule 1 za VN 
Velike Britanije. Na drugo mesto 
se je uvrstil svetovni prvak Niki 
Lauda, medtem ko je tretje mesto 
pripadalo njegovemu klubskemu to
varišu Johnu Watsonu. Velika fa
vorita za osvojitev prvega mesta, 
Mario Andretti in Ronnie Peterson 
sta morala zaradi okvare na mo 
torjih predčasno zapustiti dirko.

Začetek te desete preizkušnje sve
tovnega prvenstva je bil izredno 
naklonjen Andrettiju in Petersonu, 
ki tekmujeta na lotusih. V nekaj 
krogih sta si nabrala tolikšno pred
nost, da je že kazalo, da bosta spet 
stopila na najvišji stopnici zmago
valnega odra. Vendar sreča tokrat 
ni bila naklonjena varovancema Co- 
lina Chapmana. Najprej je moral 
odstopiti Peterson, nato pa še An 
dretti.

Po odstopu Andretti ja je postala 
dirka vsekakor zanimivejša, saj se 
je borila za prvo mesto kar kopica 
pilotov. Najprej je nekaj časa vo
dil Južnoafričan Jody Scheckter na 
prenoveljenem wolfu, nato je pre
šel v vodstvo Niki Lar la, kateremu 
j. bil stalno za petami Italijan Ric- 
cardo Patrese, ki je tekmoval na 
arrotvsu. Ko je zakuhal motor tudi 
Patreseju, je začel «loviti* svetov
nega prvaka njegov nekdanji klub
ski tovariš Reutmann. Njegov fer-

Italijansko prvenstvo

DVA DRŽAVNA REKORDA
°dličen rezultat Dalla Vallejeve na 200 m mešano

AlILAN —. Zladnji dan italijanske
sel ,va'nega prvenstva je prine- 
velikeka^ bobrih rezultatov in eno 
je nt brosenečenje. Presenečenje 
le [?• ?jst-letna Manuela Dalla Val- 
re'KoKl, ie izboljšala že pet let star 
2qo »mitične* Calligarisove na 

m mešano. To je morda najvaž- 
dosežek tega prvenstva, saj 

oledal stari rekord daleč nedo-
!>ejši
Steli; , start n 
Pop; -V’ (av°ritinji tekme Savi Scar 
van ln Kampazzo pa sta nepričako- 
je p Podlegli. Drugi rekord dneva 
od Postavil Revelli, ki je ozdravel 
p(,r>rVoi.e čudne bolezni in je takoj 
rPL, ®y*l za eno sekundo in pol svoj 
drl la ■ na 200 m mešano. Ostali ne- 
če . 1 t-ezultati so bili poprečni, 

1/'vzamemo še čas ženske me- 
pe štafete.

v '^nstro ni prineslo mnogo no- 
Ujp .’ aaJ s*a ed' li novosli samo I-al 
ja tat 3S' ’n brav Dalla Vallejeve, ki 

"to dosegla normo za nastop na

svetovnem prvenstvu avgusta v Ber
linu. Doslej je normo doseglo se
dem moških tekmovalcev in šest pla
valk poleg štafet. To vsekakor ni 
mnogo, plavanje v Italiji pa pred
vsem pri najmlajših očitno napre 
duje. ■

Zmagovalci posameznih disciplin 
MOŠKI
1500 m prosto:

Quadri 16’06'31 
200 m mešano:

Revelli 2'09”86 (nov državni rekord)
4x100 m mešano:

Fiamme Oro (Bisso, Lalle, P. Ba- 
relli, L. Barelli) 4 00”32 
ŽENSKE 
800 m prosto:

Felotti 8'58”01 
200 m mešano:

Dalla Valle 2’23”65 (nov drž. rekord) 
4x100 m mešano:

Rema (Carosi, Corradi, Savi Scar- 
poni, Persi) 4'33”73

rari je v nedeljo deloval brezhibno 
in tudi gume, ki so bile v prejšnjih 
dneh tarča prenekatere kritike, so 
se tokrat dobro obnesle.

Približno po dveh tretjinah proge 
je argentinski pilot prehitel Laudc. 
Svetovni prvak je napravil napako, 
k i je hotel prehiteti zapoznelega 
Giacomellija na levi, Reutemann pa 
je to takoj izkorist" in prešel v 
vodstvo. Prvo mesti je v veliko ve
selje italijanskih ljubiteljev avtomo
bilizma obdržal vse do konca, če
prav se mu je v zadnjih krogih av
strijski dirkač močno približal.

Zmaga Carlosa Reutmanna preki
nja hegemonijo, ki so jo doslej ime
li lotusi. Vendar avtomobila, ki jih 
pripravlja Chapman, sta tako med 
poskusnimi vožnjami kot tudi v sa
mem začetku dirke še enkrat do
kazal, da sta daleč boljša od dru 
gih dirkalnih strojev in da jima je 
le smola preprečila, da bi še en
krat privozila kot prva skozi cilj.

Reutemann se je z zmago povzpel 
na tretje mesto začasne lestvice 
svetovnega prvenstva. Kljub nedelj
skemu spodrsljaju še vedno krepko 
vodi Američan Andretti pred tovari
šem Petersonom. Lauda je v nedeljo 
osvojil 6 točk in deli tretje mesto 
z Reutemanncm.

Pilota lotusov sta tako zgubila 
nekaj prednosti, ki sta jo imela 
pred najboljšimi zasledovalci, ven
dar ostaneta še vedno prva favori
ta za končno zmago.

Vrstni red
1. Reutemann (Arg. - ferrari), ki 

je prevozil 319,670 km v 1.42T2”39 
s poprečno hitrostjo 187,660 km 
na uro

2. Lauda (Avstrija - brabham alfa) 
po 1”3

3. Watson (Irska - brabham alfa) 
po 37”3

4. Depailler (Fr. - tyrrell) po 1’13”3
5. Stuck (ZRN - shadow) 1 krog 

zaostanka
Skupna lestvica

1. Andretti 45
2. Peterson 36
3. Reutemann in Lauda 31
5. Depailler 26
6. Watson 16

Konča lestvica
1. Italija 4 (+6 koš razlika); 2. 

Althea AH Starš (ZDA) 4 (+3 koš 
razlika); 3. Sovjetska zveza 4 (—9 
koš razlika); 4. Syracuse (ZDA) 0.

«Ezio» — «Riba»
drevi v Dolini
Kljub temu da se je nogometni 

turnir «4+4» v Dolini zaključil v 
soboto, se tekme še naprej nadalju
jejo. Ekipi gostilne pri Eziotu in Ri
ba «75» verjetno nista bili preveč 
zadovoljni s kočnim uspehom in se 
besta tako spoprijeli drevi ob 20.30 
na občinskem odbojkarskem igrišču.

O turnirju «4 f 4» bomo podrobne
je poročali v eni od prihodnjih šte
vilk.

KOLESARSTVO V'NEDELJO NA OPČINAH

VELIK USPEH L0NJERSKE ADRIE
Naši kolesarji so na nedeljski dirki osvojili ekipno zmago

1. — 1. Manitou 2
2. Oasserin 2

2. — 1. Sorcetto X
2. Assolto 2

3. — 1. Gesto X
2.' Giaroni 1

4. — 1. Bcllei 2
2. Tender 1

5. — 1. Geseo X
2. Antartico 2

6. — L Pass It Around X
2. Serena da Rio 2

Lonjerska Adria je v nedeljo do
segla na Opčinah tretjo zaporedno 
ekipno zmago v samih treh tednih 
nastopov na Tržaškem. »Belomodri* 
veterani so bili v nedeljo premočni 
za svoje tržaške nasprotnike in so 
v finalu osvojili tretje, četrto in pe- 
tp mesto na skupni končni lestvici, 
posamična zmaga pa je šla spet Del 
Biancu, ki pa je tokrat, kljub do
kajšnji prednosti, dokazal, da ni ne
premagljiv, saj je bil na koncu dirke 
popolnoma na kraju s svojimi močmi.

Pa preidimo h kroniki dirke. Na 
«3. trofeji mame Federici* je na pro
gi Obelisk, Trbiška cesta, Razklani 
hrib, Bazovska cesta, kamnolom 
Faccanoni; Obelisk, katero so mo
rali tekmovalci prevoziti štirikrat 
v skupni dolžini 64 kilometrov, star- 
talo 41 kolesarjev iz Furlanije - Ju
lijske krajine ter iz Veneta, med 
njimi pa je bilo tudi šest članov A- 
drie, ki so pokazali izredno borbe
nost. Že takoj v prvih kilometrih se 
je podal na beg Ferluga, ki je takoj 
na začetku razgibal vode, nato so 
ušli Dal Ben. Santoni, Boscolo, v 
drugem krogu pa je prišlo do odlo
čilnega napada. Pod pritiskom Cera- 
sarija je ušla skupina štirih tekmo
valcev, in sicer lonjerski predstavnik 
Cerasari, Del Bianco, Raccanello iz 
Padove ter Bedin, ki pa je kmalu 
popustil. Trojica je v tretjem krogu 
nabrala skoraj minuto naskoka, ko 
je silovito potegnil Del Bianco in si 
nabral v zadnjem krogu preko minu
to prednosti, katero je obdržal na
to do konca, ko se je sam pred

stavil na cilju. Cerasari je tedaj u- 
pal na drugo mesto, vendar ga je 
prav v zaključnih metrih njegov so- 
tovariš na begu Raccanello prehitel 
v sprintu za častno drugo mesto.

V glavnini pa so medtem preostali 
kolesarji Adrie Ferluga, Verginella 
in Marušič, nadzorovali vsa zasle
dovanja, saj so vse ekipe imele in
teres, da vlečejo in skušajo uloviti 
ubežno trojico. Tako se je glavnina 
predstavila v zadnjem kilometru 
kompaktna, začela se je pripravljati 
za zaključni sprint, ko je silovito po
tegnil Marušič, ki si je z nekaj me
tri prednosti zagotovil četrto mesto. 
Že je kazalo, da bo boj za osvoji
tev sprinta glavnine potekal med 
njim in Verginello, vendar se je sled
nji v zadnjih metrih omejil na o- 
brambo Marušiča in si z izredno 
lahkoto zagotovil peto mesto na skup
ni lestvici, s tem pa je priboril bar
vam Adrie odlično afirmacijo, kakrš
ne ni že dolgo dosegla. V glavnini 
pa se je nato Ferluga uvrstil na 21. 
mesto, saj ni niti poskusil sprintati, 
ko je videl, da ima v prvih vrstah 
svoja klubska tovariša. Opravil pa 
je tudi tokrat, kot že prejšnji te
den, odlično delo v zaledju, ko ni 
nikomur dopustil, da bi poskušal raz
ne avanture na račun lonjerskih 
barv. Trud belomodrih kolesarjev, 
čeprav niso žal mogli sodelovati za
radi raznih slabih okoliščin Bonan- 
no, Poropat in Macarol, je bil nato 
obilno poplačan, saj so za izredno 
ekipno zmago osvojili umetniško iz
delano trofejo, ki jo je daroval dol-

KOŠARKA

MEDNARODNI TURNIR

Italija le prva
PORTO SAN GIORGIO — V tem 

kraju se je v nedeljo zaključil ve 
liki mednarodni košarkarski turnir, 
na katerem je zmagala italijanskr 
reprezentanca, pa čeprav je v zad 
njem srečanju izgubila s Sovjetsko 
zvezo (76:84). «Azzur::' so zmagali 
na tem turnirju zaradi boljše raz 
like v koših.

V drugi tekmi 3. kola je Althea 
Ali Starš s težavo premagala mla
do ameriško ekipo Syracuse $ 96:94.

'nn%f

V soboto se je v Dolini zaključil zelo uspeli turnir «4 i 4» v malem nogometu. Na sliki: edeu glavnih or
ganizatorjev Miki Glavina v svojem zaključnem nagovoru, pa tudi pokalov je ua pretek

goletni kolesar Stelvio Federici.
V nedeljo pa čaka lonjerske vete

rane nova preizkušnja, tokrat v vož
nji na kronometer iz Bazovice do 
Opčin in nazaj, ko obstaja realno u- 
panje, da se bodo spet izkazali in 
posegli po najvišjih lovorikah. 

VRSTNI RED
1. Del Bianco Luigi (Pividori Ve- 

nier), ki je 64 km dolgo progo 
prevozil v 1.37’ s poprečno hi
trostjo 38,351 km na uro

2. Raccanello (VC Padova) 1’05" 
zaostanka

3. Cerasari (Adria) 1’08”
4. Marušič (Adria) 2’
5. Verginella (Adria) i.č.
6. Jurada (Cremcaffe)
7. Zerial (ACT)

21. Ferluga (Adria)
Smola Sandra Čoka
Juniorji pa so v nedeljo nastopili 

na 110 kilometrov dolgi krožni dirki 
v dolinski občini. Startalo je 38 ko
lesarjev iz vse dežele, kar je dokaj 
skromno število, če upoštevamo, da 
jih je v začetku sezone na vsaki 
dirki tekmovalo najmanj osemdeset. 
Med ostalimi so bili prisotni tudi 
štirje tržaški juniorji, med njimi tu
di lonjerski predstavnik Sandro Čok, 
ki pa je imel izredno smolo. Skoraj 
na podoben način kot pred dvema 
tednoma njegov starejši klubski to
variš Cerasari, je tako v nedeljo tu
di mladi čok zgrešil pot skupaj z 
dvema furlanskima kolesarjema. Ko 
jih je nato žirija pozvala, naj krene
jo na pravo progo, je prišlo do pad
ca, sicer lažjega, vendar dovolj hu
dega, da je moral lonjerski pred
stavnik odstopiti, in to prav na dir
ki i.a domačem področju. Res ško
da, saj je bil dobro uvrščen v glav
nini in bi se lahko dostojno tudi 
predstavil na cilju.

Zmaga pa je pripadla članu kluba 
UC Triestini Millu, ki je na zaključ
nem vzponu prehitel svoje tovariše 
na begu in se sam predstavil na 
cilju.

S. Udovič peti
V soboto pa je v Dolu pri Ljublja

ni v konkurenci veteranov dirkal za 
lonjerske «belomodre» barve sloven
skih kolesarjev Stojan Udovič.

V izredno hudi konkurenci, saj so 
vsi najboljši veterani dirkali le v 
eni kategoriji, se je v finalu uvrstil 
na odlično peto mesto ter pustil za 
seboj nekatere izmed najboljših ve
teranov iz Slovenije in Hrvatske.

Nastop Je bil v okviru navezova
nja čim tesnejših stikov s kolesar
skimi društvi v matični domovini. Ko
lesarski delavci TVD Partizan Dol 
so sicer na svoje tekmovanje po
vabili vse člane kolesarskega kluba 
Adria, vendar je bil nastop neme 
goč zaradi prvenstvenih obveznosti 
tako v mladinski kot amaterski in 
cikloamaterski kategoriji.

Na vsak' način pa je Udovič do
stojno zastopal s svojo uvrstitvijo za
mejske kolesarje.

R. Pečar

skem prestolu, Karpov, pa ne. Vse
eno pa mislim ,da bo proti Korčnoju 
zmagal Karpov.*

RENATO ŠTOKELJ (zdravnik): 
»Karpov je po mojem na tem dvobo
ju favorit, saj je dosti mlajši, bolje 
šahovsko pripravljen, pa tudi u- 
okvirjen v šahovski svet. Po drugi 
strani pa je Korčnoj bolj impulzi
ven, torej bolj človeški z vsemi svo
jimi dobrimi in slabimi lastnostmi. 
Karpov pa je stroj, zaprt človek, ka
teremu je težko priti do dna. Vse
kakor bo lep in zanimiv dvoboj.* 

FILIP FISCHER (uradnik): »Moj 
favorit je Karpov. Vendar pa bi po
men tega dvoboja razširil, saj u- 
pam, da bo pritegnil mladino k ša
hu prav toliko, kot je pred časom 
storil dvoboj med Fischerjem in 
Spasskim. Upam še, da bo ta dvo
boj spet pritegnil Fischerja k šahu, 
saj se je takoj po osvojenem sve
tovnem naslovu odmaknil v prosto
voljno izgnanstvo. Da pa je Korčnoj 
disident, ne sme imeti nobenega po
mena, pa niti ne vpliva na potek 
dvoboja.*

EDI KOŠUTA (uslužbenec v špe- 
diterskem podjetju): »Karpov mi j« 
kot človek bolj simpatičen, vendar 
pa mislim, da so možnosti obeh tek
mecev dokaj izenačene. Mladost v 
šahu še nima absolutne vrednosti, 
mnogo velja tudi izkušnja, Korčnoj 
pa je ima na pretek. Morda pa je tu 
prav, da ta šahovski dvoboj pove
žemo s procesi proti sovjetskim di
sidentom, ki so se pravkar končali. 
Tudi Korčnoj je disident, ker je me
nil, da ima pravico, da mirno izra
zi svoje mnenje o teptanju človečan
skih pravic v vseh smislih. Ta Korč- 
nojev «hendikep» pa ne sme vplivati 
na izid tega dvoboja.

PINO RUDEŽ (predsednik SPDT): 
«Karpov je, po mojem mnenju, v 
tem dvoboju favoriziran, saj je 20 
let mlajši od svojega nasprotnika, 
prav gotovo pa ima tudi živčni si
stem manj zrahljan od Korčnoja, ki 
je v stalni polemiki, odkar je odšel 
iz Sovjetske zveze. Korčnoj mi je 
bolj priljubljen, prav tako pa bo tudi 
filipinski publiki, to pa iz psiholo
ških razlogov, saj je na papirju šib
kejši. Ob tem dvoboju pa se tudi 
mnogi vprašujejo, kaj je s Fischer
jem, o tem pa menim, da se ne bo 
več vrnil k šahovski igri, saj je od
maknjenost kar šestih let od šahov
skih desk za vrhunskega šahista ne
nadomestljiva.»

VALTER PERTOT (namiznoteni
ški trener pri ŠD Mladina): »Upam,
da bo dvoboj osvojil Korčnoj, ven
dar pa menim, da bo ta zelo izena
čen. Oba imata dovolj razlogov, da 
se bosta borila do konca. Predvsem 
bi omenil ogromen šahovski aparat, 
katerega ima Karpov za sabo, Korč
noj pa ne. Mislim, da se bo dvo
boj še precej zavlekel, upam pa 
da ne bo degeneriral, kot se je ie 
zgodilo s srečanjem med Korčnojem 
in Spasskim.*

IVO STARC (košarkar pri ŠZ Kon- 
tovel): «Karpov ima boljše sekun
dante, pa tudi več jih je. ki mu bo
do pomagali v ključnih trenutkih, 
ima za sabo mogočen sovjetski ša
hovski stroj, pa tudi sam je siste
matičen šahovski stroj. Iz teh raz
logov mislim, da bo svetovni prvak 
potrdil svoj naslov, čeprav so moje 
simpatije na strani izzivalca. Korč
noj je bolj človek, Karpov pa bolj 
stroj.*

SANDOR TENCE (predsednik PD 
Vesna iz Križa): »žal, šaha ne znam 
igrati, vendar pa bi se ga rad na
učil. Šahu pa vseeno sledim po dnev
nem časopisju ob važnejših dogod
kih kot je ta. Mislim in tudi upam, 
da bo Karpov ponovno potrdil svojo 
premoč nad ostalimi svetovnimi ša
histi, to pa zato, ker imam Korč
noja za nenačelnega in dvoumnega 
človeka, ki je zbežal iz Sovjetske 
zveze brez posebnih razlogov. Zato 
menim, in dejstva to potrjujejo, da 
je to storil le za denar, za to pa ga 
prav gotovo ne morem ceniti.*

Dušan Jelinčič

KOLESARSTVO

MILAlT — Najstarejša kolesarska 
dirka na svetu, Milan-Turin, bo le
tos na sporedu v soboto, 2. sep
tembra.

Dan nato bo še ena dirka, in sicer 
»Giro del Piemonte*.



Uredništvo, upravo, oglasni oddelek,
TRST. Ul Montecchl 6. PP 559 — Tel. 79 38 08 79 46 38 79 58 23 7614 70 
Podružnico Gorica. Ul. 24 Magglo 1 — Tel. 83 3 82 57 23
Naročnina
Mesečno 2.900 lir — vnaprel plačana celotna 29.000 lir Letna naročnina 
za inozemstvo 44.000 lir. za naročnike brezplačno revija »DAN*.
V SFRJ številka 3.00 din. ob nedeljah 3,50 din. za zasebnike mesečno 40.00, 
letno 400.00 din. zo organizacije in podjetja mesečno 55.00. letno 550.00 din

Poštni tekoči račun zo ltali|o Založništvo tržaškega tiska. Trst 11-5374

PRIMORSKI DNEVNIK Za SFRJ 2iro račun 50101-603-45361 «ADIT» • DZS • 61000 Ljubilo"1 
Gradišče 10/11. nad., telefon 22207
Ob delavnikih: trgovski 1 modul (šlr. 1 st., viš 43 o* 
18.800 lir. Finančni 700, legalni 600. osmrtnice 300. sozdN 

400 lir za mm višine v širini 1 stolpca. Mali oglasi 150 lir bese" 
Ob praznikih: povišek 20% IVA 14%. Oglasi Iz dežele Furlcnlje-JuHls
■ . __- " _i _ __i #t/4/4nll/u r*11 • mrmrl It t/eoh Hrttolh Ct®

Oglasi

kraline se naročajo pri oglasnem oddelku ali upravi. Iz vseh druaih 
v Italiji pri SPI.

Stran 6 18, julija 1978 Odgovorni urednik Gorazd Vesel
Izdajal 
in tiska I ZTT V Trat

Član italijanske Hjl 
zveze časopisnih lfJI0|
založnikov FIEG |

SREČANJE VODITEUEV DRŽAV ČLANIC OAE

Afriški vrh v Kartumu 
proti tujemu vmešavanju

Na varnem pred teroristi
Kg

Senghor: Spori med velesilami so se iz Indokine preselili 
v Afriko ■ Po desetdnevnih pripravah danes uradni začetek

KARTUM — V razkošni «paiači 
prijateljstva* na bresta Modrega 
Nila se danes začne 15. vrh držav 
članic Organizacije afriške enot
nosti. Gre za vsakoletno srečanje 
šefov držav in vlad črne celine, 
ki je tokrat spričo eksplozivnega 
položaja v številnih predelih Afrike 
pritegnil pozornost vseh mednarod
nih opazovalcev. Kot je dejal eden 
od ustanoviteljev OAE. senegalski 
predsednik Sedar Senghor, ob pri
hodu v Kartum, bo glavno vpra
šanje na dnevnem redu vprašanje 
varnosti, kajti od leta 1975 se je 
rivalstvo med velesilami «preselilo 
iz Indokine v Afriko*.

O delikatnosti vprašanj, ki jih 
bodo obravnavali na afriškem vrhu, 
priča že samo dejstvo, da so zu
nanji ministri držav udeleženk ce
lih deset dni razpravljali o tem, 
kako najbolje pripraviti zasedanje 
na najvišji ravni in omogočiti, da 
bi privedlo do konkretnih rezulta
tov, ne pa do razbitja. Mnenja o 
najbolj akutnih vprašanjih Afrike 
so močno deljena, kot je različna 
mednarodna usmerjenost afriških 
držav. Odtod tudi različno tolma 
čenje v primerih — in teh je nič 
koliko — lco gre za očitno tuje 
vmešavanje v afriške zadeve.

Vsekakor so se zunanji ministri 
previdno dogovorili, da prepustijo 
najbolj pereče probleme — spor 
med Etiopijo in Somalijo, problem 
Sabe, spor med Libijo in Čadom — 
v obravnavo samim državnim po
glavarjem in predsednikom vlad.

Kartumsko letališče so že včeraj 
zaprli za redni promet v pričako
vanju tujih državnikov. Med prvi
mi sta dopotovala sam Senghor. 
in trenutni predsednik OAE, pred
sednik Gabona Omar Bongo, ki bo 
predsedniške posle danes predal 
svojemu nasledniku, predsedniku 
Sudana Nimeiriju. Slednji bo to 
funkcijo obdržal do julija prihod
njega leta.

Vojaški manevri 
na Portugalskem

LIZBONA - Od včeraj se na 
vsem portugalskem ozemlju odvi
jajo voiaški manevri z nazivom 
♦Mars 78i.

Manevn se vrtijo v duhu in po 
predpisih NATO, njihov namen pa 
je preveriti učinkovitost portugal
skih vojaških sil, ki so bile podvr
žene korenitemu preustrojitvenemu 
procesu; v preteklosti so bile nam
reč naravnane za protigverilski ooj. 
sedaj pa se morajo pač prilagoditi 
konvencionalnim vojnim operacijam.

«Vrh bogatih*
(Nadaljevanje s J. strani)

ustanovitev novega evropskega mone
tarnega sistema. Način, kako je 
funkcija mednarodnega monetarnega 
sklada opredeljea v skupni izjavi m 
kako se govori o sklepih bremenskega 
sestanka, kaže na globoka nasprotja 
med evropskimi in izvenevropskimi 
udeleženci sestanka bogatih.

V poglavju o odnosih med razvi
timi in državami v razvoju poudarja
jo. da lahko dežele v razvoju »v na
slednjih nekaj letih računajo s pove
čano pomočjo v kapitalu in drugih 
oblikah razvojne pomoči* Japonska 
je na primer izrazila pripravljenost, 
da v naslednjih treh letih podvoji 
znesek svoje državne pomoči deželam

Po petkovi eksplozij v Tridentu

Oblasti odredile 
dokončno zaporo - 
tovarne «Sloi»
TRIDENT - Po petkovi eksplo

ziji. ki bi lahko povzročila tra
gedijo za vse mesto in tudi za 
okolico, s0 oblasti včeraj ven
dar odredile zaporo tovarne 
svinčenega tetraetila «Sloi». Kot 
je znano, je eksplozija povzročila 
močan požar, zaradi katerega se 
je dvignil nad mestom nevaren 
oblak strupenih plinov, ki bi lah
ko ime) hude posledice za' pre
bivalce Tridenta. čeprav je pre
iskava o vzrokih nesreče še v 
teku, je posebna komisija že u- 
gotovila. da vodstvo tovarne ni 
upoštevalo osnovnih varnostnih 
norm pri proizvajanju strupenega 
in zelo nevarnega olina, kot je 
svinčeni tetraetil. Šele včeraj so 
gasilci sporočili javnosti, da so 
v noči med petkom in soboto za 
las preprečili, da bi požar zajel 
tudi skladišče butana, katerega 
posledice si lahko samo predstav
ljamo.

Sklep o dokončni zapori tako- 
imenovane »tovarne smrti* so o- 
blasti sprejele tudi zaradi moč
nega pritiska sindikalnih organi
zacij in na drednih strank, ki so 
že pred leti opozorile pristojne 
organe na nevarnost, ki jo pred
stavlja tovarna »Sloi*. tako za 
varstv0 okolja, kot tudi za same 
delavce. Sedaj ostane samo vpra- 
šahje. kakšna bo usoda delav
cev, ki so z zaporo tevame prak
tično izgubili delovno mesto, (st.)

v razvoju. Udeleženci bonskega se
stanka so v poglavju, ki govori o od
nosih med razvitimi in nerazvitimi, 
izrazili tudi pripravljenost, «da se 
razgovori o skupnem skladu čimprej 
uspešno zaključijo*.

Večja pripravljenost — vsaj na pa
pirju in deklarativno — da se pri
sluhne zahtevam držav v razvoju in 
neuvrščenih veje tudi iz sklepa, da 
bodo udeleženke bonskega sestanka 
pospešile dogovarjanje o mednarod
nih sporazumih, ki se nanašajo na 
posamezne najpomembnejše -urovine 
iz dežel v razvoju, kakor tudi na 
iskanje novih možnosti za stabilizacijo 
dohodkov od izvoza surovin iz držav 
v razvoju. Vse to je seveda prema
lo. da bi bito mogoče sklepati na 
bistveni preobrat v politiki razvitega 
sveta do siromašnješih predelov na
šega planeta

Grad Leeds v Kentu, 60 kilometrov od Londona, kjer se bo 
predsedstvom ameriškega zunanjega ministra Vancea. Prvotno bi moral biti sestanek v Londonu, v zadnjem 
trenutku pa So ga premestili v srednjeveško utrdbo, ki omogoča bolj učinkovite varnostne ukrepe. Britanska 
policija se namreč boji terorističnih napadov palestinskih skrajnežev. (Telefoto ANSA-UPI)

IZJAVA PREDSEDNIKA CONFCOMMERCIA ORLANDA

za gospodarski razvoj Trsta
Važno križišče suhozemskega prometa - Integralna prosta cona 
bi udušila mestno gospodarstvo - Nujne nove prometne vezi

V svoji včerajšnji številki je trža
ški italijanski dnevnik objavil zani
miv intervju s predsednikom zdru
ženja trgovcev Confcommercio Giu- 
seppom Orlandom. Iz intervjuja pov
zemamo najzanimivejše misli Orlan
da, ki je dobro razčlenil glavne go
spodarske probleme Trsta.

Po kraktem političnem uvodu, v 
katerem je na kratko analiziral ia- 
zultate nedavnih upravnih volitev v 
Trstu in v deželi ter poudaril nuj
nost resne in trezne uprave vseh 
krajevnih ustanov, je Orlando pre
šel na gospodarsko problematiko in 
najprej ugotovil, da si je Trst pri
dobil pomembno vlogo jugovzhodne
ga pristanišča EGS za trgovske sti
ke z državami Bližnjega vzhoda, 
križišča za suhozemski promet z Bal
kanom in podonavskimi deželami. 
Zaradi tega je po njegovem mnenju
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ZAKLJUČEN UPOR V SALERNSKI KAZNILNICI

Jetniki so se vdali
in osvobodili talce

■aJUT

Policijski agenti pred salernsko kaznilnico (Telefoto ANSA)

ARETIRALI SO GA NA PRUAVO PACIENTKE

Kljub novemu zakonu genovski zdravnik 
prekinil nosečnost v lastni ambulanti

Za poseg je zahteval od nosečnice 800 tisoč Ur ■ Prepričal jo je, da je splav 
v bolnišnici zelo boleč - Brezvestnež sodi morda med zdravnike oporečnike

GENOVA — Včeraj je bil v Ge
novi aretiran 57-letni ginekolog Do- 
menico Sessarego, katerega je pre- 
tor Bruno Fasanelli dal zapreti pod 
obtožbo ilegalnega splava in golju
fije. Po prijavi odvetnika Cesareja 
Manzettija naj bi zdravnik Sessa
rego skupaj z dvema osebama, ki 
ju na žalost še niso identificirali, 
prekinil nosečnost 27 letni P.M., 
ne da bi upošteval določila novega 
zakona, predvsem pa ni pri pa
cientki opravil predčasnih pregle
dov.

Marsikdo je 6umil, da zdravnik 
Sessarego sodi med oporečnike, ki
iz moralnih razlogov nasprotujejo 
splavu. Žena je to .demantirala, 
vendar pa tega ni bilo mogoče u- 
gotoviti iz seznamov, ki so shra
njeni pri pokrajinskem zdravniku.

Brezvestni zdravnik je nalagal 
žensko, da je bila pod očitnim psi
hološkim pritiskom, da hi bil poseg 
v bolnišnici boleč, razen tega pa 
bi morala biti v bolnišnici najmanj 
(,ri dni. Zato je povzročil splav na 
domu za masten honorar 800.000 lir.

Po posegu se je ženska obrnila 
k odvetniku Manzettiju, ki je ne
mudoma prijavil sodstvu brezvest
nega ginekologa Sessarega, in pri-

SALERNO — Po skoraj 12-urnih 
pogajanjih se je v salernskem zapo
ru zaključil upor štirih jetnikov, ki 
so ugrabili skupino osmih paznikov 
in v zameno za njihovo izpustitev 
zahtevali, naj jim oblasti dovolijo 
beg iz zapora. Vse se je začelo v ne
deljo zvečer, ko je skupina štirih 
jetnikov, ki so bili obsojeni zaradi 
navadnih zločinov, vdrla v jedilni
co zapora in pod grožnjo orožja, za
prla skupino paznikov v eno izmed 
celic. Sprva je kazalo, da se bodo 
skupini upornikov pridružili še o- 
stali jetniki, nato pa so se slednji 
premislili.

Policija in karabinjerji so nemu 
doma obkolili zapor, namestnik dr
žavnega pravdnika iz Salerna in 
branilci upornikov pr so začeli dol
ga pogajanja, ki, kot smo že omeni
li, so se zaključila šele včeraj v 
poznih popoldanskih urah. V prvem 
trenutku so uporniki, med katerimi 
sta bila brata Šansone, ki sta bila 
že zaprta v posebnem zaporu na A- 
sinari in sta sedaj vpletena v neko 
ugrabitev, zahtevali orožje, avtomo 
bil in »posebno* dovoljenje za beg. 
Oblastj očitno niso mogle privoliti 
v njihove zahteve, zaradi česar je 
postalo ozračje v jetnišnici zelo na
peto. Uporniki so sredi noči celo 
zagrozili, da bodo ugrabljene paz
nike pobili, če ne bodo takoj ugo
dili njihovim zahtevam.

Včeraj zjutraj pa je namestnik dr 
žavnega pravdnika ponudi] uporni
kom v zameno za izpustitev pazni
kov. premestitev v drugo jetnišni 
co, na kar so štirje jefniki pristali 
v popoldanskih urah. Po krajšem 
posvetovanju z branilci so uporniki 
sklenili izpustiti talce, medtem pa je 
sodnik uradno odredil njihovo pre
mestitev v jetnišnici v Avellinu in 
v S. Mario Capuo Vetere. Ugrab
ljene paznike, ki so pri napadu jet
nikov utrpeli manjše poškodbe, pa 
so sprejeli v salernsko bolnišnico.

(st)

Masovni pobeg 
iz portugalskega 
zapora
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OPOMIN «PRA VDE» ZDA

Zaradi kolebanj Washingtona 
preti nevarnost hladne vojne

Ameriški voditelji naj bi skušali spre
menili razmerje sil v korist Zahodu

LIZBONA — Iz kaznilnice v Alcon- 
treju v bližini portugalskega glavne
ga mesta je včeraj skozi podzemski 
rov zbešalo kar 124 zapornikov, od 
katerih je sedem policija kmalu nato 
ujela. Masovni beg sledi večteden
skemu protestu jetnikov, ki so zah
tevali boljše pogoje za življenje v 
kaznilnici, pred dnevi pa so upri
zorili splošno gladovno stavko.

MOSKVA — Polemike ob procesih 
zoper sovjetske oporečnike so znatno 
zastrupili sovjetsko-ameriške odno
se, ki so bili že itak napeti po ume
stitvi Jimmyja Carterja za predsed
nika ZDA. Dokaz napetosti in nespo- 
razumevanja so težavna pogajanja 
za omejevanje strateške oborožitve 
Salt II, ki se dejansko niso premak
nila .. mrive točke kljub večkratnim 
srečanjem med ameriškim državnim 
tajnikom Vanceom in sovjetskim zu
nanjim ministrom Andrejem Gro- 
mikorn.

V zvezi s temi pogajanji je mo
skovska «Pravda», glasilo sovjetske 
komunistične partije, objavlja uvod
nik, v katerem precej ostro napada 
Wa.shington in opominja ameriške vo
ditelje, naj ne kolebajo več, ker bi 
tako ravnanje lahko pomenilo povra
tek k hladni vojni.

V uvodniku, ki ga je povzela tudi 
sovjetska agencija TASS, list pripo
minja nadalje, da «kljub nasprotnim 
zagotovilom, ameriški voditelji niso 
še odločili, kako bodo v prihodnje 
zajamčili varnost lastne države in 
kolebajo med sistemom mednarod
nih sporazumov, ki so sprejemljivi 
za obe strani ter težnjo, da bi sebi 
v prid spremenili sedanje ravnoves
je*. V tem pogledu «Pravda» poudar
ja, da je po splošni oceni sedanje 
razmerje sil zlasti v Evropi, dokaj 
uravnovešeno.

ZDA in njihovi zavezniki — nada
ljuje »Pravda* — zlorabljajo »mit 
sovjetske nevarnosti* v upanju, da 
bodo tako lahko dosegli enostran
ske 'torcesije od SZ in drugih socia
lističnih držav. Obenem pa s 'ako 
kampanjo opravičujejo svoje oboro
žitvene načrte, ki ogrožajo varnost 
socialističnih držav.

Moskovski list zaključuje z opo
minom, da bi ZDA lahko ubrale ne
varno politično pot, če bi se uveljavi
li nekateri ameriški krogi, ki menijo, 

■da bi lahko'žrtvovali popuščanje na

petosti za nekatere notranjepolitične 
ali zunanjepolitične cilje, (vt)

Ukrajinski oporečnik 
na zatožni klopi

MOSKVA — Po vesteh iz sovjet
skih oporečniških krogov kaže, da se 
je v Gorodnji (Ukrajina) začel pro
ces zoper odvetnika Leva Lukjanen- 
ka, ki naj bi bil obtožen protisovjetske 
propagande. Lukjanenko, ki je član 
odbora za nadzorstvo nad izvajanjem 
helsinške listine, je bil 1960. leta ob
sojen na 15 let delovnega taborišča, 
ker je bil član marksističnega giba
nja, ki se je zavzemalo za samoodlo- 
čitev Ukrajincev. Lukjanenko tvega 
obsodbo na deset let zapora.

Dr. Domenico Sessarego

javi je sledila aretacija. Pogum, 
s katerim se je ženska zoperstavila 
zdravniku, je vsekakor pohvale vre
den, saj se samo tako lahko uspeš
no borimo proti ilegalnemu splavu, 
poudarja »Odbor za zaščito ženske 
in nadzorstvo nad izvajanjem za
kona o splavu* in obenem poziva 
ženske, ki se nahajajo v enakem 
položaju, naj se poslužijo legalnih 
poti za boj proti ilegalnemu splavu 
in špekulantom, ki na ta račun ži
vijo. (ic)

Ženska krši zakon 
če sama
prekin« nosečnost

FIRENCE — Ženska, ki splavi sa
ma, ne da bi sledila določbam no
vega zakona, je lahko kaznovana
To potrjuje razsodba sodišča iz Fi
renc, ki je sodilo ženski, ki je e-
ta 1974 splavila. Kljub temu je bi 
la obtoženka, 43-letna Anna Cascel- 
la iz Figline Valdamo (Arezzo) o- 
proščena, ker sedanji zakon takrat 
še ni bil v veljavi.

Problem tolmačenja novega zako
na o splavu in predvsem člena 19 
(kdorkoli se posluži namerne pre
kinitve nosečnosti; ne da bi upošte
val določb členov 5 ali 8, je kazno
van s priprtjem do treh let), je 
sprožil javni tožilec dr. Giuseppe 
Cariti. Kaj pa če, ženska naredi 
splav sama?

Na to vprašanje je sodišče odgo- 
razsodbi, kjer pojasnjuje,vorilo v

da zakon prepoveduje ženski vsa 
kršen splav, ki je v nasprotju s so- 
cialno-zdravstvenimi pregledi, ki so 
ženski na razpolago. Te ugotovitve, 
pišejo sodniki, so toliko bolj važne, 
če pomislimo, da je naloga novega

zakona odprava ilegalnega splava 
ne glede na to, kako je bil izvršen.

Zdravstveno stanje 
Dore Moroni 
še vedno kritično

RIM — Zdravstveno stanje Dore 
Moroni, pomočnice znanega napo 
vedovalca Corrada v oooulami te
levizijski oddaji »Dgmenica in*, je 
še vedno kritlčfio.' Dekle, ki še 
vedno leži v specializiranem oddel
ku rimske bolnišnice, ge pred dne
vi operirali, kljub temu pa se 
zdravniki še niso dokončno izrekli, 
če bo Morondjeva lahko preživela. 
Medtem se je znatno izboljšalo 
zdravstveno stanje popularnega na
povedovalca, ki je, kot znano, v 
hudi prometni nesreči utrpel /zlom 
stegnenice.

usoda našega mesta vezana na Ev
ropsko gospodarsko skupnost, kajti 
izven te skupnosti bi Trst gospodar
sko vsestransko nazadoval. To vlogo 
trgovskega križišča pa lahko okrepi 
le z bolj sodobnimi infrastruktura
mi, z bolj sodobnimi cestnimi in že
lezniškimi povezavami, ki jih sedaj 
uresničujejo zaradi večje angažira
nosti in občutljivosti deželne uprave 
ter v skladu z izvršilnimi odloki o- 
simskih sporazumov.

V tem okviru je Orlando načel tudi 
problematiko maloobmejnega pro
meta, ki bi ga bilo treba po nje
govem mnenju še okrepiti, ker kori
sti obmejnemu prebivalstvu z obeh 
strani meje. Trst, kot obmejno me
sto, pa ima od odprte meje lahko 
korist. Prav zato se mu zdi zgreše
na misel o integralni prosti coni, ker 
bi bili tako Italija kot Jugoslavija 
prisiljeni poostriti davčno nadzorstvo. 
Mesto bi ostalo zaprto v ozek krog, 
kar bi imelo pogubne posledice za 
gospodarstvo.

Z odprto mejo pa bi Trst lahko še 
bolj okrepil svojo vlogo zahodnega 
okna na Balkan in tako utrdil zelo 
pomembno vejo lastnega gospodar
stva.

Končno je Orlando še razčlenil pro
blematiko prometnih povezav in v 
tem okviru opozoril na pomen turi
stičnih pomorskih prog iz Trsta v 
vse pomembnejše turistične kraje ta
ko na italijanski kot na istrski in 
dalmatinski obali. V tej smeri je po
trebnega še veliko dela, vendar ne
kaj je bilo že storjenega kot na pri
mer gradnja avtoceste do Kokovega, 
predor pod hribom Monte croce car- 
nico, ali rodvojitev pontabeljske že
leznice. To bo povečalo dotok turi
stov v Trst, poskrbeti pa bo treba 
tudi za pomorske proge, ki so v Tr
stu ,kot v vseh ostalih jadranskih 
pristaniščih pomanjkljive.

V BLIŽINI PRATA

Močna požara 
poškodovala 
tekstilne tovarne

TEHERAN — Iranska tiskovna a- 
gencija «Pars» je včeraj sporočila, 
da je sovjetsko topništvo pred mese
cem dni sestrelilo iranski vojaški he
likopter, Ta naj bi pomotoma zašel 
v sovjetski zračni prostor.

PRATO — V tekstilni tovarni «Pan 
tofibre* je včeraj ponoči izbruhnil 
močan požar, ki je kaj kmalu zajel 
tudi bližnjo tovarno «Gerardi» in 
poškodoval tudi nekatera stanova
nja. Vzroke požara niso še ugoto
vili, škoda pa presega milijardo lir. 
Potem ko je gasilcem, po večurnem 
delu, uspelo pogasiti ogenj, je pono
ven požar izbruhnil v bližnji tekstil
ni tovarni «Fitem» in popolnoma u- 
ničil veliko skladišče surovin, ško
da tudi v tem primeru presega mi
lijardo lir. To je že sedmi požar v 
enem mesecu, ki je izbruhnil v indu
strijski coni Montemurolo
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V Ekvadorju zmagal 
populistični kandidat

Vojaški vladi bodoči predsednik ni po godu
QUITO (Ekvador) — Povsem ne

pričakovano je na nedeljskih pred
sedniških volitvah v Ekvadorju do
bil največ glasov 37-letni univerzi
tetni profesor Jaime Roldos. Voj
ska, ki ima oblast, ni vesela te 
zmage, saj ji je bil od vseh kandida
tov najmanj po godu. Roldos je na
mreč v sorodstvu in ideološko zelo 
blizu populističnemu liderju Asadu 
Bucaramu, ki ni mogel kandidirati, 
ker so vojaki spremenil] volilni za
kon z normo, da ne more postati 
predsednik, kdor je sin tujcev. Edi
ni med možnimi kandidati za pred
sednika republike, ki ima starše ro
jene v tujini je Bucaram, kar doka
zuje, da je bila sprememba name
njena izključno njemu.

«Bucarama so vrgli skozi vrata, 
pritihotapil pa se je skozi okno,* to 
je v bistvu komentar političnih opa
zovalcev, ki pripominjajo, da bo 
Roldos predsednik, dejansko oblast 
pa bo imel Bucaram. Vsekakor pa 
bodo prihodnji tedni do skrajnosti 
napeti, saj je potrebno še eno gla

sovanje, balotaža med kandidati, ki 
so prejeli največ glasov: Roldos je 
namreč prejel te relativno večino 
glasov, vojska pa se bo na vse pre- 
tege potrudila, da ne bi bil izvoljen 
Bucaramov človek.

Vojska, ki že šest tet vlada E- 
kvadorju, se sedaj nahaja pred di
lemo, ali naj adaljuje po poti de
mokratizacije, ki jo je nakazala s 
prvimi svobodnimi volitvami, ali pa 
naj ponovno prevzame oblast. Nekaj 
podobnega se je že pripetilo teta 
1972, ko so prepovedali volitve, ker 
bi Bacaram postal predsednik, (voc)

TERNI — Iz še nepojasnjenih 
razlogov je včeraj ponoči na avto
cesti Rim - Temi avtobus čelno tr
čil v fiat 124, ki je vozil v na
sprotno smer. V silovitem trčenju 
so Hli na mestu mrtvi oče, mati 
in 3-letna hčerka, ki so se peljali 
v avtu, medtem ko je bil šofer 
avtobusa laže ranjen, potniki pa 
niso utrpeli nobenih poškodb
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PO MANJŠEM ŠTEVILU NOČITEV MESECA JUNIJA

Obetavnejši izgledi za italijanski turizem
RIM — Italijanski turistični ope

raterji so se oddahnili, saj se ne 
uresničujejo črnoglede napovedi za 
letošnjo turistično sezono. Začetek 
ni bil nič kaj obetaven, do skrajnosti 
muhavo vreme, padec nemških turi
stov zaradi časnikarske kampanje 
proti Italiji in manjša kupna moč 
domačega turista so povzročili v 
juniju nižje število nočitev, kar je 
predvsem prizadelo severno Italijo. 
Prejšnja sobota pa je dokazala, da 
je bila zaskrbljenost neupravičena, 

Kot vedno se je tudi letos večina 
odločila za letovanj'- na morju: 61,3 
odstotka, v hribe je šlo 20,5 odstotka 
turistov, za kmečki • turizem in leto

vanja v gričevnatih območjih se je 
odločilo 11,3 odstotka, v zdravilišča 
in toplice je šlo te 2,3 odstotka, osta
li pa so se odločili za druge oblike 
letovanja, med katerimi so najvaž 
nejša križarjenja. Tudi letos je naj
več gostov na :adranski obali, pravi 
levji delež 56 odstotkov vseh, ki se 
odločijo za letovanje na morju.

Bolj kot prejšnja teta pa prihaja 
letos na dan nevzdržen položaj ita
lijanskega turizma, ki deluje preko 
svojih zmogljivosti te bornih 30 dni, 
od 15. julija do 15. avgusta, ko po 
velikošmarnih praznikih ves turi- 
zgfn zamre. Turistični operaterji po
novno predlagajo bolj smotrno poraz

delitev letnih dopustov, obenem sve
tujejo sindikatom, da bi proučili mož
nost izplačevanja trinajste plače ma
ja meseca namesto decembra. Na 
svet vsekakor ni slab, je pa skoraj 
neuresničljiv, saj ima večina itali- 
lijanskih družin najhujše stroške 
prav decembra in januarja.

Glede smotrnejše porazdelitve let
nih dopustov je problem lažje uresni
čljiv, bi pa prizadel vse tiste druži
ne, ki imajo šoloobvezne otroke, sep
tembra se namreč prične šola, junija 
pa so izpiti. Poteg vsega pa je v 
naši miselnosti zakoreninjeno prepri
čanje, da je avgust najidealnejši do
pustniški mesec, Turistični operater

ji se bodo morali torej sprijazniti, da 
bodo objekte popolnoma izkoriščali 
le mesec dni, dokler ne bodo pretuh- 
tali kaj pametnejšega. Zimskošport
na središča so si že pred teti omisli
la šolska zimovanja, ki v nizki sezo
ni privabijo na smučišča na tisoče 
dijakov. Šola v naravi v poletnih 
mesecih ne bi bila nič manj kori
stna, gotovo pa cenejša, predstavlja
la pa bi idealno rešitev za državo, 
ki ima vse preveč ljudi, ki ne zna
jo plavati. V poletni kroniki zabele
žimo namreč vse preveč primerov 
utopitev, ki bi jih lahko prepreči 
li z naprevelikimi pedagoškimi stro 
ški, (voc)

TRŽAŠKI DNEVNIK

Pri volitvah
(Nadaljevanje z 2. strani)

razvoju naše dežele. O osu<~- , 
sporazumih Pittoni ni govoril. ■ 

Skupščina je nato volila dva P" 
predsednika, glasovanje pa )e. 
naslednji izid: prisotnih 59, vohv , 
53, belih glasovnic 5, vzdržalo ,' 
Mario Colli (KPI) 18 glasov in W 
vatore Varisco 30 glasov, ki sta . 
la tako izvoljena za podpredseo 
ka deželnega sveta v četrti man8 
ni dobi. Glasovanje za štiri tajni/, 
mesta pa je dalo naslednji rezanj 
prisotnih 59, volivcev 51, vzori" 
se je 8 svetovalcev, 2 glasovnici r
sta bili beli; glasove so preje!}. 
Romano Specogna (KD) 30, Perf'Jjl
(KD) 30, Franca Miani (KPI)
in Boris Iskra (KPI) 18 glasov^

Ob zaključku seje je pl ( 
deželnega sveta sporočil, da je 8 
tovalec SSk Drago Štoka vložil a
konski osnutek za zakonsko gjco"
no zaščito Slovencev v Italiji, ^ 
bo predsedstvo izročilo v razpre 
pristojni deželni komisiji. Prihodu), 
seja deželnega sveta bo verjetno P’
hnHrni t/vrolr lrr» hn «lmnščin£t TLhodnji torek, ko bo skupščina lZ 
lila predsednike šestih stalnih °kj|
želnih komisij in dveh posebnih. ■ 
proučujeta probleme v zvezi s P 
tresnim območjem, oziroma za 
vajanje osimskih sporazumov. j

Kii• Deželna svetovalska skupina ., 
je potrdila za načelnika komuni8 j 
nih svetovalcev v deželnem sV J 
Maria Collija, za podnačelnika SP® ! 
taca Zorzenona in za tajnika j 
Simsiga. i.

Pri PSI pa bo načelnik svetov® | 
ske skupine v novem deželnem 8V
odv. Piero Zanfagnini, podnače^ 
dr. Gabriele Renzulli, tajnik P*
ing. Angelo Ermano.

Živo
zanimanje
(Nadaljevanje z 2. strani)

delništva in jeklarske industrijo..uvuuobva ju jcivicii orvc jduuoii^ ' ... ■

navaja tudi nujnost enetne akdj'; 
primerno izvajanje osimsko!* j

sporazuma, «v popolnem spoštov 
nju potreb in identitete našega Pr 
bivalstva*. tl,

V petek, 14. t.m., se je v Tri 
sestal pokrajinski svet Slovenil 
skupnosti. Na dnevnem redu je h' * 
ocena zadnjih volitev in določit* ; 
smernic za bodoče delo.

Predsednik sveta dr. Rafko 
hat- je najprej podal obširno anall.| 
volilnih izidov in pri tem poud®1 1 
da je Slovenska skupnost doSeC 
vse dlje, ki si jih je zastavil4,.h
izvolila celo večje število rajons*. 
svetovalcev, kot je pričakovala. Pr 
har je pri tem podrobno s prib1^ 
jalno analizo pregledal izide v vse 
rajonskih svetih in v okoliških 0 
činah. Politično oceno volitev " 
je v imenu tajništva podal dr. D1 
go Štoka, ki je nakazal tudi Sla'^L 
smernice za bodoče delo. Na 
vi teh dveh poročil in po daljši 8. 
skusiji, v katero so posegli števlin ; 
prisotni, je svet potrdil zaupn>c 
izvršnemu odboru in mu poveril n® 
logo, da se udeleži razgovorov... j 
vsemi demokratičnimi strankami, j 
bi se želele razgovarjati s Slov88. i 
sko skupnostjo o bodoči občinsli‘ j 
upravi. «Slovenska skupnost " | 
poudarjeno v sklepu sveta — je .. i 
čim širšo možno večino demokrat1" • 
nih strank, vendar pa pri tem n. 
more odstopati od načelnih vprašaj. j 
manjšinske zaščite.* Svet je tu. 
pooblastil odbor, da :: razgovaU® ; 
z demokratičnimi strankami o ^ 
rebitnih večinah v rajonskih sveti*1

Slavka časnikarjev 
na tržaškem radiu

Italijanski in slovenski časnil 
rji deželnega sedeža italijanske 1 
dioteleviziie so na zhonivaniu VZdiotelevizije so na zborovanju 
na znanje imenovanje kolege J 
nila Colomba za glavnega urednik 
V tej zvezi si časnikarji pridržuj« 
pravico, da njegovo imenovanje
cenijo, potem ko bodo slišali nje! 
ve programske izjave. Časnik3
pa kljub temu protestirajo, • 
se podjetje ni z njimi predhodno I 
svetovalo.

Italijanski in slovenski časnik8 
poteg tega izražajo svoje popo 
nesoglasje z metodami, ki se 
namerava upravni svet ustano 
RAI posluževati pri novi uredi 
časnikarske službe, zlasti kar ; 
deva slovenska poročila. Glede 
dd na napovedi, da bo prišlo 
zunanjih namestitev na odgovoi 
mesta, časnikarji poudarjajo p 
vico do predhodnega posvetovat1 
na nujnost, da se zaščitijo prid 
Ijene pravice ter poklicna uspos* 
ljenost tistih, ki so že teta v slu 
pri podjetju.

Časnikarji opozarjajo javno m 
nje na metodo, strankarske loti: 
cije, ki so jo ponovno osvojil* 
pravni svet in politične sile, ki 
sestavljajo. Gre za metodo, ki 
v kričečem nasprotju z zakon' 
o reformi radiotelevizije in z 1 
čeli, ki jih je večkrat poudari) 
pravni svet ustanove RAL

Časnikarji, zbrani na zborovan 
pozivajo novega glavnega urednil 
naj čimprej pripravi načrt za P 
ureditev italijanske in sloven8 
časnikarske službe. O tem nač 
bodo morali razpravljati časnika 
na zborovanju in ga odobriti.

Iz vseh teh razlogov so časnika 
sklenili, da prehajajo od predsti 
kovnega gibanja v stavko tako. 
bodo odpadla nekatera italijars 
in slovenska poročila in da bo 
popolnoma odpadli prispevki 
vsedržavno omrežje

Včeraj so odpadla poročila 
13 14. in 19 uri, danes po bo
odpadla poročila ob 7., 8.. 13., ■
in 19. uri.


